









































































































































































































































































پنج شنبه 19  مرداد 1402 -10 آگوست 2023 -23 محرم  1445 - شماره  26959

خبر

انگلیس، ایران و ۶ کشور دیگر را تحریم کرد
دولت انگلیس افراد و نهادهایی در ایران و ۶ کشور دیگر را با ادعای 
کمک به روسیه در جنگ اوکراین، تحریم کرد.دولت انگلیس افراد 
و نهادهایی در ایران و ۶ کشور دیگر را به بهانه و ادعای کمک به 
روسیه در جنگ اوکراین تحریم کرد.انگلیس ۲۵ فرد و سازمان تجاری 
به  روسیه  و  امارات  سوئیس،  اسلواکی،  بلاروس،  ترکیه،  ایران،  در 
فهرست تحریم های خود اضافه کرده است.آن گونه که رویترز نوشته 
انگلیس یک سازنده هواپیماهای بدون سرنشین ایرانی و تعدادی دیگر 
از شرکت های خارجی را تحریم کرد و آنها را متهم کرد که به نیروهای 

روسیه تسلیحات و قطعات برای استفاده علیه اوکراین می دهند.
اردوغان: غرب به وعده هایش درباره توافق غلات 

عمل کند
رئیس جمهوری ترکیه تأکید کرد، حل مشکل صادرات غلات اوکراین 
به وعده های  احترام کشورهای غربی  از طریق دریای سیاه در گرو 
خود است. رجب طیب اردوغان، رئیس جمهوری ترکیه گفت: حل 
موضوع صادرات غلات اوکراین از طریق دریای سیاه در گرو این 
است که کشورهای غربی به وعده های خود عمل کنند. ما می توانیم 
به یک راه حل دست یابیم.وی به تماس تلفنی اخیر خود با ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهوری روسیه اشاره کرد که با تمدید توافق صادرات 

غلات مخالفت کرده است.
ادامه  برای  بر عزم مشترک  و آمریکا  تاکید عراق 

همکاری نظامی
وزارتخانه های دفاع عراق و آمریکا پس از دو روز مذاکره، در بیانیه 
فعالیت های  از  عملیاتی جدید جدا  درباره  توافق  از  مشترک  امنیتی 
ائتلاف بین المللی برای آنچه »تقویت توان نیروهای امنیت داخلی عراق« 
خوانده شده، خبر دادند. در بیانیه مشترک امنیتی عراق و آمریکا که 
منتشر شده آمده که وزارت دفاع  امروز )چهارشنبه ۹ اوت(  بامداد 
عراق گفت وگوهای همکاری امنیتی مشترک با وزارت دفاع آمریکا 
را در فاصله ۷-۸ اوت ۲۰۲۳ برگزار کرد و در این مذاکرات طرفین 
بر پایبندی خود به همکاری امنیتی و اهتمام مشترکشان به آنچه »ثبات 

منطقه ای« خوانده اند، تأکید کردند.
درخواست وزیر صهیونیست از آمریکا برای بازنگری در 

تروریستی خواندن حمله شهرک نشینان
یکی از وزرای کابینه رژیم صهیونیستی توصیف آمریکا از ترور جوان 
فلسطینی با عنوان »حمله تروریستی« را نادیده گرفت و به واشنگتن 
توصیه کرد، در توصیف خود بازنگری کرده و اطلاعاتش را اصلاح 
کند. در حالی که دادگاه رژیم صهیونیستی حکم آزادی شهرک نشین 
متهم به ترور یک جوان فلسطینی در کرانه باختری اشغالی و حصر 
خانگی او را صادر کرد و متهم دوم نیز در بیمارستان تحت بازداشت 
است، یکی از وزرای کابینه رژیم صهیونیستی توصیف آمریکا از این 

اقدام با عنوان »حمله تروریستی« را نادیده گرفت.
هشدار پاپ فرانسیس نسبت به خطرات بالقوه هوش 

مصنوعی 
رهبر کاتولیک های جهان با اشاره به »احتمالات مخرب و اثرات متضاد« 
هوش مصنوعی، خواستار توجه جهانی در مورد خطرات بالقوه این 
فناوری جدید شد. پاپ فرانسیس، رهبر کاتولیک های جهان که ۸۶ 
سال سن دارد و در گذشته گفته بود که حتی نمی داند چطور با کامپیوتر 
کار کند، در پیامی به مناسبت روز جهانی صلح کلیسای کاتولیک که 
اول ژانویه است و واتیکان طبق رسوم این پیام را زودتر منتشر می کند، 
این پیام را داده است.در این پیام آمده است: پاپ فرانسیس نیاز به 
هوشیاری و تلاش را یادآوری کرد تا منطق خشونت و تبعیض در 
تولید و استفاده از چنین ابزارهایی به بهای لطمه به افرادی که شکننده 

و محروم هستند، ریشه ندواند.
آماده  هیچ جنگی  برای  ارتش  ژنرال صهیونیست: 

نیست
یک فرمانده نظامی سابق رژیم صهیونیستی اعلام کرد که ارتش این 
پست«  »اورشلیم  روزنامه  نیست.  جنگی  هیچ  به  ورود  آماده  رژیم 
نوشت: اسحاق بریک، فرمانده نظامی سابق رژیم صهیونیستی گفت: 
ارتش اسرائیل برای جنگ دشواری که احتمالا نشانه های آن طی چند 
ماه یا چند سال آتی آشکار می شود، آماده نیست. آمادگی ارتش برای 
چند سال آتی آسیب دیده است. مسؤولان سیاسی اتفاقاتی را که برای 
ارتش اسرائیل می افتد پیگیری نمی کنند و در کابینه جلسه ای درباره این 
موضوع برگزار نمی شود. شورای امنیت داخلی به مشاور خصوصی 

نخست وزیر تبدیل شده است. 
شیمیایی  مواد  به  را  تروریست ها  آمریکا  سوریه: 

مجهز می کند
معاون نماینده دائم سوریه در سازمان ملل در جلسه شورای امنیت 
ضمن محکومیت استفاده از تسلیحات شیمیایی، اعلام کرد، واشنگتن 
با صحنه سازی و عملیات جعلی، این تسلیحات شیمیایی را در اختیار 
تروریست ها قرار می دهد. الحکم دندی، معاون نماینده دائم سوریه در 
سازمان ملل گفت، آمریکا مواد شیمیایی را در اختیار عناصر تروریستی 
موسوم به »ارتش جدید سوریه« در منطقه التنف قرار می دهد تا با صحنه 

سازی انگشت اتهام را به سمت نیروهای ارتش سوریه نشانه رود.
کره شمالی ممکن است هر لحظه ماهواره جاسوسی 

خود را پرتاب کند
جاسوسی  ماهواره  نخستین  پرتاب  در  شمالی  کره  ناکامی  دنبال  به 
این کشور  تبلیغاتی  نشریه های  از  مه، یکی  ماه  اواخر  نظامی اش در 
چهارشنبه( گزارش داد، پیونگ یانگ ممکن است هر لحظه ماهواره 
پرتاب کند. کره شمالی این ادعا را در نسخه ماه اوت ماهنامه تبلیغاتی 
»کومسو کانگسان« مطرح کرد و با افتخار تاکید کرد که پرتاب های 
ماهواره ای قبلی این کشور »معجزه پشت معجزه« است. کره شمالی 
درباره نوع ماهواره هایی که قصد دارد آنها را پرتاب کند، صحبتی 
نکرد اما به احتمال زیاد این اظهاراتش به دومین تلاش برای پرتاب یک 

ماهواره جاسوسی نظامی اشاره دارد.
دستور پوتین برای تولید پهپادهای انتحاری بیشتر

تا  داد  دستور  دولتی  دفاعی  شرکت  یک  رئیس  به  پوتین  ولادیمیر 
تولید پهپادهای تهاجمی را افزایش دهد و این در حالیست که جنگ 
هواپیماهای بدون سرنشین در اوکراین افزایش یافته است. در فیلمی که 
از این نشست منتشر شده، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه به 
رئیس شرکت »روستک« که حدود ۹۰ درصد تجهیزات نظامی روسیه 
را تولید می کند، گفت که تعداد پهپادهای »کامیکازه« یا همان پهپادهای 
انتحاری را افزایش دهد.پوتین گفت که روسیه به هواپیماهای بدون 

سرنشین کوب )Kub( و لنست )Lancet( بیشتری نیاز دارد 
اوکراین  به  نمی تواند  اروپا  اتحادیه  بروکسل: 

تضمین های امنیتی بدهد
سخنگوی ارشد سیاست خارجی و سیاست امنیتی اتحادیه اروپا گفت 
که این نهاد سیاسی اقتصادی نمی تواند تضمین های امنیتی برای اوکراین 
ارائه کند، زیرا این یک نهاد امنیتی نیست. پیتر استانو، سخنگوی ارشد 
سیاست خارجی و سیاست امنیتی اتحادیه اروپا گفت: ما یک سازمان 
امنیتی نیستیم، این بحث برای ناتو و کشورهاست، اما نه برای اتحادیه 
اروپا به عنوان یک سازمان. او افزود که اتحادیه اروپا از اوکراین در 
چندین زمینه از جمله تامین مالی برای خرید تسلیحات حمایت می کند. 
به گفته استانو، این نهاد می تواند از ضمانت های امنیتی شخص ثالث 

حمایت کند، اما خودش ضامن نیست.
های  کمک  ارسال  مجوز  تمدید  با  سوریه  موافقت 

بشردوستانه سازمان ملل
سازمان ملل از موافقت دولت سوریه با تمدید سه ماهه استفاده از 
کمک  ارسال  برای  »الراعی«  و  السلامه«  »باب  مرزی  های  گذرگاه 
های بشردوستانه به این کشور استقبال کرد.سوریه به سازمان ملل و 
آژانس های تخصصی آن اجازه استفاده از گذرگاه های »باب السلامه« و 
»الراعی« را با هدف رساندن کمک های بشردوستانه به نیازمندان برای 

یک دوره سه ماهه تا ۱۳ نوامبر اعطا کرده است.» 

با همکاری سازمان ثبت احوال و بانک ملی محقق شد

تجمیع کارت های خدماتی در کارت »ملی هوشمند« کلید خورد
امکان استفاده از کارت ملی در بانک در آینده

با امضای تفاهم نامه همکاری مشترک میان سازمان ثبت احوال 
کشور و بانک ملی جمهوری اسلامی ایران تجمیع کارت های 
خدماتی در کارت ملی هوشمند کلید خورد و از این طریق 
به  نزدیک  آینده  در  ملی خود  از کارت  می توانند  شهروندان 

عنوان کارت بانکی نیز استفاده کنند. 
سازمان ثبت احوال کشور در امضای تفاهم نامه با بانک ملی 
پروژه های  انجام  جهت  همکاری  ایران  اسلامی  جمهوری 
مشترک به منظور ایجاد راه اندازی یا توسعه کسب و کارهای 
موضوعات  از  شد.  انجام  طرفین  صلاحیتی  حوزه  بر  مبتنی 
این تفاهم نامه می توان به تبادل اطلاعات برای عملیاتی شدن 
کارت هوشمند ملی به جای کارت بانکی و طراحی و تولید 
سلول های متناظر از جمله سرویس تطبیق اثر انگشت کارت 
ملی، بهره برداری بانک از سامانه استعلام الکترونیکی هویت 
انفرادی، استعلام نشانی افراد و سامانه پایگاه سببی و نسبی و 
تدوین و ارائه کسب و کار مبتنی بر احراز هویت غیر حضوری 

اشاره کرد.
مدیرعامل  نجارزاده  مشترک  تفاهم نامه  این  امضای  آئین  در 
بانک ملی ایران گفت: امروز با هدف مشارکت و هم افزایی 

ارائه خدمات  برای  ملی  بانک  و  احوال  ثبت  بین دو دستگاه 
مناسب تر این تفاهم نامه به امضاء رسیده است بسیاری مسائل 
که مردم کشور و بچه های عملیاتی دولت درگیر آن بودند با 

تحقق این هم افزایی حل و فصل می شود.
وی افزود: بانک ملی با ۵۲ میلیون مشتری یعنی تقریبا بیشتر 
ملی حساب  بانک  در  داشتند  افتتاح حساب  امکان  که  مردم 
دارند و تلاش ما ارائه خدمات مناسب و درخور مردم کشور 
به هموطنان  را  مناسب تری  این همکاری خدمات  با  و  است 
توسعه  در  دیگر  سوی  از  داد:  ادامه  می دهیم.نجارزاده  ارائه 
محصولات اعتباری مناسب تر و شفاف تر امیدواریم بتوانیم قدم 
مثبتی را برداریم و با دسترسی به اطلاعات ارزشمندی که در 
سازمان ثبت احوال وجود دارد به گونه ای امکانات فراهم شود 
که مشتریان با سرعت بالاتر و شفافیت بیشتری اعتبارسنجی و 

رتبه بندی شوند و در نهایت خدمات بهتری ارائه شود.
از  یکی  هوشمند  ملی  کارت  بحث  در  کرد:  تاکید  وی 
دغدغه های سال های گذشته بوده با تدبیر سازمان ثبت احوال 
چاپخانه بانک ملی چاپ کارت های ملی هوشمند را در دستور 
به  این خدمات را  به عنوان دستگاه همکار  تا  قرار داده  کار 

پروژه های  در  گذاری  سرمایه  همچنین  کند.  ارائه  شهروندان 
آتی و مشترک در بحث های هویتی و سببی نسبی به صورت 
مشترک با سازمان ثبت احوال انجام خواهد شد تا در جهت 

تحقق دولت الکترونیک گام موثری را برداریم.
کارگر رئیس سازمان ثبت احوال کشور نیز در بخش دیگری 
از  ملی  بانک  و  احوال  ثبت  سازمان  گفت:  جلسه  این  از 
توفیقات  که  هستند  کشور  دولتی  دستگاه های  قدیمی ترین 
اندازی  راه  مدت  طول  در  مردم  به  خدمات  ارائه  در  خوبی 

خود داشتند.
وی افزود: سازمان ثبت احوال به عنوان دستگاهی که هویت 
گوناگون  مواقع  در  دارد،  عهده  بر  را  جامعه  آحاد  به  بخشی 
انتخابات ها خدمات شایانی  همچون در زمان دفاع مقدس و 
را به کشور و مردم ارائه کرده است. بانک ملی نیز در طول 
بر  است.  کرده  ارائه  را  توجهی  قابل  خدمات  خود  تاسیس 
ارتباط  بیشترین  بین دو دستگاهی که  همین اساس تفاهم نامه 
را با مردم دارند و تجارب خوبی را کسب کرده اند صورت 
مردم  به  درخشان تری  و  بهینه  خدمات  پیوندشان  با  و  گرفته 

ارائه می شود.
برای  طرف  دو  توانمندی های  از  است  مقرر  وی،  گفته  به 
ارتقاء و گسترش خدمات هر دو دستگاه استفاده کرد. یکی از 
راهبردهای اصلی استفاده از زیرساخت های موجود در کشور 
است تا کمک کنیم دستگاه هایی که بیشترین ارتباط را با مردم 

دارند خدمات ارزشمندتری به مردم ارائه دهند.
رییس سازمان ثبت احوال کشور ادامه داد: تفاهم نامه جامعی به 
امضاء رسیده که مفاد بسیار خوبی دارد تا ارتباط دو دستگاه را 
دچار تحول کند. یکی از کارهایی که در ثبت احوال به دنبال 
آن هستیم پیاده سازی قابلیت های کارت ملی هوشمند است و 
شروع این کار با بانک ملی رقم خواهد خورد که شهروندان 
با کارت ملی خدمات بانکی دریافت کنند. موضوعی که در 
قانون پیش بینی شده بود؛ اما متاسفانه تا کنون عملیاتی نشده 
کارت های  تمامی  تجمیع  نیز  توسعه  هفتم  برنامه  در  است. 
خدماتی در کارت ملی هوشمند دیده شده است. بهره گیری 
از توانمندی های موجود در بانک در تولید مدارک هویتی در 

این تفاهم نامه مد نظر قرار گرفته است.
در  هویتی  جامع  »سامانه  ایجاد  دنبال  به  کرد:  تاکید  کارگر 
در  که  کرده  آمادگی  ابراز  هم  ملی  بانک  که  هستیم  کشور« 
این زیرساخت در کشور  امیدواریم  و  پروژه کمک کند  این 
ایجاد شود. بانک ملی پر تعدادترین شعب در کشور را دارد و 
امیدواریم که از طریق این تفاهم نامه نیز شاهد اتفاقات بزرگی 

در کشور باشیم.

نخست  ماهه   ۴ در  گفت:  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  
امسال رشد درآمدهای دولت را از همه منابع داشتیم و هم 
یافته  افزایش  تحریم  شرایط سخت  علیرغم  نفتی  درآمدهای 
و هم درآمدهای و مالیاتی و گمرکی و هم درآمدهای دیگر 

افزایش داشته است. 
امروز در  برنامه و بودجه صبح  داوود منظور رئیس سازمان 
نشست خبری که با موضوع عملکرد اقتصادی دولت برگزار 
شد، به ارائه گزارشی از وضعیت درآمدی کشور پرداخت و 
گفت: در ۴ ماهه نخست امسال رشد درآمدهای دولت را از 
همه منابع داشتیم. هم درآمدهای نفتی علیرغم شرایط سخت 
تحریم افزایش یافته و هم درآمدهای و مالیاتی و گمرکی و 

هم درآمدهای دیگر افزایش داشته است.
تلاش  پولی،  انضباط  ندیدن  آسیب  برای  کرد:  تاکید  وی 
کردیم که متعرض منابع بانک مرکزی نشویم؛ این درحالیست 
از  تا  کردیم  تلاش  اما  داشتیم  را  اجازه  این  قانون  بنابر  که 
روش های دیگری تامین مالی دولت را انجام دهیم. همچنین 
انتشار  از  جاری  هزینه های  مالی  تامین  برای  می کنیم  تلاش 

اوراق مالی استفاده نکنیم.
برنامه و بودجه اظهار کرد: اخیراً طبق تقویم  رئیس سازمان 
 ۱۸۶ انتشار  کردیم،  بینی  پیش  داری  خزانه  با  که  زمانبندی 
همت اوراق را که در قانون پیش بینی شده بود برای تکمیل 
طرح های عمرانی، آغاز کردیم. در تلاش هستیم تمام تعهدات 

مالی دولت را در سررسیدهای تعیین پرداخت کنیم.
وی اضافه کرد: در این زمینه مهمترین تعهد دولت بازپرداخت 
اوراق و سود اوراق منتشره گذشته است. این بازپرداخت را 

امسال از محل درآمدهای جاری دولت انجام داده ایم.

رئیس  سازمان برنامه و بودجه :
در ۴ ماهه نخست امسال رشد درآمدهای 

دولت را از همه منابع داشتیم 

اظهار  سخنانی  در  دولت  سخنگوی  جهرمی،  بهادری  علی 
داشت: نگاه ما این است که قیمت نان در سطح ملی تغییر 

نیابد و شیوه توزیع آرد و تخلفات این حوزه اصلاح شود.
به طرح موضوع  با اشاره  بهادری جهرمی در سخنانی  علی 
افزایش قیمت نان، اظهار کرد: در حوزه نان نگاه دولت این 
و شیوه  نیابد  تغییر  ملی  در سطح  نان  قیمت  که  است  بوده 

توزیع آرد و تخلفات این حوزه اصلاح شود.
مراکز  از  می توانند  رسانه ها  شد:  یادآور  دولت  سخنگوی 
فروش نان دولتی )غیر آزادپزها( در مناطق مختلف مصاحبه 
بگیرند که نرخ نان دولتی در سطح کشور چقدر بوده و الان 
در  که  است  شده  متناسب  نحوی  به  قیمت ها  است؛  چقدر 

استان های همجوار اختلاف قیمت فاحش نباشد.
وی ادامه داد: یعنی صرفا در برخی مناطق، قیمت ها با توجه 
به متوسط نرخ آن منطقه متناسب سازی شده است؛ مثلا در 
برخی شهرها با شهر مجاور، اختلاف قیمت نان زیاد بود که 
منجر به فساد یا جابجایی آرد می شد که مقامات محلی این 
توازن ها را صرفا در سطح محلی و با حفظ همان سقف قیمت 

متوسط گذشته در سطح کشور برقرار می کنند.

برای  نفر   ۱۳۹۱۶ تاکنون  گفت:  کشور  انتخابات  ستاد  دبیر 
انتخابات مجلس پیش ثبت نام کرده اند که ۱۲ درصدِ این تعداد 
خانم و ۸۸ درصد آقا هستند. ۲۳ درصدِ پیش ثبت نام کنندگان 

در بازۀ سنی ۳۵ تا ۴۰ سال قرار دارند. 
گفت وگویی  در  کشور  انتخابات  ستاد  دبیر  اسلامی  محسن 
تلویزیونی با اشاره به آخرین آمار ثبت نام متقاضیان داوطلبی 
در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، گفت: 
با آمار ۷ هزار و ۶۶۹ نفری دیروز، تاکنون ۱۳۹۱۶ نفر برای 

انتخابات مجلس پیش ثبت نام کرده اند.
وی افزود:۱۲ درصدِ این تعداد خانم و ۸۸ درصد آقا هستند. 
۴۰ سال  تا   ۳۵ بازۀ سنی  در  پیش ثبت نام کنندگان  درصدِ   ۲۳

سخنگوی ستاد انتخابات کشور همچنین از پیش ثبت نام ۱۷۵ قرار دارند.

تن از نمایندگان کنونی مجلس یازدهم برای دوره بعد خبر داد.
ری،  تهران،  انتخابیه  حوزه  که  گفت  هم  را  این  اسلامی 
متقاضی،   ۳۴۷ و  هزار   ۲ با  پردیس  و  اسلامشهر  شمیرانات، 

بیشترین آمار را به خودش اختصاص داده است.
شورای  مجلس  انتخابات  ثبت نام  پیش  فارس،  گزارش  به 
فرآیند  به  مجلس  انتخابات  قانون  به روزرسانی  با  اسلامی 
انتخاباتی اضافه شده است. در این مرحله متقاضیان داوطلبی 
نمایندگی مجلس یک هفته فرصت دارند تا برخی اطلاعات و 
مدارک هویتی، تحصیلی و شغلی خود را در سامانه وزارت 

کشور ثبت و بارگذاری کنند. 
مرداد   ۱۶ از  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  ثبت نام  پیش 

آغاز شده و تا روز بیست و دوم مرداد ادامه دارد.

دلخوش :

روند بررسی لایحه حجاب در مجلس
به دنبال بررسی دقیق لایحه  هستیم

سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس با اشاره به اینکه به دنبال 
بررسی بیشتر و دقیق تر لایحه حجاب هستیم، گفت: اگر این 
لایحه طبق اصل ۸۵ بررسی شود، مصوبات کمیسیون به عنوان 

مصوبات صحن تلقی می شود. 
از  حمایت  لایحه  بررسی  روند  درباره  دلخوش  کاظم  سید 
خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب در مجلس، 
و  عفاف  از  حمایت  لایحه  پیش  هفته  چند  داشت:  اظهار 
حجاب از سوی قوه قضائیه با ۱۵ ماده به مجلس ارائه شد که 
بیشتر به کمیسیون قضائی و حقوقی  این لایحه برای بررسی 
مجلس شورای اسلامی ارجاع شد. ما این لایحه را با حضور 
این  مواد  تعداد  و  کرده  دقیق  بررسی  حوزه  این  کارشناسان 

لایحه را هم به ۷۰ ماده افزایش دادیم.
وی با اشاره به اینکه ما در لایحه حمایت از خانواده از طریق 
ترویج فرهنگ عفاف و حجاب وظایف دستگاه های فرهنگی و 
تبلیغی در حوزه عفاف و حجاب را تعیین کردیم، گفت: البته 
جرایمی هم برای افرادی که قانون حجاب را رعایت نکنند، 

در نظر گرفته شده است.
سخنگوی کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: بعد از آنکه بررسی لایحه حمایت از خانواده از 

قضائی  کمیسیون  در  حجاب  و  عفاف  فرهنگ  ترویج  طریق 
در  باید  مردم  دادیم  پیشنهاد  ما  شد،  تمام  مجلس  حقوقی  و 
جریان مفاد این لایحه باشند و متن لایحه را منتشر کردیم تا 

پیشنهادات درباره این لایحه هم به مجلس ارائه شود.
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
از زمانی که لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ 
عفاف و حجاب در سامانه مجلس بارگذاری شده، نمایندگان 
نزدیک به ۱۵۰۰ پیشنهاد را ثبت کردند. نمایندگان با استفاده 
از نقطه نظرات مردم و کارشناسان این حوزه چنین پیشنهاداتی 

را ثبت کردند.
نمایندگان مجلس  از  به درخواست جمعی  اشاره  با  دلخوش 

از  خانواده  از  حمایت  لایحه  بررسی  برای  اسلامی  شورای 
طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب بر اساس اصل ۸۵ قانون 
اساسی، گفت: چون تعداد پیشنهادات این لایحه زیاد است، 
و  بیشتر  بررسی  برای  دادند که  پیشنهاد  نمایندگان  از  جمعی 
دقیق تر پیشنهادات و مفاد لایحه، بر اساس اصل ۸۵ بررسی 
شود. البته این تقاضا باید در صحن مجلس تصویب شود و در 
صورتی که نمایندگان به این تقاضا رأی مثبت دهند، این لایحه 
برای بررسی به کمیسیون قضائی و حقوقی ارجاع می شود و 
کمیسیون فرعی نیز کمیسیون های فرهنگی و اجتماعی خواهد 
بود و این لایحه با تشکیل کمیسیونی مشترک بررسی می شود.

بر آن است که در صورت هشتاد و  ما  تاکید  بیان کرد:  وی 
پنجی شدن بررسی لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج 
فرهنگ عفاف و حجاب، باز هم از نظرات مردم و بخش های 
مختلف مرتبط با حوزه عفاف و حجاب استفاده شود تا قانونی 
کنند.  استفاده  خوبی  به  آن  از  بتوانند  همه  که  شود  تصویب 
روند بررسی لایحه طبق اصل ۸۵ قانون اساسی به این صورت 
است که مصوبات کمیسیون به عنوان مصوبات صحن بوده و 
تنها از صحن مجلس شورای اسلامی درباره مهلت اجرای این 

لایحه رأی گیری می شود.

درصد   ۷۰ حدود  برای  هم اکنون  گفت:  مسکن  بنیاد  رییس 
تا  ان شاءالله  و  سند صادر شده  روستایی  مسکونی  واحدهای 

پایان برنامه هفتم این رقم به ۱۰۰ درصد می رسد. 
اکبر نیکزاد در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در هفته های اخیر 
شورای  مجلس  تلفیق  کمیسیون  جلسات  در  مرتب  طور  به 
به ماموریتهای  اسلامی حاضر می شویم و موضوعات مربوط 
قرار  بررسی  مورد  را  توسعه  هفتم  برنامه  در  مسکن  بنیاد 

می دهیم.
وی افزود: عمده مباحث برنامه هفتم توسعه درخصوص بنیاد 
مسکن مشابه برنامه ششم است. یکی از این موارد به اجرای 
طرح های هادی مربوط می شود. طبق این طرح ۵ تا ۸ درصد 
هادی  طرح های  اجرای  برای  باید  استان ها  عمرانی  اعتبارات 

رییس بنیاد مسکن تاکید کرد: در یکی دیگر از موارد پیشنهادی اختصاص داده شود.

برنامه هفتم دولت مکلف شده سالیانه برای حداقل سالیانه ۲۰۰ 
هزار واحد مسکونی روستایی وام ساخت با نرخ سود ۵ درصد 

پرداخت کند.
و  روستایی  خانه های  کردن  سنددار  اینکه  بیان  با  نیکزاد 
شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر از دیگر موارد در برنامه هفتم توسعه 
درصد   ۷۰ حدود  برای  هم اکنون  گفت:  می شود  محسوب 
واحدهای روستایی سند صادر شده و انشاءالله تا پایان برنامه 

هفتم این رقم به ۱۰۰ درصد می رسد.
به گفته وی همچنین بنیاد مسکن طبق برنامه هفتم توسعه باید 
نفر را  نوسازی واحدهای روستایی و شهرهای زیر ۲۵ هزار 
روستایی  واحدهای  درصد   ۵۴ حاضر  حال  در  دهد.  ادامه 
تا سال ۱۴۱۰  این است که  برنامه ما  کشور نوسازی شده و 

جشن نوسازی تمامی واحدهای روستایی را برگزار می کنیم.

رییس بنیاد مسکن:

تمام خانه های روستایی در برنامه هفتم سنددار می شود

ثبت نام بیش از 13 هزار متقاضی داوطلبی انتخابات مجلس 

سخنگوی دولت تأکید کرد
نگاه دولت این است که قیمت نان 

در سطح ملی تغییر نیابد 
 شیوه توزیع آرد باید اصلاح شود

نظام  وجهه  تخریب  و  تحریف  گفت:  نگهبان  شورای  دبیر 
جمهوری اسلامی ایران برنامه همیشگی دشمن است. 

این  ابتدای جلسه  نگهبان در  آیت الله احمد جنتی دبیر شورای 
شورا روز خبرنگار و سالروز شهادت محمود صارمی که روز 
گذشته بود را گرامی داشت و اظهار کرد: به روان پاک شهید 
صارمی و سایر شهدای رسانه که جان خودشان را برای افزایش 
برای خبرنگارانی  آگاهی جامعه فدا کردند، درود می فرستم و 
که در راستای انعکاس حقیقت تلاش می کنند، آرزوی سلامتی، 

سعادت و توفیق دارم.
به  پای بند  رسانه های  وجود  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  وی 
بازدارنده  عوامل  مهم ترین  از  آزاده،  خبرنگاران  و  حقیقت 
ناهنجاری هاست و به پاک شدن جامعه از مفاسد کمک خواهد 

کرد.
با  دارد  بنا  سلطه  جهان  که  امروز  گفت:  نگهبان  شورای  دبیر 
توسل به رسانه های وابسته، واقعیت ها را تحریف کند و افکار 
عمومی را فریب دهد، صداقت و شجاعت خبرنگاران و تقید 

رسانه ها به حقیقت، ارزش و اهمیت بیشتری پیدا کرده است.
جمهوری  نظام  وجهه  تخریب  و  تحریف  اینکه  بیان  با  جنتی 
اسلامی ایران برنامه همیشگی دشمن است، عنوان کرد: دشمن 
تمام ابزارهای رسانه ای و فرهنگی خود را به میدان آورده  است. 
وظیفه دلسوزان انقلاب در عرصه رسانه این است که پرچمدار 
جهاد تبیین باشند و هوشمندانه و با روحیه انقلابی، توطئه های 

دشمنان را خنثی سازند.
وی با اشاره به اینکه اواخر امسال دو انتخابات مهم در کشور 
تحقق  راستای  در  تا  خواست  رسانه ها  از  می شود،  برگزار 
راهبردهای چهارگانه امنیت، سلامت، رقابت و مشارکت که از 
سوی مقام معظم رهبری مطرح شده نقش آفرینی کنند و نقش 
رسانه ها در پرشور شدن رقابت های انتخاباتی و تحقق مشارکت 

حداکثری را مستقیم و بی واسطه  دانست.
دبیر شورای نگهبان تاکید کرد: یکی از ملزومات حضور آگاهانه 
مردم در صحنه هایی مانند انتخابات، رسانه هایی هستند که اصول 
حرفه ای را رعایت می کنند و منافع ملی را مدنظر قرار می دهند.

شهدای  بزرگداشت  روز  صحبت هایش  دوم  بخش  در  جنتی 
مدافع حرم  گفت: شهدای  و  داشت  گرامی  نیز  را  مدافع حرم 
مظلومانه و در غربت با گروه های منحرف تکفیری که تهدیدی 
بودند،  اسلام  جهان  برای  تنها  نه  و  بشری  جامعه  برای  جدی 

مبارزه کردند و در این راه از جان خویش گذشتند.
وی خانواده های شهدای مدافع حرم را اسوه های صبر و بصیرت 
خواند و به جوانان توصیه کرد با زندگی شهدای مدافع حرم که 
اغلب جزو جوانان تربیت یافته در فضای انقلاب اسلامی بودند، 

آشنا شوند و از آن ها درس اخلاص و ایمان بیاموزند.
حمله  غیرانسانی  و  تلخ  واقعه  سالروز  به  نگهبان  شورای  دبیر 
هسته ای آمریکا به کشور ژاپن که موجب مرگ ده ها هزار نفر 
اتهاماتی  بیان داشت: همه  و  اشاره کرد  نیز  ژاپن شد  مردم  از 
که آمریکا به کشورهای دیگر وارد می کند به فجیع ترین شکل 
ممکن در پرونده خودش وجود دارد و قبلًا مرتکب آن ها شده و 

اکنون به دنبال مبرا کردن خود از سوابق ننگین است.
وی در پایان تاکید کرد: رسانه های مستقل و آزاد نباید بگذارند 

جنایت های غیرانسانی آمریکا از افکار عمومی دنیا پاک شود.

جنتی:
تخریب وجهه نظام جمهوری اسلامی 

ایران برنامه همیشگی دشمن است
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رئیس اتاق بازرگانی صنایع و معادن 
استان گیلان :

در دوره دهم هیئت مدیره اتاق بازرگانی 
گیلان، حذف عوارض صادراتی برنامه  اصلی 

کمیسیون های اتاق بازرگانی گیلان است

مدیرکل هواشناسی گیلان عنوان کرد
افزایش ۵۰ درصدی بارش ها 

در تیرماه
پیش بینی دمای ۴۰ درجه در جلگه گیلان

مدیر امور آبفای رشت از اصلاح و توسعه بیش از 24 کیلومتر 
 : گفت  و  داد  خبر  سراوان  دهستان  شرب  آب  توزیع  شبکه 
ریال  میلیارد  هزار   100 رشت،نیازمند  فاضلاب  طرح  تکمیل 

اعتبار است.
با حضور  رشت  شهرستان  آبفای  امور  مدیر  امیری«  »محمود 
در برنامه رادیویی دریچه در خصوص فعالیت های شاخص 
شرکت آب و فاضلاب در سطح شهرستان رشت به خصوص 

در دهستان سراوان با مردم شریف گیلان سخن گفت.
امیری بیان داشت: شرکت آبفای گیلان طی یک سال گذشته 
شامل  اعتباری  ردیف   3 قالب  در  رشت  شهرستان  سطح  در 
با قرارگاه  ردیف اعتباری طرح محرومیت زدایی که طی آن 
بودجه  ردیف  شد،  منعقد  قرارداد  مجتبی)ع(  حسن  امام 
صندوق توسعه ملی و ردیف بودجه طرحهای تملک سرمایه 
شهرستان حدود 600 کیلومتر عملیات لوله گذاری و توسعه 
شبکه توزیع آب شرب به اجرا رسانده است که طبق برنامه 
این  از  بخشی  جاری  سال  دولت  هفته  در  شده  انجام  ریزی 

پروژه به افتتاح خواهد رسید.
و  سنگر  بخش  حوزه  در  اما  گفت:  رشت  آبفای  امور  مدیر 

دهستان سراوان با توجه به مشکلاتی که در پی دپوی بیش از 
10میلیون تن زباله و محرومیت روستاهای دهستان سراوان از 
نعمت آب شرب سالم و بهداشتی برای مشترکین این دهستان 
عملیات  سریعتر  چه  هر  اجرای  دستور  است؛  آمده  پیش 
تکمیلی توسعه شبکه توزیع آب شرب در سراوان و روستاهای 
همجوار صادر شده و امور آبفای رشت در این راستا طی 3 
ماه اول سال جاری حدود 12 کیلومتر شبکه توزیع )که لوله 
ادغام شرکتهای آب و فاضلاب شهری و  از  گذاری آن قبل 
با  را  بود(  نرسیده  برداری  بهره  به  ولی  شده  انجام  روستایی 
اجرای عملیاتی چون رفع شکستها و اتصالات، آبدار کردن و 

تست شبکه احیاء و وارد مدار بهره برداری کرد.
بازسازی و توسعه شبکه توزیع آب شرب دهستان سراوان

و  بازسازی  قرارداد،   2 قالب  در  این  بر  علاوه  افزود:  امیری 
لوله  با  سراوان  دهستان  در  شرب  آب  توزیع  شبکه  توسعه 
گذاری به طول 12 هزار و 200 متر اجرایی شد؛ در پی انجام 
این عملیات 38 فقره انشعاب جدید در روستای سراوان نصب 

شد.
وی تصریح کرد: منبع تامین آب روستای سراوان چاه فلمن 

می باشد که با توجه به کاهش سطح آب رودخانه سفید رود 
این  یافت، جهت جبران  نیز کاهش  این چاه  استحصالی  آب 
هزار   6 آب  ذخیره  مخزن  باب  یک   1400 سال  در  مشکل 

مترمکعبی با اعتباری بالغ بر 50 میلیارد ریال راه اندازی شد.
امیری با اشاره به یکی دیگر از اقدامات موثر در راستای تامین 
آب شرب دهستان سراوان با 7 روستا بیان داشت: اتصال به 
شبکه توزیع تصفیه خانه بزرگ آب گیلان راهکار دیگریست 
برای برون رفت از بحران کمبود آب شرب در این دهستان 
که نیاز به اجرای حدود 4 کیلومتر لوله گذاری جهت اتصال 
خط انتقال موجود به شبکه توزیع می باشد؛ مجوز اجرای این 
پروژه از شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گرفته شده 
سازندگی  جهاد  توسط  زدایی  محرومیت  طرح  طی  و  است 

اجرایی خواهد شد.
وی افزود: در حال حاظر همکاران آبفای رشت در حال نقشه 
برداری از این مسیر هستند و تمام تلاش بر این است عملیات 
اتصال شبکه توزیع آب شرب سراوان به تصفیه خانه بزرگ 
آب گیلان تا ایام دهه فجر سال جاری اجرا و به بهره برداری 

برسد.
جمع  شبکه  خصوص  در  رشت  فاضلاب  و  آب  امور  مدیر 
نیز توضیحاتی داد و  آوری بهداشتی فاضلاب این شهرستان 
اعمال  الزام  رشت  شهر  محدوده  گسترش  به  توجه  با  گفت: 
ماده 23 قانون اساسی و موافقت سازمان مدیریت برنامه ریزی 
جهت افزایش احجام عملیاتی پروژه های فاضلاب شهر رشت 

توسط شرکت آبفای گیلان اخذ شده است.
پیشرفت فیزیکی 57 درصدی طرح فاضلاب رشت

امیری اظهار داشت: اجرای طرح فاضلاب رشت تاکنون 57 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته و در سال جاری قراردادی با 
اعتبار 11 هزار و 600 میلیارد ریال منعقد شده است که طی 
بافت  آن محله فخب، سیاه اسطلخ، نخودچر، حلال احمر و 
مرکزی شهر پیرامون پل بوسار به شبکه جمع آوری فاضلاب 
شهری متصل خواهند شد و  در پی این قرارداد مجوز حفاری 
برای اجرای حدود 50 کیلیومتر شبکه فاضلاب از شهرداری 
ماه   36 مدت  در  است  امید  و  شده  گرفته  رشت  شهر  کلان 

اجرایی شود.
اتمام طرح فاضلاب رشت حدود  وی افزود: برای تکمیل و 

100 هزار میلیارد ریال تامین اعتبار نیاز است.
امیری به پروژه شبکه جمع آوری فاضلاب مسکن مهر رشت 
 85 تاکنون  طرح  این  اجرای  روند  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز 
برداری  بهره  و  اتمام  برای  و  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد 

از آن نیاز به حدود 600 میلیارد ریال تامین اعتبار می باشد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان گفت: ۹35 واحد 
صنعتی بهره بردار در شهرک های صنعتی این استان وجود دارد 

که 7۹ درصد این واحدها فعال هستند. 
به گزارش ایرنا، »مهدی محبوبی« در نشست خبری با اصحاب 
زمان  در  کرد:  اظهار  خبرنگار  روز  مناسبت  به  گیلان  رسانه 
حاضر 743 واحد تولیدی در گیلان مشغول به فعالیت و تولید 

هستند.
صنعتی  واحد   41 گذشته  سال  یک  در  همچنین  افزود:  وی 
توانمندی  بخش  در  و  بازگشتند  تولید  چرخه  به  دوباره 
نیز 85 سرمایه گذار جدید ورود  استان  واحدهای صنعتی در 

کرده اند.
رئیس هیات مدیره شرکت شهرک های صنعتی گیلان ادامه داد: 
اهداف مهم این شرکت در استان در 2 بخش ایجاد زیرساخت 
بخش  در  که  است،  صنعتی  توانمندسازی  و  توسعه  مناسب ، 
زیرساخت ها هدف ما بر اساس آمایش سرزمین انجام شد؛ در 
این راستا برای ایجاد صنعت سبز در گیلان اقدام، و این امر 

سرلوحه کار قرار گرفت.
محبوبی بیان کرد: ایجاد تصفیه خانه ها در شهرک های صنعتی 

در دستور کار قرار گرفته است؛در این راستا 2 تصفیه خانه تا 
پایان سال جاری در شهرک های صنعتی گیلان به بهره برداری 
خواهد رسید که با وجود آنها بستر مناسب برای سرمایه گذاری 
و  تولید  افزایش  باعث  موضوع  این  و  می شود  فراهم  جدید 

اشتغال خواهد شد.
صادرات باعث پایداری تولید و افزایش اشتغال می شود

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان در ادامه با تاکید 
اهداف  مهمترین  از  یکی  کرد:  خاطرنشان  صادرات  برمقوله 

این راستا  این شرکت، صادرات است که در  اولویت های  و 
تلاش های وافری انجام شده است زیرا لازمه پایداری تولید و 

افزایش اشتغال صادرات است.
محبوبی اضافه کرد: در بخش یادشده نیز باید با صنایع بزرگ 
بر  تلاش  لذا  شود  برقرار  مناسبی  تعامل  و  ارتباط  متوسط  و 
صنایع  و  کوچک  صنایع  بین  مناسبی  ارتباطی  پل  تا  اینست 
بزرگ ایجاد شود تا از صنایع بزرگ صادارت محوربهره مند 
شویم که این امر باعث ایجاد زنجیره ارزش افزوده می شود و 

در نهایت تولید و اشتغال افزایش خواهد یافت.
محبوبی اظهار کرد: تمام توان خود را بکار خواهیم گرفت تا 
شهرک های صنعتی در گیلان بیش از پیش رونق بگیرد و در 
این راستا به دنبال سرمایه گذارهای بزرگ هستیم که توان فنی 

مناسب داشته و دانش بنیان باشند.
ضمن  گیلان  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیره  هیات  رئیس 
مردم  و گوش  مثابه چشم  به  را  آنان  خبرنگاران  از  قدردانی 
و رکن چهارم دموکراسی توصیف کرد که عهده دار یکی از 
مشاغل سخت در جامعه هستند که بایستی مروجان امیدواری 

در جامعه باشند.

و  کشت  واحد  توسعه  و  تقویت  خواستار  گیلان  استاندار 
باید تقویت و  این مجموعه  صنعت پگاه گیلان شد و گفت: 
ماشین آلات آن به روز رسانی شود، این موارد در بازرسی های 

مستمر مورد رصد قرار خواهد گرفت. 
اسدالله عباسی در دیدار با هیئت مدیره صنایع شیر ایران و در 
حاشیه بازدید از مجموعه شیر پگاه گیلان اظهار کرد: مجموعه 
را  خود  محصولات  تولید  زنجیره  ایجاد  با  ایران  شیر  صنایع 
از مزرعه تا سفره مردم دنبال می کند و مهمترین نکته در این 
زنجیره انجام پروسه از مزرعه تا منزل در گیلان انجام می شود.

نیاز  مورد  شیر  بالای  تولید  در  گیلان  سابقه  به  اشاره  با  وی 
برخی مشکلات شیر  دلیل  به  اخیر  استان گفت: در سال های 
مورد نیاز استان از استان های همجوار وارد می شد اما اکنون 
این امکان در این استان فراهم شده که شیر مورد نیاز در استان 

تولید شود. 
استاندار گیلان تصریح کرد: تعداد دامهای مولد شرکت کشت 
این  و  است  راس  درحال حاضر 800  گیلان  پگاه  و صنعت 
مجموعه در نظر دارد در افق 1404 این تعداد را در مرحله 

نخست به 2 هزار راس افزایش دهد. 
عباسی در خصوص تهیه علوفه مورد نیاز دامها نیز گفت: در 
استان گیلان کشت دوم برنج آغاز شده و این گونه جدید برنج 
2 هفته زودتر از برنج کشت اول به بار می نشیند و به این طریق 
می توان علوفه حاصله را وارد چرخه تولید کرد. با افزایش 
هم  شرکت  این  توسط  علوفه  خرید  و  مولد  دامهای  تعداد 
افزایش درآمد کشاورزان را شاهد خواهیم بود و این مجموعه 

نیز از تهیه شیر خام بی نیاز خواهد شد. 

تولید  برابری   2 ظرفیت  افزایش  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
ایران اعلام کرده  افزود: مجموعه صنایع شیر  شیر در استان، 
ظرفیت تولید را تا 300 تن افزایش خواهد داد، این امر علاوه 
بر تامین نیازهای بازار امروز امکان تولید محصولات متنوع را 
فراهم می کند. به طور مثال برخی کشورها خواستار محصول 
پنیر سیامزگی گیلان هستند لذا برای ایجاد اشتغال و افزایش 
ظرفیت تولید و تحقق شعار سال این حرکت از سوی سازمان 
بازنشستگی کل کشور و مدیرعامل سازمان شیر پگاه در حال 

انجام است.
استانداری گیلان  این شرکت گفت:  از  اعلام حمایت  با  وی 
خواهد  گیلان  پگاه  شیر  شرکت  از  را  لازم  های  حمایت 
وری  بهره  افزایش  و  ارزش  زنجیره  ایجاد  بدنبال  ما  داشت. 
و درآمد زایی که صرف توسعه شود هستم. این امر موجب 
خودکفایی شده و میزان سرمایه گذاری را افزایش می دهد، 
امیدواریم بتوانیم ظرفیتهای استان گیلان را در بخش های تولید 
افزایش دهیم. عباسی با بیان اینکه پگاه گیلان در بین مجموعه 
شرکتهای تولیدی استان بیشترین سود دهی و بازدهی سالانه 
نمونه ای کامل  انتظار می رود  این مجموعه  از  افزود:  دارد، 
چرخه بهره وری تولید تا توزیع و عرضه در بازار)از مزرعه تا 

منزل( را در گیلان اجرایی کند.
پگاه  صنعت  و  کشت  واحد  توسعه  و  تقویت  خواستار  وی 
گیلان شد و گفت: این مجموعه باید تقویت و ماشین آلات آن 
به روز رسانی شود، این موارد در بازرسی های مستمر مورد 

رصد قرار خواهد گرفت.
و  و صنعت  مجموعه کشت  از  داریم  آمادگی  گفت:  عباسی 

طرح  در  و  باشیم  داشته  را  لازم  حمایت  پگاه  شیر  کارخانه 
توسعه اولین اعتباری که از تبصره 18 تزریق شد را برای طرح 

توسعه این شرکت اختصاص دهیم.
در  ایران  شیر  صنایع   : گفت  نیز  ایران  شیر  مدیرعامل صنایع 
پنج  و  شیر  تولید  شرکت   17 که  دارد  شرکت   28 مجموع 
شرکت کشت و صنعت است سایر شرکتها شامل شرکت های 
بازرگانی، پخش، صنایع بسته بندی و یک شرکت استراتژیک 
تولید شیر خشک نوزاد است که هشت شرکت آن در بورس 
فعالیت دارند و شرکت پگاه گیلان یکی از شرکتهای فعال در 

بورس می باشد.
عبدالامیر باروتکوب با اشاره به گردشگر پذیری استان گیلان 
برای  بستر  کردن  فراهم  با  کرد:  اظهار  استان  این  پتانسیل  و 
لذا در بخش  بازار هستیم  افزایش سهم  بدنبال  تولید  افزایش 
کشت و صنعت ظرفیت تولید شیر را مرحله اول به 100 تن و 

در مرحله دوم به 180 تن افزایش می دهیم. 
و  داد  خبر  کارخانه  تولید  ظرفیت  افزایش  از  همچنین  وی 
باتوجه  سال   2 ظرف  تن   150 نزدیک  از  رفیت  این  افزود: 
به پتانسیلی که در کشت و صنعت دوجود دارد به 300 تن 
خواهد رسید و با توجه به نیاز و استقبال بازار از محصولات 
پگاه ایران و این اتفاق خوب حادث می شود و با سابقه ای 
که در گیلان وجود دارد دسترسی به این مهم چندان دور از 

انتظار نیست. 
این  به  تسهیلات  پرداخت  خواستار  همچنین  باروتکوب 
توانیم  می  امر  این  تحقق  درصورت  افزود:  و  شد  مجموعه 

بودجه مناسب برای توسعه این مجموعه اختصاص دهیم. 

در راستای اجرای طرح محرومیت زدایی، 10 لیتر بر ثانیه به 
ظرفیت تولید آب شرب شهرستان آستارا افزوده شد .

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب گیلان از حفر یک حلقه چاه 
عمیق جهت رفع مشکل آب شرب روستای قره سو شهرستان 

آستارا خبر داد.

مازیار علی پور اظهار داشت: با مشارکت قرارگاه امام حسن 
محرومیت  طرح  قالب  در  آستارا،  آبفای  امور  و  )ع(  مجتبی 
زدایی روستاهای این شهرستان، یک فقره چاه عمیق به عمق 
60 متر و با دبی برداشت 10 لیتر بر ثانیه در روستای قره سو 
جهت رفع تنش آبی این منطقه حفر و آماده بهره برداری شد.

شهرستان  آبی  پرتنش  مناطق  از  سو  قره  روستای  افزود:  وی 
آستارا بخصوص در فصول گرم سال است و این طرح با هدف 
بهره مندی مشترکین محترم این روستا از آب شرب سالم و 

بهداشتی در شرایط بحرانی انجام شد.
علی پور هزینه اجرای این عملیات را 5 میلیارد ریال ذکر کرد.

مدیر امور آبفای رشت خبر داد

تکمیل طرح فاضلاب رشت،نیازمند 1۰۰ هزار میلیارد ریال اعتبار
اصلاح و توسعه بیش از 2۴ کیلومتر شبکه توزیع آب شرب سراوان

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان:

۷۹ درصد واحدهای تولیدی شهرک های صنعتی گیلان فعال هستند

استاندار گیلان خواستار تقویت و توسعه واحد کشت و صنعت پگاه گیلان شد

مدیرکل هواشناسی گیلان گفت: بارندگی های تیرماه امسال 
نسبت به سنوات گذشته چشمگیر بوده و شاهد افزایش 50 
های  سال  بلندمدت  میانگین  به  نسبت  بارندگی  درصدی 

گذشته هستیم. 
محمد دادرس در حاشیه بازدید از ایستگاه های هواشناسی 
شرایط  به  اشاره  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  املش  شهرستان 
دمایی حاکم بر کشور و استان گیلان، اظهار کرد: تغییرات 
استان  و  کرده  درگیر  نیز  را  ما  کشور  دنیا،  در سطح  اقلیم 

گیلان هم از این شرایط دمایی مستثنی نیست.
وی با بیان اینکه در طول سال های اخیر با افزایش دمای هوا 
افزایش دما در بعضی از فصول  البته  افزود:  مواجه بودیم، 
اما طی سال های اخیر  تابستان حالت متعارف دارد،  مانند 

گرمایش جهانی رخ داده است.
مدیرکل هواشناسی گیلان شرایط دمایی تیرماه امسال را از 
نظر بارش ها متفاوت از سال های قبل دانست و عنوان کرد: 
بارندگی های تیرماه امسال نسبت به سنوات گذشته چشمگیر 
بوده و شاهد افزایش 50 درصدی بارندگی نسبت به میانگین 
برای  خوبی  کمک  که  هستیم  گذشته  های  سال  بلندمدت 

بخش کشاورزی و دوره های آبیاری بود.
دادرس، بارش های به موقع و مناسب در تیرماه را موجب 
کاهش تنش آبی در بخش کشاورزی دانست و متذکر شد: 
طبیعی  هوا  گرمای  و  داریم  قرار  تابستان  فصل  در  اگرچه 
است، اما از هفته اخیر شرایط خاصی بر استان حاکم بوده 
و لذا تا یکشنبه هفته آینده هشدار سطح زرد هواشناسی را 
مبنی بر افزایش دما صادر کردیم لذا پیش بینی می شود در 
مناطق جلگه ای دمای 35 تا 37 درجه سلسیوس را تجربه 
کنیم که با توجه به رطوبت موجود در دما، دمای احساسی 

را در برخی از نقاط تا بالای 40 درجه افزایش می دهد.
وی با بیان اینکه میانگین دما در استان طی 20 سال گذشته 
بین یک تا دو درجه افزایش یافته است، یادآور شد: سال 
گذشته اعتبار 10 میلیارد تومانی در بخش هواشناسی داشتیم 
که بالغ بر 70 درصد آن تخصیص یافته است؛ همچنین موفق 
به جذب هشت میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی شدیم و 
در مجموع با اعتبار 15 میلیارد تومانی اقدام به توسعه شبکه 
بینی استان و  ایستگاه های هواشناسی و تجهیز مرکز پیش 
توسعه شبکه ایستگاه های باران سنجی و تقویت سامانه های 
خودکار هواشناسی فرودگاه جهت امنیت پرواز و شناورهای 

دریایی برای پیش بینی های دریایی کردیم.
ایستگاه  دو  اندازی  راه  از  گیلان  هواشناسی  مدیرکل 
هواشناسی کاملا خودکار در شهرستان املش خبر داد و بیان 
می  افتتاح  دولت  هفته  در  ملکوت  هواشناسی  سامانه  کرد: 
شود؛ ایستگاه هواشناسی گورج نیز دارای پیشرفت فیزیکی 
میلیارد  یک  اعتبار  تامین  صورت  در  و  بوده  درصدی   25

تومانی برای افتتاح در دهه فجر امسال آماده می شود.
وی با اشاره به تخصیص اعتبار پنج میلیارد تومانی از محل 
سفر رئیس جمهور، از تخصیص دو میلیارد تومانی آن خبر 
داد و خاطرنشان کرد: از این اعتبار نیز در بحث زیرساخت 
های هواشناسی و ارتقای سرورها و تجهیز مرکز پیش بینی 
صورت  در  و  کردیم  استفاده  مانیتورینگ  های  سامانه  و 
تخصیص اعتبار باقی مانده، برای توسعه شبکه ایستگاه های 
هواشناسی استان و تجهیز ایستگاه ها به سنسورهای جدید 

اقدام خواهیم کرد.

بازرگانی گیلان تلاش ما  اتاق  در دوره دهم هیئت مدیره 
پیشبرد  جهت  اقتصادی  عرصه  ازسربازان  که  است  این 
راهکارها  مهم ترین  از  یکی  که  نماییم  استفاده  کارها 
درهرموضوعی  بتوانیم  تا  است  جمعی  خرد  از  بهره مندی 
که جهت مسیر کسب و کار قرار دارد مطلوب ترین نتیجه 

را کسب نماییم.
توسعه  کمیسیون  جلسه  درنخستین  رضائیان  قاسم   
این  اعضای  و  رئیس  حضور  با  که  نفتی  غیر  صادرات 
کمیسیون برگزار شد به رویکرد اتاق بازرگانی در تقویت 
کمیسیون ها و تشکل های این اتاق اشاره کرد و گفت: در 
دوره دهم هیئت مدیره اتاق بازرگانی گیلان تلاش ما این 
کارها  پیشبرد  جهت  اقتصادی  عرصه  ازسربازان  که  است 
استفاده نماییم که یکی از مهم ترین راهکارها بهره مندی از 
خرد جمعی است تا بتوانیم درهرموضوعی که جهت مسیر 
کسب و کار قرار دارد مطلوب ترین نتیجه را کسب نماییم.

وی افزود: در کمیسیون های صادرات، صنعت، کشاورزی 
هدف  حاکمیت ها  و  دارایی  اجتماعی،  تامین  گردشگری، 

تقویت کمیسیون ها و اجرای تمهیدات راهبردی است.
گیری  تصمیم  اختیارات  دوره  این  در  اینکه  بیان  با  وی 
تنفیذ  کمیسیون  همان  رئیس  به  را  کمیسیون  هر  برای 
مسائل،  تمام  کشاورزی  بخش  در  کرد:  تصریح  می کنیم 
کمیسیون  همان  به  را  فرصت ها  و  ظرفیت ها  چالش ها، 
مکاتبات  رئیس کمیسیون در خصوص  و  واگذار کرده ایم 
با کسب  و  می پردازد  بررسی  به  کمیته ها  و  کارگروه ها  با 
از  خروجی  یقیناً  و  شود  می  گیری  تصمیم  نظرات،  نقطه 

تفکر همه اعضای کمیسیون خواهد بود.
بیان  با  استان گیلان  معادن  بازرگانی صنایع و  اتاق  رئیس 
مسئولیت های  بازرگانی  اتاق  کمیسیون های  روسای  اینکه 
خود را دست کم نگیرند، اظهار کرد: روسای کمیسیون در 
جلسات دستور کارداشته باشند و برای برگزاری جلسات 

بار جلسه تشکیل دهند. کمیسیون می توانند هفته یک 
برنامه های  از  صادراتی  عوارض  حذف  اینکه  بیان  با  وی 
های  کمیسیون   افزود:  باشد  کمیسیون  روسای  اصلی 
حذف  جهت  در  را  خود  راهبردهای  گیلان  بازگانی  اتاق 
عوارض صادراتی تدوین نمایند که با این اقدام به تولید 
کشورجلوگیری  ارزبه  ورود  از  و  بخشد  می  امید  کننده 

می شود.
حوزه  در  چالش هایی  با  تحریم  درشرایط  ما  افزود:  وی 
و  افزایش  شرایط  دراین  که  هستیم  مواجه  نفتی  صادرات 
اهمیت  بسیارحائز  کشور  برای  نفتی  غیر  صادرات  توسعه 
برای  کمیسیون  روسای  دغدغه هایی  چنین  وجود  با  است 
جلسه  در  حضور  جهت  مرتبط  مدیران  از  خود  جلسات 
دعوت داشته باشند تا موانع و راهکارها دقیق تر وسریع تر 

میسر گردد.
پایان  در  گیلان  معادن  و  صنایع  بازرگانی،  اتاق  رییس 
و  صادرات  توسعه  کمیسیون  رئیس  موثر  تلاش های  از 

اعضای کمیسیون تشکر و قدردانی کرد.
گیلان  اتاق  صادرات  کمیسیون  رئیس  رحمانی،  فرنگیز 
کشور  دیپلماسی  کانون  را  همسایگان  با  روابط  توسعه 
سرمایه گذاری،  تجاری،  فرصت های  به  توجه  و  دانست 
کشورهای  با  تفاهم نامه  انعقاد  همچنین  و  ترانزیت 
حوزه  در  که  اقداماتی  گفت:  و  شد  خواستار  را  همسایه 
است  امیدوارکننده  شده،  شروع  زیرساخت ها  تکمیل 
آنها  درباره  باید  که  دارد  وجود  مسائلی  همچنان  هرچند 

شود. تصمیم گیری 
ایران  صادرات  حوزه  چالش های  به  ادامه  در  رحمانی 
اشاره و تصریح کرد: هزینه تجارت بالا، کمبود اطلاعات 
ویژه  به  زیرساخت ها  ضعف  تجار،  برای  بازار  درباره 
برگزاری  در  مشکل  و  لجستیک  و  حمل ونقل  بخش  در 
نمایشگاه ها به عنوان ابزار موثر در بازاریابی از جمله این 

مشکلات است.

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش گیلان از ثبت نام 
بیش از 144 هزار دانش آموز برای سال تحصیلی جدید در 
تعداد 1۹ هزار دانش آموز  این  از  داد و گفت:  استان خبر 

مربوط به پایه اول ابتدایی هستند.
زینب کریمی گفت: از ابتدای خرداد تا کنون، از 1۹8 هزار 
ابتدایی در گیلان 144 هزار دانش آموز معادل  دانش آموز 
72 درصد برای سال تحصیلی 1403-1402 ثبت نام کرده اند 
که 1۹ هزار نفر آن ها برای تحصیل در پایه اول نام نویسی 

کرده اند.
افزود:  محور  عدالت  و  مطلوب  نام  ثبت  بر  تاکید  با  وی 
مدیران مدارس و حوزه ستادی باید برای تسهیل نام نویسی 
احراز  در  اختلال  رفع  و  گذر  سخت  مناطق  آموزان  دانش 

هویت و کدپستی متقاضیان تمهیدات لازم را داشته باشند.
معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش گیلان با اشاره به 
سنجش سلامت ۹۹ و 5 دهم درصد نوآموزان بدو ورود به 
دبستان در استان، گفت: بیش از 4 هزار نفر به مراحل تکمیلی 

سنجش تحصیلی و ثبت نام نهایی هدایت شدند.
کریمی رعایت قانون برای ثبت نام دانش آموزان را ضروری 
دانست و افزود: دانش آموزان بر اساس محدوده جغرافیایی 
در مدارس دولتی و هیأت امنایی ثبت نام می شوند و مدیران 
حوزه ستادی هیچ دخل و تصرفی در ثبت نام دانش آموزان 

به ویژه در مقطع ابتدایی ندارند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر، 38۹ هزار دانش آموز در 
می کنند،  تحصیل  گیلان  مدارس  مختلف  تحصیلی  پایه های 
اضافه کرد: اتباع خارجی هم می توانند از نیمه مرداد تا 10 

شهریور برای نام نویسی فرزندان شأن اقدام کنند.

نام نویسی 1۹ هزار دانش آموز 
پایه اول ابتدایی در گیلان

پلاک  نصب  راستای  در  اینکه  بیان  با  گیلان  پست  مدیرکل 
هر  برای  باید  و  شود  نام  دارای  باید  معابر  همه  هوشمند، 
ساختمان پلاک نشانی ایجاد کنیم؛ 23 هزار معبر فاقد نام و 430 

هزار مکان فاقد پلاک نشانی دو رقمی داریم. 
محمدحسین هوشنگی از پست به عنوان یک صنعت یاد کرد و 
گفت: این صنعت مجموعه ای از سخت افزارها و نرم افزارها و 
ابزار و ماشین آلات بوده که در حوزه لجستیک و حمل کالا و 

خدمات فناورانه ایفای نقش می کند.
وی صنعت پست را یک زنجیره دانست و افزود: پست کار خود 
را از بازار الکترونیک آغاز کرده و خدمات مجازی را ارائه داده 
و اکنون درگاه ها و واسط های پستی بین مردم و بخش های 

تولیدی و صنعتی و فروشگاهی ارتباط ایجاد کرده اند.
اینکه ۹0  بیان  با  در گفت وگوی خبری،  گیلان  مدیرکل پست 
پنج  در  واسط  هفت  و  پایتخت  در  پستی  های  واسط  درصد 
استان قرار دارد، خاطرنشان کرد: آمارها در بخش سرویس های 
نوین پستی و تجارت الکترونیک نشان می دهد که گیلان دارای 
فعالان برجسته حوزه های آی.سی.تی و فناوری اطلاعات است.

هوشنگی آمار فارغ التحصیلان و دانشجویان حوزه آی.تی در 
دانشگاه های گیلان را بالاتر از میانگین کشوری دانست و بیان 
کرد: این ظرفیت بالا در استان گیلان ضرورت تولید محتوای 

مناسب را نشان می دهد.
خبر  گیلان  استان  پستی  واسط  نخستین  اندازی  راه  از  وی 
همه  در خدمت  تا  است  آماده  این ظرفیت  کرد:  اضافه  و  داد 
مشاغل و حرف قرار بگیرد. بسیاری از مشاغل خرد و خانگی 
سایت  ایجاد  اولیه  هزینه  الکترونیک،  تجارت  و  فروشگاهی  و 
می  پستی  های  واسط  لذا  و  ندارد  را  اینترنتی  فروشگاه  یا 
توانند تمام ابزارهای لازم برای کسب و کار الکترونیکی را در 

اختیارشان قرار دهند.
مدیرکل پست گیلان رویکرد کسب و کارهای الکترونیکی را 
فروش محصول و تهیه کالا دانست که اکنون نیازمند نوآوری 
است و تاکید کرد: باید به سمت کسب و کار دیجیتال حرکت 
این  پستی  های  واسط  لذا  باشیم  داشته  وفادار  مشتری  و  کنیم 
فروشنده  یا  تولیدکننده  و  مشتری  بین  دوسویه  و  قوی  ارتباط 

را فراهم می کنند.
جهت  گیلان  استان  پستی  ترافیک  میزان  از  نیمی  بر  بالغ  وی 
و  بسته  را  امسال  ماهه  چهار  طی  کشور  نقاط  سایر  به  صادر 
امانت دانست و خاطرنشان کرد: گیلان در حوزه خرید و فروش 
ششمین  و  دارد  بالایی  قابلیت  الکترونیک  تجارت  و  اینترنتی 
حوزه  در  و  هستیم  کشور  پستی  ترافیک  کننده  تامین  استان 

تجارت الکترونیک جایگاه هشتم را داریم.
هوشنگی با بیان اینکه با وب سرویس، پست در زنجیره تولید 
و توزیع تولیدکننده یا فروشنده محصول قرار می گیرد، ادامه 
داد: باجه پستی را در فضای مجازی ایجاد کردیم که فرایندهای 
محل  در  را  پستی  های  عملیات  همه  و  کرده  را حذف  پستی 
انجام می دهد و محصول، آماده و به سرعت به مقصد ارسال 
می شود.هوشنگی با بیان اینکه در راستای نصب پلاک هوشمند، 
همه معابر باید دارای نام شود و باید برای هر ساختمان پلاک 
نشانی ایجاد کنیم، گفت: پایگاه داده مکانی در قالب کد پستی 
لذا  کنیم  صادر  را  هوشمند  پلاک  باید  اکنون  و  شده  کامل 
شهرداری ها پای کار بیایند، زیرا 23 هزار معبر فاقد نام و 430 

هزار مکان فاقد پلاک نشانی دو رقمی داریم.

مدیرکل پست گیلان عنوان کرد
راه اندازی نخستین واسط پستی 

در گیلان 

افزایش ظرفیت تولید آب شرب شهرستان آستارا 
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هوایی  و  آب  تغییرات  برنامه  ارشد  مقامات  از  یکی  گفته  به 
اتحادیه اروپا، تابستان امسال )۲۰۲۳( به احتمال زیاد گرم ترین 

تابستانی است که جهان تا به حال به خود دیده است.
 این وضعیت، هشداری جدی برای کره زمین است که در دو 
ماه گذشته در بسیاری از مناطق، دماهای بالا و بی سابقه  را تجربه 

کرده است.
»کوپرنیک«  اقلیم  تغییر  خدمات  مدیر  معاون  برگس«،  »سامانتا 
اتحادیه اروپا در مصاحبه ای به خبرگزاری آناتولی گفت: پس از 
ثبت دماهای بالا در ماه های ژوئن و ژوئیه به احتمال زیاد این 
خواهد  جهان  هواشناسیِ  تاریخ  در  تابستان  گرم ترین  تابستان، 

بود.
بر اساس داده های کوپرنیک، ششمین ماه از سال جاری میلادی، 
با  جاری  سال  و  بوده  شده  ثبت  تاریخ  در  ژوئن  ماه  گرم ترین 
ثبت دمای بالای روزانه از اوایل ماه ژوئیه نیز همراه بوده است.

تاریخ  در  روز  ترین  گرم  به  ژوئیه  ششم  روز  اساس  همین  بر 
هواشناسی تبدیل شد، زمانی که میانگین دمای جهانی به ۱۷.۰۸ 
درجه سانتیگراد رسید و رکورد قبلی را که مربوط به ماه اوت 
نیز گرم ترین  اول ژوئیه  بود، شکست. همچنین سه هفته   ۲۰۱۶

دوره سه هفته ای ثبت شده بوده است.
سانتیگراد  درجه   ۱۶.۵۱ به  ژوئن  ماه  در  جهانی  دمای  میانگین 
رسید و این در حالیست که بین یک تا ۲۳ ژوئیه به ۱۶.۹۵ درجه 

سانتیگراد رسید.
برگس در این باره گفت: ارتباط مستقیمی بین غلظت گازهای 
دلیل  به  و  دارد  وجود  جهانی  دمای  و  جو  در  گلخانه ای 
پیش بینی های قبلی کارشناسان آب و هوایی از افزایش اخیر دما 

شگفت زده نشده اند.
وی افزود: اکنون دمای کره زمین ۱.۲ درجه سانتیگراد بالاتر از 
میانگین قبل از صنعتی شدن است و این با مقدار دی اکسید کربن 

و متان موجود در جو تناسب دارد.
انسانی  مختلف  فعالیت های  دلیل  به  گلخانه ای  گازهای  انتشار 
از  استفاده  جنگل زدایی،  فسیلی،  سوخت های  احتراق  جمله  از 

کودهای شیمیایی در کشاورزی و ... در حال افزایش است.
میانگین  که  می دهد  نشان  کوپرنیک  داده های  حال،  همین  در 
سالانه جهانی غلظت دی اکسید کربن و متان در جو در حال 

افزایش است.
رقم غلظت دی اکسید کربن به ۴۱۶.۷ قسمت در میلیون رسید 
میلیارد  در  قسمت   ۱۸۹۴ به   ۲۰۲۲ سال  در  متان  که  حالی  در 
توسط  تاکنون  که  است  سطحی  بالاترین  رقم،  این  و  رسید 
ماهواره ها اندازه گیری شده و بالاترین میزان در حداقل صدها 

هزار سال است.
ادامه  خود  افزایش  به  زمین  کره  دمای  که  داد  هشدار  برگس 
خواهد داد و اوت )ماه جاری( و چند ماه آینده احتمالًا گرمتر 

از میانگین خواهند بود.
وی اذعان کرد: ما باید تا پایان ماه اوت منتظر بمانیم تا آمارها را 
به دست آوریم. سپس می توانیم به طور قطعی تصمیم بگیریم که 

آیا این تابستان گرمترین تابستان ثبت شده است یا خیر.
وی افزود: من فکر می کنم با دماهای بالای ثبت شده در ماه های 
ژوئن و ژوئیه که واقعاً فراتر از انتظارات گذشته بود، این احتمال 
به  تا  که  باشد  تابستانی  گرم ترین  تابستان  این  که  دارد  وجود 

حال دیده ایم.
او گفت: اگر پاییز و زمستان نیمکره شمالی زمین این روند گرما 
را ادامه دهد به احتمال زیاد سال ۲۰۲۳ اگر گرم ترین سال نباشد، 
قطعا بین سه سال اول رکورددار گرما در جهان خواهد بود. با 
این حال، واقعاً بستگی به این دارد که در پاییز و زمستان آینده 

چه اتفاقی می افتد.
قدرت »ال نینو« در ۶ تا ۱۲ ماه آینده مشخص خواهد شد

برگس گفت که ثبت دماهای بالای جهانی ناشی از ترکیبی از 
عوامل است.

افزایش  جهان،  سرتاسر  در  شدید  گرمای  امواج  گفت:  او 
تشعشعات خورشیدی و گازهای گلخانه ای در اتمسفر، ترکیبی 

از عواملی هستند که منجر به افزایش کم سابقه دما شده اند.
برگس گفت که دمای سطح دریاها نیز در حال افزایش است و 
اقیانوس اطلس شمالی در ماه های  به امواج گرمای دریایی در 
مه و ژوئن و رکورد دمای سطح دریا در مدیترانه اشاره کرد که 

انتظار می رود طی ماه های آینده هم ادامه یابد.
وی اذعان کرد که ما قدرت و شدت رویداد ال نینو را طی شش 
تا ۱۲ ماه آینده درک خواهیم کرد. با ال نینو بسیار محتمل است 
که زمستان گرم تری داشته باشیم و این رکورد جهانی دما ادامه 

خواهد داشت.
ثبت رکورد گرما در اقیانوس ها

طبق داده های رصدخانه اروپایی کوپرنیک، اقیانوس ها این هفته 
رکورد جدیدی از نظر دما ثبت کردند و باعث ایجاد نگرانی هایی 

شدند.
به گزارش ایسنا به نقل از یورونیوز، در این سنجش مناطق قطبی 

حذف شده اند.
دمای  کرد،  منتشر  کوپرنیک  رصدخانه  که  گزارشی  اساس  بر 
به  میلادی  جاری  سال  ژوئیه   ۳۰ تاریخ  در  اقیانوس ها  سطح 
۲۰.۹۶ درجه سانتیگراد رسید در حالی که رکورد قبلی متعلق به 

مارس ۲۰۱۶ با دمای ۲۰.۹۵ درجه سانتیگراد بوده است.
رکورد  این  که  دارد  وجود  احتمال  این  می گویند:  دانشمندان 
همچنان شکسته شود چرا که دما معمولا در ماه  مارسِ هر سال 

بالاتر است نه در اوت )ماه جاری میلادی(.
با  را  خود  سطح  دمای  بالاترین  گذشته  هفته  مدیترانه  دریای 
۲۸.۷۱ درجه سانتیگراد ثبت کرد. آب های اطراف »فلوریدا کیز«، 
شبیه  فلوریدا،  ایالت  جنوبی  سواحل  در  مرجانی  مجمع الجزایر 
دمای یک جکوزی بود و به بالای ۳۸ درجه سانتیگراد رسید و 

احتمالا یک رکورد جهانی را شکست.
نیز   )NOAA( جوی  و  اقیانوسی  ملی  سازمان  حال  همین  در 
گرمترین  است  ممکن  شمالی  اطلس  اقیانوس  که  داد  گزارش 

اقیانوسی تا کنون بوده باشد.
زمستان  از  پس  مارس  ماه  در  معمولا  شمالی  اطلس  اقیانوس 
به اوج  شروع به گرم شدن می کند و در ماه سپتامبر این گرما 
شکسته  رکوردها  مداوم  طور  به   امسال  آوریل  از  اما  می رسد 

شده است.
امواج  فرکانس  که  می گوید  نیز  اقلیم  تغییر  بین دولتی  هیئت 
گرمای دریایی بین سال های ۱۹۸۲ تا ۲۰۱۶ دو برابر و از دهه 

۱۹۸۰ نیز طولانی تر و شدیدتر شده است.
عواقب  می تواند  موضوع  این  که  می دهند  هشدار  کارشناسان 

مخربی برای سلامت سیاره داشته باشد.
طبق داده های رصدخانه اروپایی کوپرنیک، میانگین دمای جهانی 
سطح دریا بسیار بالاتر از مقادیری است که قبلا در این زمان از 

سال مشاهده شده بود.
اثر  در  که  را  زمین  اضافی  گرمای  درصد   ۹۰ اقیانوس ها 
جذب  می شود،  ایجاد  صنعتی  دوران  در  انسانی  فعالیت های 
می کنند و با تجمع گازهای گلخانه ای در جو، این انباشت انرژی 

همچنان افزایش پیدا می کند.
اقدام  برای  بهداشت  جهانی  سازمان  دبیرکل  درخواست 

فوری علیه تغییرات اقلیمی
سر  پشت  از  پس   )WHO( بهداشت  جهانی  سازمان  دبیرکل 
انجام  )ژوئیه ۲۰۲۳(، خواستار  ماه جهان  ترین«  »گرم  گذاشتن 

اقدامات جمعی فوری علیه تغییرات آب و هوایی شد.
 X به گزارش آناتولی، »تدروس آدهانوم قبریسوس« در پلتفرم
به   ماه  گرم ترین  گفت:  می شد(  نامیده  توییتر  قبلًا  که  )پلتفرمی 
سوزان،  گرمای  شاهد  ماه  این  در  ما  و  رسید  پایان  به  تازگی 
و  جنگلی  آتش سوزی های  هوایی،  و  آب  شدید  رویدادهای 

عواقب شدید سلامتی بودیم.

تابستان امسال، گرمترین تابستان در 
تاریخ هواشناسیِ جهان خواهد بود؟

لزوم  بر  تاکید  ضمن  سینا  ابن  ناباروری  درمان  مرکز  مدیر 
درمان  هزینه های  با  مرتبط  اعتبارات  مناسب  اختصاص 
ناباروری، تاکید کرد و خواستار آن شد که هر زوج نابارور 
با مراجعه به هر مرکز درمان ناباروری با ثبت اطلاعات بتواند 
درمانی  موسسه  به  درمان  شروع  از  قبل  را  درمانی  اعتبار 

پرداخت کند.
 مدیر مرکز درمان ناباروری ابن سینا در نشستی خبری گفت: 
بیش از ۲۰ درصد زوجین نابارور هستند و ناباروی در همه 
دنیا در حال افزایش است و در عین حال سن ازدواج هم در 
مقالات می بینیم  اساس  بر  است.  یافته  افزایش  همه کشورها 
میانگین سن بچه دار شدن زنان حتی در کشورهای خارجی 
را  ناباروری  موارد، موضوع  این  و  سن ۳۰ سال شده است 
هم  بارداری  شانس  سن  افزایش  با  چون  کند؛  می  تشدید 

کاهش می یابد.
سال های  طی  جمعیت  سالمندی  موضوع  به  اشاره  با  وی 
از  نگهداری  آتی، تصریح کرد: دو دهه دیگر معضل کشور 
سالمندان و کم بودن جمعیت مولد خواهد بود و باید بدانیم  
ترغیب  فرزندآوری  به  را  کسی  مقاله  و  توصیه  با  نمی توان 
کرد. کشورهای خارجی این معضل را با پذیرش مهاجر رفع 
می کنند تا هم جمعیت بالا رود و هم افراد نخبه را انتخاب 
این ظرفیت را هم نداریم پس  می کنند و ما در کشور خود 

باید درمان ناباروری را جدی بگیریم.
مدیر مرکز درمان ناباروری ابن سینا با تاکید بر لزوم حمایت 
از زوجین نابارور، افزود: سال گذشته بودجه ۱۲ هزار میلیارد 
حالی  در  شد؛  گرفته  نظر  در  جمعیت  جوانی  برای  تومان 
اگر  ولی  بود؛  تومان  میلیارد   ۷۰۰ ناباروری  درمان  سهم  که 
حمایت ها افزایش یابد حداقل قشری که دنبال بچه دار شدن 

هستند به دنبال درمان می آیند.
نابارور و ۷ میلیون  بین ۳.۵ میلیون زوج   فاصله معنی داری 
فرد نابارور در کشور با انجام سالانه ۱۳۰ هزار سیکل دوران 

ناباروری وجود دارد، پس چرا بقیه برای درمان نمی آیند؟
 علت این است که نه منابع به خوبی اختصاص یافته است 
به  نقد  این  باید  است.  انجام شده  اطلاع رسانی درست  نه  و 
درمان  بودجه  این  که  برسد  اسلامی  شورای  مجلس  گوش 

ناباروری به آسانی به دست مردم نمی رسد.
وی افزود: ذکر این نکته ضروری است که تمام بودجه ۱۲ 
هزار میلیارد تومان طرح جوانی جمعیت هم جذب نشد؛ چون 
کمیسیون اجتماعی مجلس برای جذب بودجه دعوت شدند 

ولی طرح های بنیادینی ارائه نشد.
امروزه  بدانیم  باید  دهیم  انجام  اساسی  کار  بخواهیم  اگر   
آوری،  فرزند  برای  مادران شاغل  اصلی  از چالش های  یکی 
باید  داریم  حمایت  قصد  اگر  و  است  کودک  از  نگهداری 
مهدکودک استاندارد با مربیان خوب و با قیمت ارزان تامین 
این بخش  از بودجه جوانی جمعیت هم در  کنیم که بخشی 

هزینه شود.
یک  هزینه  حداقل  داد:  ادامه  باره  این  در  صادقی تبار 
مهدکودک خوب اکنون ۷ میلیون تومان است و مادر شاغل 
بر سر دوراهی است که فرزندش را نگه دارد یا برود سر کار؟ 
ناباروری  درمان  برای  تومان  میلیارد   ۷۰۰ مبلغ   ۱۴۰۰ سال 
بودجه اختصاص یافت که ۵۶۰ میلیارد به خزانه برگشت و 

تنها ۱۴۰ میلیارد تومان برای زوجین نابارور صرف شد؛ چون 
این بودجه هم دیر تخصیص داده شد و چون به سازمان های 
زیادی  تجربه  زمینه  این  در  هم  آنها  کردند  پرداخت  بیمه گر 

نداشتند و حتی برنامه درمانی درستی هم نوشتند.
در  ما  می گوییم  که  است  سال  سه  کرد:  تاکید  صادقی تبار 
هر  به  است  قرار  که  را  بودجه ای  هستیم  آماده  خود  مرکز 
سیکل درمان ناباروری اختصاص یابد را به صورت ملموس 
به بیمار بدهیم در صورتی که اکنون این بودجه را به بیمه ها 
می دهند و بیمار پس از طی شدن فرایند درمان می تواند پول 
را بگیرد که البته این سهم هم ناچیز است. می توان این طرح 
را پیاده کرد که هر زوج نابارور با مراجعه به هر مرکز درمان 
از  قبل  را  درمانی  اعتبار  بتواند  اطلاعات  ثبت  با  ناباروری 

شروع درمان به موسسه درمانی پرداخت کند. 
الان به مراکز می گویند شما درمان را انجام دهید و بعد بیمه 
پول را پرداخت کند، اما مراکز می دانند که به راحتی به این 

پول دسترسی پیدا نمی کنند.
 این طرح را به مجلس محترم ارایه دادیم که فقط یکسال آن 
را پایلوت در مراکز جهاد دانشگاهی اجرا کنند تا نتایج آن 

را هم مردم و هم دولت ببینند.
استقرار  با  سینا  ابن  ناباروری  درمان  مرکز  افزود:  وی 
روش های نوین و با آمار افتخار آفرین می تواند روشی تولید 
کند که زوجین بتوانند به راحتی از این قابلیت استفاده کنند. 
بر اساس آمار وزارت بهداشت ۴۰ درصد سیکل های درمان 
ناباروری کشور را ۱۰ مرکز جهاد دانشگاهی انجام می دهند، 
آن  اساس  بر  ارائه می دهیم، می توانیم  پیشنهادی  اگر  ما  پس 

عملکرد مفید داشته باشیم.
بارداری  شوند،  باردار  وقتی  نابارور  زوجین  کرد:  تاکید  او 
بخشی  فرزندان  اگر  دنیا  همه  در  می کنند.  تجربه  را  پرخطر 
از این افراد به دنیا بیایند به بخش مراقبت های ویژه نوزادان 

به ۱۳.۵ درصد و  تنها  این آمار را  نیاز دارند و ما توانستیم 
در سال دیگر به ۱۴.۷ درصد تولدهای از طریق IVF کاهش 
این  متخصصین  همکاری خوب  از  ناشی  اتفاق  این  و  دهیم 

مرکز است.
مرتبط   سامانه  طراحی  درباره  ایسنا  سوال  به  پاسخ  در  وی 
از  یکی  ما  داد:  توضیح  تخمک،  و  اسپرم  کنندگان  اهدا  با 
مراکز پیشرو در فرایند استقرار فرایند اهدا در کشور بوده ایم. 
متخصصین  زحمات  دنبال  به  اهدا  قانون  شکل گیری  اساسا 
نشست هایی  دنبال  به  که  بود  ابن سینا  پژوهشگاه  و همکاران 
دلیل  همین  به  و  دنبال شد  درمانی  و  متخصصین حقوقی  با 
جایگزین  درمان  روش های  شکل  کامل ترین  سینا  ابن  مرکز 

ناباروری را اجرا می کند.
اهدا اصل  فرایند  افزود: مهم ترین اصل در  باره  این  وی در 
هم  سامانه ای  اگر  و  است  گیرنده  و  اهداکننده   محرمانگی 
بخواهد طراحی شود تضادی با این مهم دارد. قانون مجلس 
و  گیرنده تخمک  کننده و  اهدا  افراد  اسلامی،  اسناد  شورای 
فردی  هر  یعنی  است  کرده  قلمداد  محرمانه  فوق  را  اسپرم 
اجازه دسترسی به این اسناد ندارد و اگر قرار است اینگونه 

باشد چگونه می توان سامانه برای آن طراحی کرد؟
 این با محرمانگی منافات دارد و موضوعی پیچیده است.

قانون  باید  سامانه  این  طراحی  برای  داد:  ادامه  صادقی تبار 
تغییر کند که ما اصلا به آن اعتقاد نداریم چون هویت فرزند 

متولد شده به این محرمانگی وابسته است. 
دنبال  را  روند  این  سامانه  فرایند  از  بپذیریم جدا  است  بهتر 
که  کردیم  برگزار  زمینه  این  در  زیادی  نشست های  ما  کنیم. 
از ابعاد مختلف اخلاقی، قضایی، فقهی، حقوقی و... موضوع 
بررسی شود و رویه های موجود از آن استخراج شده است. 
خدمت اهدا کاری ارزشمند بود که امکان فرزندآوری را در 

افراد افزایش داد.

مدیر مرکز درمان ناباروری ابن سینا اعلام کرد

کاهش شانس باروری با افزایش سن ازدواج
اگر تابه حال با مشکلات چشمی مواجه شده باشید، با قطره های  لزوم اختصاص مناسب اعتبار درمان ناباروری

اشک مصنوعی غریبه  نیستید. اشک مصنوعی همان طور که از 
اسمش پیداست به عنوان جایگزینی برای اشک طبیعی استفاده 
تماسی،  لنزهای  داروها،  برخی  کهولت سن، مصرف  می شود. 
همچنین  و  لیزیک  عمل  مانند  چشم  جراحی های  و  بیماری  
و  می کند  کم  را  چشم ها  رطوبت  خشک،  مناطق   در  زندگی 

خشکی چشم را به بار می آورد.
 اشک مصنوعی یک راه حل مناسب برای مرطوب کردن چشم 
است و بیشتر، کسانی به سراغ آن می روند که مشکلاتی مانند 
قطره های  از  استفاده  دارند.  یا خشکی چشم  خارش  سوزش، 
اشک مصنوعی اما و اگرهایی دارد و نباید خودسرانه به سراغ 

آن رفت.
چه  چیست،  مصنوعی  اشک  که  است  سوال   شما  برای  اگر 
کاربردهایی دارد، عوارض مصرف خودسرانه آن چیست و طرز 
استفاده و نگهداری از اشک مصنوعی چگونه است؟ نکته هایی 

را که در ادامه این مطلب آورده ایم، بخوانید.
اشک مصنوعی چیست؟

که  هستند  پمادهایی  یا  ها  ژل  ها،  قطره  مصنوعی  های  اشک 
های  محلول  توانید  می  کنند.  می  روان  را  خشکی چشم شما 

اشک مصنوعی را بدون نسخه بخرید.
کار  روش  دو  از  یکی  به  معمولًا  مصنوعی  اشک  محصولات 
می کنند: یا بخشی از اشک را به آب یا به قسمت اسید چرب 
)لیپیدی( اشک اضافه می کنند. لایه های مخاط، آب و لیپیدها 
لایه اشکی شما را تشکیل می دهند که بخشی از سیستم اشکی 

شما است.
اشک مصنوعی چه شرایطی را مدیریت می کند؟

می توانید از اشک مصنوعی برای موارد زیر استفاده کنید:
با اضافه کردن رطوبت به چم خشکی چشم را درمان کنید.

با افزودن رطوبت کاهش  اصطکاک روی قرنیه چشم خود را 
دهید.

سوزش چشم را تسکین بدهید.
قرمزی و تورم چشم را کاهش بدهید.

ممکن است لازم باشد گاهی اوقات از اشک مصنوعی استفاده 
کنید زیرا:

در مکان های بادخیز، دود آلود یا خشک زندگی می کنید.
به دلیل خستگی یا استفاده طولانی مدت از رایانه دچار خستگی 

چشم می شوید.
از داروهای خاصی مانند قرص های آلرژی و برخی داروهای 

ضد افسردگی استفاده می کنید.
در حال پیر شدن هستید، زیرا افزایش سن می تواند بر سطح 

رطوبت چشم شما تأثیر بگذارد.
اگر به نظر می رسد که چشمان شما همیشه خشک و تحریک 
شده است، باید با یک متخصص مراقبت از چشم تماس بگیرید 
دادن  اتفاقی در حال رخ  بفهمید چه  تا  به شما کمک کند  تا 

است و به چه نوع درمانی ممکن است نیاز داشته باشید.
در ایالات متحده، تقریباً ۵ میلیون نفر از افراد ۵۰ ساله یا بالاتر 
دچار خشکی شدید چشم هستند. حدود ۲۰ میلیون نفر دیگر 
دچار مشکلات خشکی چشم هستند که شدید تلقی نمی شوند.

خشکی چشم در زنان دو برابر بیشتر از مردان است.
انواع اشک مصنوعی

آنها  از  برخی  نیستند.  محصولات اشک مصنوعی همه یکسان 
ممکن است با افزودن به جزء آبی اشک عمل کنند. برخی دیگر 
ممکن است با قسمت روغنی )لیپیدی( اشک کار کنند. برخی 
هستند  نگهدارنده  مواد  دارای  مصنوعی  اشک  محصولات  از 
این  این حال، یک عیب  با  دارند.  تری  ماندگاری طولانی  که 
نوع محصول این است که نگهدارنده می تواند چشم شما را 
آزار دهد. اگر از لنزهای تماسی استفاده می کنید، ممکن است 
بهتر باشد از انواع خاصی از اشک مصنوعی با مواد نگهدارنده 
از  کنندگان  استفاده  برای  ای  ویژه  محصولات  نکنید.  استفاده 
لنزهای تماسی ساخته شده است. بسته بندی را برای اطلاعات 

در مورد استفاده با لنزهای تماسی بررسی کنید.
یکبار  ظروف  در  اغلب  نگهدارنده  مواد  بدون  محصولات 
خود  چشم  از  مراقبت  متخصص  شوند.از  می  عرضه  مصرف 

بخواهید تا نوع و مارکی را به شما معرفی کند.
حفظ  خارجی،  سطح   نرم شدن  به  مصنوعی  اشک  مصرف 
رطوبت و رفع خشکی چشم ها کمک می کند و استفاده از آن بنا 
به دستور پزشک در بعضی شرایط لازم و ضروری است. اشک 
مصنوعی روی سطح قرنیه می چسبد و با ایجاد لایه ای ضخیم 
باعث کاهش خشکی آن می شود.  روی سطح خارجی چشم، 
آن  نوع  یک  دارد.  وجود  مصنوعی  اشک  نوع   ۳ کلی  به طور 
بعضی  برای  آن  مصرف  ممکن است  که  دارد  نگهدارنده  مواد 
مانند  مصنوعی  اشک  به  حساسیت  علایم  بروز  موجب  افراد 

قرمزی چشم شود.
نوع دوم که به صورت ویال های تک دوز تولید می شود، بدون 
مواد نگهدارنده است و بعد از باز کردن در آن ها، نباید دوباره 
و  است  یک بارمصرف  مصنوعی  اشک های  این  شود.  مصرف 
انتخاب  دارند،  حساسیت  نگهدارنده  مواد  به  که  افرادی  برای 
مناسبی خواهد بود. بعضی از اشک های مصنوعی به صورت ژل 
تولید می شود که مصرف آن ها ممکن است برای مدت کوتاهی 
موجب تاری دید شود. استفاده از اشک مصنوعی برای کودکان 
در صورتی اشکالی ندارد که بیش از ۳ سال داشته باشند و از 

قطره های مخصوص کودکان برایشان استفاده شود.
چگونه از اشک مصنوعی استفاده کنم؟

پماد در بطری  یا  به محلول، ژل  بسته  معمولًا اشک مصنوعی 
یا لوله می آید:

قبل از انجام هر کاری با چشمان خود، مطمئن شوید که دست 
های خود را کاملا بشویید. اگر کسی به شما کمک می کند، از 

او بخواهید که ابتدا دست های خود را بشوید.
انگشت  با  بالا نگاه کنید و  به  سر خود را به عقب خم کنید، 
پلک پایینی خود را پایین بیاورید.با دست دیگر، بطری را روی 
چشم باز خود قرار دهید و تعداد صحیح قطره یا قطره ژل را 
فشار دهید. دستورالعمل های روی بسته یا دستورالعمل هایی را 
که پزشک به شما داده است، دنبال کنید.به نوک بطری دست 
نزنید و اجازه ندهید با چشم شما تماس داشته باشد. چرا که می 
خواهید از آلودگی جلوگیری کنید.چشم خود را ببندید و برای 
مدتی بسته نگه دارید. می توانید انگشت خود را روی قسمتی 
از چشم که نزدیک به بینی است قرار دهید تا دارو در چشم 
شما بماند.بلافاصله پس از استفاده از اشک مصنوعی از مالیدن 
چشم ها خودداری کنید.با ژل ها یا پمادهای ضخیم تر، ممکن 

است برای مدت زمان متفاوتی تاری دید داشته باشید.
چند بار می توانم از اشک مصنوعی استفاده کنم؟

در مورد اینکه چند وقت یکبار می توانید از اشک مصنوعی و 
مدت زمانی که می توانید به طور مداوم از آنها استفاده کنید، 
با پزشک مشورت کنید. اگر نیاز دارید که اغلب از آنها استفاده 
آیا  اینکه  یافتن  برای  پزشک  به کمک یک  است  کنید، ممکن 

بیماری جدی تری دارید یا خیر، نیاز داشته باشید.
اگر از اشک مصنوعی حاوی مواد نگهدارنده استفاده می کنید، 
محدود  روز  در  بار  شش  تا  چهار  به  را  آنها  از  استفاده  باید 
کنید. اگر نیاز به استفاده بیشتر از این محصولات دارید، باید 

از محصولاتی استفاده کنید که حاوی مواد نگهدارنده نیستند.
مزایای بالقوه استفاده از اشک مصنوعی چیست؟

اشک مصنوعی خارش و سوزش خشکی چشم را تسکین می 
دهد. برخی از انواع آن ممکن است به بهبود بافت چشم شما 
به شستن  تواند  می  اشک مصنوعی  اوقات،  کنند.گاهی  کمک 
مو، گرد و غبار، محرک ها یا سایر موادی که ممکن است در 

چشم شما باشد کمک کند.

اشک مصنوعی چیست؟ 
چه کاربردهایی دارد؟

کمبود ۲00 قلم دارو در مرحله بحرانی، رئیس جمهور اقدام عاجل کند

8۱ هزار خانوار دارای سرپرست سالمند فقط با پول یارانه زندگی می کنند

سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس گفت: در نشست امروز 
به تشکیل  باید نسبت  کمیسیون تاکید شد که رئیس جمهور 
تا  کند  اقدام  دارویی  بحران  با  مقابله  برای  واحد  فرماندهی 
و  مرگ  با  آینده  در  موضوع  این  به  نسبت  توجهی  درپی 

میرهایی در پی کمبود دارو در کشور مواجه نشویم.
جمهور  رئیس  بحرانی،  مرحله  در  دارو  قلم   ۲۰۰ کمبود 
اقدام عاجل کندسلمان اسحاقی در تشریح نشست کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس از بررسی مشکلات حوزه دارو و 
سازمان  رئیس  صنعت،  فعالان  حضور  با  پزشکی  تجهیزات 
غذا و دارو، مسئولان وزارت صمت، گمرک، سازمان برنامه 
بهداشت  بانک مرکزی خبر داد و گفت: کمیسیون  بودجه و 
ملزومات  و  دارویی  بحران  مورد  در  نظارتی  گزارش  سه 
پزشکی را در صحن علنی مجلس قرائت کرد و در نشست 
امروز هم مشخص شد که وزارت بهداشت و اقتصاد، سازمان 
برنامه و بودجه و بانک مرکزی به تکالیف خود عمل نکردند.

گزارش   ۲۳۴ ماده  اساس  بر  شد  مقرر  بنابراین  افزود:  وی 
ترک فعل دستگاه ها به صحن علنی مجلس ارائه و با موافقت 

نمایندگان، متخلفان به قوه قضائیه معرفی شوند.
نماینده مردم قائنات و زیرکوه در مجلس یازدهم ادامه داد: 
و  نیافت  اختصاص  مرکزی  بانک  توسط  لازم  ارز  متاسفانه 
تولیدکنندگان داخلی در مورد قیمت گذاری و تخصیص ارز 

با مشکل مواجه شدند.
مقابله  برای  دولت  در  واحد  فرماندهی  تشکیل  ضرورت 

با بحران دارویی
اسحاقی یادآور شد: پس از بحث و گفتگوهای صورت گرفته 
به  نسبت  باید  رئیس جمهور  که  تاکید کرد  رئیس کمیسیون 
بحران  با  مقابله  برای  دولت  در  واحد  فرماندهی  تشکیل 

موضوع  این  به  نسبت  توجهی  بی  در  تا  کند  اقدام  دارویی 
کشور  در  دارو  کمبود  پی  در  میرهایی  و  مرگ  با  آینده  در 

مواجه نشویم.
کمبود بیش از ۲00 قلم دارو در کشور

شورای  مجلس  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  سخنگوی 

دارویی  بحران  موضوع  دفعات  به  کمیسیون  افزود:  اسلامی، 
را به دولت گوشزد کرده، اما توجه چندانی به این موضوع 
نشده و نتیجه این بی توجهی کمبود بیش از ۲۰۰ قلم در دارو 
در کشور است و تداوم این بی توجهی ها هم افزایش مرگ و 

میرها را در پی خواهد داشت.

وزارت  جبران  اقدامات  و  مستقیم  حمایت های  گروه  رئیس 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: برای ارایه خدمات هدفمند 
دارند  که  متنوعی  نیازهای  نیز  و  سالمندان  مختلف  اقشار  به 
نیازمند پنجره واحد ارایه خدمت به این گروه سنی و جمعیتی 

هستیم.
راضیه آراسته افزود: جنس نیاز سالمندان در هر محله، منطقه 
و پهنه تهران با یکدیگر متفاوت است و براساس داده هایی که 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اختیار دارد می توان این 
نیازها را به مجموعه های حمایتی مانند شهرداری و بهزیستی 
منتقل کرد تا این نهادها بر اساس اطلاعات دریافتی نسبت به 

ارایه خدماتی که می توانند، اقدام کنند.
این  معیارهای  براساس  و  اینک  هم  اینکه  به  اشاره  با  وی 
وزارتخانه بالغ بر ۱۰ میلیون و ۲۵۴ هزار و ۶۹۱ سالمند بالای 
داده های  براساس  زندگی می کنند، گفت:  در کشور  ۶۵ سال 

جمع آوری شده از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بالا در  به  ۸۱ هزار و ۶۶۸ خانوار دارای سرپرست ۶۵ سال 
نهادهای  از  یک  هیچ  پوشش  تحت  که  دارند  وجود  کشور 
که  موضوعی  است.  یارانه  درآمدشان  تنها  و  نیستند  حمایتی 
حمایت از این گروه از سالمندان را دارای اهمیت دو چندانی 
کرده است.رئیس گروه حمایت های مستقیم و اقدامات جبران 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از آمادگی این وزارتخانه 
اطلاعات  ارایه  برای  شهرداری  سامانه های  به  اتصال  برای 
خانوارها مطابق با قوانین و مقررات و حفظ محرمانگی آمار 
خبر داد و افزود: بزودی سامانه های این وزارتخانه به مراجع 
ارایه شده  اطلاعات  از  متصل خواهد شد و می توان  مربوطه 
محروم  گروه های  به  ارایه  قابل  خدمات  کردن  هدفمند  برای 
و کم برخوردار جامعه و نیز اقشار با گروه سنی مشخص از 

جمله سالمندان استفاده کرد.
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پشت پرده ریزش بازار سرمایه در نیمه اردیبهشت ماه رانت 
در  ریزش  آن  ادامه  که  بود  سهامداران  برخی  اطلاعاتی 
و  شناسایی  و  گرفت  نیز  را  سهام داران  سایر  دامن  نهایت 
برخورد با سهام داران متخلف به یکی از وعده های سازمان 
مطالبه  همچنان  وعده  این  تحقق  و  شد  تبدیل  بورس 

سهام داران است.
 ریزش بی سابقه ۱۲۵ هزار واحدی شاخص بورس در روز 
بازار  ۱۸ اردیبهشت ماه دوباره رنگ نگرانی را به رخسار 
روشنی  دلیل  زمانی  مقطع  آن  در  که  سقوطی  برگرداند، 
نداشت و حدود دو ماه بعد با انتشار تصویر نامه مصوبه ای 
مبنی بر افزایش نرخ خوراک و گاز پتروشیمی ها در فضای 

مجازی کم کم ابهامات ان برطرف شد.
 ۱۷ جلسه  در  وزیران  هیات  که  بود  آمده  نامه  این  در 
اردیبهشت ماه به پیشنهاد مشترک وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، وزارت نیرو، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
سازمان  و  یارانه ها  هدفمندسازی  سازمان  مرکزی،  بانک 
برنامه و بودجه و به استناد اصل یک صد و چهل و سی و 
هشتمین قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران و در اجرای 
جزء یک بند )الف( ماده واحده قانون بودجه سال ۱۴۰۲ 
پتروشیمی ها  گاز  نرخ خوراک  تا  کل کشور تصویب کرد 
تومان  هزار  هفت  به  تومان  هزار  پنج  از   ۱۴۰۲ سار  در 

افزایش پیدا کند.
دلیل ریزش تاریخی بورس مشخص شد، وعده بررسی 

تخلفات
از  زودتر  سهام داران  برخی  که  کرد  مشخص  فرایند  این 
سایر سهام داران از جزئیات این تصویب نامه مطلع شده و 
به فروش سهام خود کرده اند. موضوعی که واکنش  اقدام 
در  را  بهادار  اوراق  و  بورس  رئیس سازمان  مجید عشقی، 
پی داشت و عشقی اعلام کرد که اگر هرگونه نشر اطلاعات 
متخلف  برای  برخورد خواهد شد.  آن  با  قطعا  محرز شود 
پرونده تشکیل خواهد شد و معاملات فرد بررسی می شود.

بین  ارتباطی  بررسی شود  باید  اینکه  بیان  با  وی همچنین  
ریزش بازار در اردیبهشت ماه و نرخ خوراک وجود داشته 
است یا خیر، اظهار کرد: در هر حال برای شخصی که بر 
نظر  باشد جرایمی در  معامله کرده  نهانی  اطلاعات  اساس 

گرفته می شود و سازمان اعلام جرم می کند.
شناسایی ۴۰ کد مظنون و معرفی به دادستان کشور

و  گرفت  قرار  بررسی  دست  در  موضوع  این  پس  آن  از 
اواخر تیرماه بود که سازمان بورس اعلام کرد که با توجه 
خوراک  جدید  نرخ  افزایش  موضوع  با  ای  نامه  انتشار  به 
به  منتهی  زمانی  معاملات در یک دوره  و سوخت صنایع، 
۱۴۰۲، جهت  ماه  اردیبهشت   ۱۸ و   ۱۷ معاملاتی  روزهای 
احراز جرائم احتمالی مندرج در بند ۲ ماده ۴۶ قانون بازار 

بررسی شد.
داشت:  اذعان  بورس  سازمان  بورس های  بر  نظارت  مدیر 
این بررسی ها عمدتا شامل ۱. کدهای حقیقی قابل انتساب 
کدهای   .۲ نامه،  در  مندرج  دولتی  نهادهای  کارکنان  به 
نهادهای دولتی  با  اشخاص حقوقی دارای رابطه حاکمیتی 
دارای سمت  حقیقی  اشخاص  کدهای   .۳ نامه،  در  مندرج 
در شرکتهای مورد اشاره در بند فوق و ۴. کدهای دارای 
الگوی رفتاری مشکوک به استفاده از اطلاعات نهانی بوده 
این  تا  صرفاً  و  فعلًا  شده،  بررسی  کدهای  بین  از  است. 
مرحله از بررسی ها، تعداد ۱۰ کد حقیقی و ۱۱ کد حقوقی 
در مجموع با خالص ارزش معاملات ۲۷۱۰ میلیارد تومان 
اطلاعات  از  استفاده  به  مظنون  بررسی،  مورد  دوره  در 
برخی  که  شد،  توضیحات  درخواست  آنها  از  و  شناسایی 
پاسخ داده و برخی هنوز پاسخی ارسال نکرده اند. همچنین 
بررسی ها برای شناسایی اشخاص ردیف چهارم مربوط به 
اشخاص با الگوی رفتاری مشکوک ادامه دارد، که در همین 
راستا از مرجع ذیصلاح، درخواست دسترسی به اطلاعات 
اشخاص  ارتباطات  دقیق تر  و  مستند  بررسی  برای  تکمیلی 
و رفتارهای معاملاتی وجود دارد و به محض نتیجه گیری، 

در مورد آنها نیز اقدام خواهد شد.
بر این اساس و طبق آخرین اطلاعاتی که در پایگاه اطلاع 
رسانی بازار سرمایه منتشر شده است، تعداد ۴۰ کد مظنون 
بر اساس الگوی رفتاری مشکوک، شناسایی و جهت صدور 
معرفی  کشور  کل  دادستان  به  دقیق تر،  بررسی های  مجوز 

شده اند.

پرداخت مالیات مشاغل 
در ۶ قسط

امکان  مالیاتی  امور  سازمان  کل  رئیس  بخشنامه  اساس  بر 
افزایش ۲ ماهه اقساط مالیات صاحبان مشاغل در صورت 
شده  فراهم  مالیاتی  کل  اداره  تایید  و  مودی  درخواست 

است.
 محمدهادی سبحانیان رئیس سازمان امور مالیاتی کشور در 
بخشنامه ای مصوبه امکان تقسیط مالیات مودیان از ۴ ماه به 

۶ ماه در صورت درخواست افراد را ابلاغ کرد.
در این بخشنامه آمده است: حسب درخواست مودی مالیاتی 
و موافقت اداره کل امور مالیاتی ذیربط مدت زمان تقسیط 
شماره  العمل  دستور   )۴( بند  موضوع  مالیات  پرداخت 
مالیات  با  ارتباط  در   ۲۷/۰۲/۱۴۰۲ مورخ   ۳/۱۴۰۲/۲۰۰
در  مشاغل  از صاحبان  برخی   ۱۴۰۱ سال  عملکرد  مقطوع 
مالیات های مستقیم  قانون  ماده )۱۰۰(  تبصره  اجرای حکم 
)ل(  بند  مفاد  رعایت  با   ۳۱/۰۴/۱۳۹۴ مصوب  اصلاحی 
به  ۱۴۰۲ کل کشورحداکثر  بودجه سال  قانون   )۶( تبصره 
مدت ۲ ماه مازاد بر ۴ ماه تعیین شده در دستورالعمل یاد 

شده قابل افزایش است.

شناسایی کدهای متخلف 
بورسی به کجا رسید؟

تهران  انبوه سازی  و  عمرانی  تعاونی های  اتحادیه  عامل  مدیر 
جزئیات طرح ساخت واحدهای کوچک متراژ برای جوانان و 
زوج های جوان را اعلام و برآورد خرید این واحدهای مبله را 

یک میلیارد تومان ذکر کرد.
خشایار باقرپور، با تشریح جزئیات طرح ساخت مسکن جوانان 
و زوج های جوان اظهار کرد: طرح »مسکن اقتصادی ما« که 
طراحی آن توسط اتحادیه صورت گرفته ابعاد مختلفی دارد و 
در کمیسیون عمران مجلس نیز مطرح شده است. خوشبختانه 
طرح با استقبال خوبی از ناحیه ریاست جمهوری مواجه و به 
وزارت راه و شهرسازی ارجاع شده و وزیر راه و شهرسازی 
با نگاه مثبت آمادگی مشارکت در اجرای طرح را به اتحادیه 

اعلام کردند.
وی افزود: این طرح بیشتر مربوط به تامین مسکن جوانان و و 
زوج های جوان است زیرا یکی از اصلی ترین معضلات پیش 
قیمت  است.  مسکن  تامین  بحث  ازدواج  برای  جوانان  روی 
مسکن متاثر از شرایط کلان اقتصاد کشور بالا رفته و قدرت 
خرید کاهش یافته است، از طرفی هزینه های اجاره بها هم به 
به دست همه  افزایش داشته و همه دست  شکل سرسام آور 
داده تا جوانان برای ازدواج خود و تامین سرپناه دچار مشکل 

شوند.
تهران  استان  دو  »در  ما  »مسکن  طرح  آزمایشی  اجرای 

و البرز
مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمرانی و انبوه سازی تهران از 
دو  در  آزمایشی  به شکل  ما«  »مسکن  اقتصادی  طرح  اجرای 
البرز خبر داد و گفت: طرح ایده خوبی برای  استان تهران و 
زوج های جوان است و زوج هایی که معمولا طی روز سرکار 
هستند و بعد از ساعات کار به یک سرپناه نیاز دارند، می توانند 

از طریق این طرح صاحب خانه شوند.

باقرپور در توضیح متراژ واحدها گفت: در این طرح از الگوی 
تا   ۲۵ متراژ  کوچک  واحدهای  و  بردیم  بهره   شرقی  آسیای 
با  نوین ساخته می شوند. واحدها  تکنولوژی های  با  متری   ۳۵
از  قیمت  به  ارزان سازی  معنای  به  نه  اقتصادی سازی  رویکرد 
بین بردن کیفیت بلکه به منزله حفظ کیفیت همراه با بهره گیری 
از تکنولوژی های نوین ساخت احداث می شوند و قیمت تمام 

شده را به حداقل رساندیم.
می توانند  تومان  میلیارد  یک  زیر  با  اینکه جوانان  بیان  با  وی 
تمام تجهیز و  افزود: مدل واحدها  این واحدها شوند،  مالک 
مبله شده است و پارکینگ هم دارد. به طوری که یک زوج 
جوان برای شروع زندگی در واحدهای مسکونی تنها با یک 
چمدان وارد می شود زیرا واحد مجهز و مبله است و فلسفه 
چنین واحدهایی این است که زوج جوان بتوانند با وام ازدواج 
و هزینه جهیزیه صاحب یک خانه شوند و دغدغه پول پیش و 

اجاره بها نداشته باشند.
انبوه سازی  و  عمرانی  تعاونی های  اتحادیه   مدیرعامل  گفته  به 
تهران این واحدها اجاره به شرط تملیک نیست و افراد مالکیت 
تولید  در  امروز  شاخصه های  اساس  بر  و  دارند  صددرصدی 

انبوه این کار با زیر یک میلیارد تومان شدنی است.
رکن مقدم بر فرزندآوری، ایجاد تسهیل در ازدواج است

باقرپور درباره انتقاداتی که نسبت به ساخت واحدهای کوچک 
موافقانی  این طرح مخالفان و  دارد، گفت: طبعا  متراژ وجود 
کوچک  واحد  اگر  که  می گرفتند  اشکال  خیلی ها  و  داشت 
متراژ برنامه ریزی شود انگیزه فرزندآوری را از بین می برد، در 
صورتی که معتقدیم رکن مقدم بر فرزندآوری، ایجاد تسهیل 
کار  کنیم،  تامین  را  فاز  این  بتوانیم  اگر  و  است  ازدواج  در 
نگاه  با  خوشبختانه  است.  گرفته  صورت  ارزنده ای  و  بزرگ 
دو  در  طرح  این  که  امیدواریم  دولتمردان  و  مسئولان  مثبت 

استان تهران و البرز به اجرا درآید.
با  جوان  زوج های  که  شده  برنامه ریزی  کرد:  خاطرنشان  وی 
وام ازدواج و هزینه جهیزیه بتوانند صاحب خانه شوند و این 
واحدهای مبله شده کامل را با زیر یک میلیارد تومان خریداری 
کنند. وقتی زوجی زندگی خود را با منزلی که مالکش است، 
کند  احسن  به  تبدیل  را  آن  می تواند  بعد  گام  در  کند  شروع 
ولی اگر در شروع زندگی دغدغه اش تامین اجاره بها و اضافه 
کردن پول پیش باشد، دیگر تمرکزی برایش باقی نمی ماند که 

بخواهد به فکر ارتقای کیفیت زندگی اش باشد.
تهران  انبوه سازی  و  عمرانی  تعاونی های  اتحادیه  مدیرعامل 
گفت: ممکن است این دغدغه پیش آید که اگر یک واحد ۲۵ 
متری را به زوج جوان اختصاص بدهیم فردا در بحث حضور 
مهمان و پذیرایی دچار مشکل شوند ولی ما یک طراحی مدرن 
را برای این واحدها درنظر گرفته ایم. اگر به یک زوج جوان 
۱۵۰ متر آپارتمان هم بدهید آن فضای پذیرایی را فقط زمانی 
مجتمع  در  را  آن  ما  ولی  می کنند  استفاده  دارند،  مهمان  که 
تعمیم  به فضای مشاعات  امکانات  استفاده کردیم و یکسری 
طراحی  مدل   طرح  این  در  باقرپور  گفته  است.به  شده  داده 
بهره وری  حداکثر  که  است  گونه ای  به  مشاعات  چیدمان  و 
تاینی  پذیرایی  باشد و فضاهای ورزشی،  سالن های  داشته  را 
سوپرمارکت  و  خشکشویی  تجاری،  خدمات  و  رستورانی  و 
این شهرک ها  که جزو ملزومات محلات مسکونی هستند در 
دیده شده است و تمام واحدها دارای نور کافی، ذخیره سازی 
انرژی و حفظ سبک  انرژی، جلوگیری از اتلاف و هدررفت 

زندگی کامل و مدرن در یک فضای اقتصادی بهینه است.
سنتی  مدل های  از  واحدها  این  ساخت  در  اینکه  بیان  با  وی 
استفاده نمی شود، افزود: در این واحدها تکنولوژی ساخت را 
آزمایشی  اجرای  امیدواریم هرچه زودتر  و  بخشیده ایم  ارتقاء 
طرح در دو استان البرز و تهران آغاز شود و به سایر استان ها 

تعمیم یابد.
استفاده از وام ازدواج و جهیزیه در ساخت واحدها

باقر پور در پاسخ به این پرسش که آیا این واحدها به شکل 
سوئیت خواهند بود یا نه؟ گفت: واحدها سوئیت نیستند و در 
آنها فضای نشیمن، اتاق خواب، پکیج کامل سرویس بهداشتی 

به طور جداگانه در قالب کوچک متراژ طراحی شده است.
تهران  انبوه سازی  و  عمرانی  تعاونی های  اتحادیه  مدیرعامل 
نیز  واحدها  این  به  مسکن  وام  و  تسهیلات  پرداخت  درباره 
و  وام  ارائه  در  بانک ها  مسکن  ملی  نهضت  طرح  در  گفت: 
عدم  دلیل  به  پروژه ها  و  نکردند  همکاری  خیلی  تسهیلات 
حمایت بانک ها آنطور که باید به جریان نیفتاد لذا یک ریال 
روی تسهیلات بانکی برنامه ریزی نکرده ایم مگر اینکه زوج ها 

بخواهند از وام ازدواج خود یا جهیزیه استفاده کنند.
ببینیم  دنباله دار  را  طرح  این  اگر  کرد:  تصریح  پایان  در  وی 
با  متناسب  و  اول و دوم  فرزند  برای  را  می توانیم واحدهایی 
سیاست های جمعیتی نظام تولید کنیم ولی در حال حاضر نقطه 
امیدواریم  و  گذاشته ایم  جوانان  ازدواج  در  تسهیل  را  شروع 

با آغاز هرچه سریع تر آن زوج ها و جوانان صاحبخانه شوند.

اینکه حوزه دام و طیور آسیب  بیان  با  وزیر جهادکشاورزی 
انگیزه در حال رفع مشکلات هستیم و معتقدیم  با  اما  دیده، 
خرید  میزان  درباره  ندارد،  وجود  کار  در  بن بستی  هیچ 
تضمینی گندم، گفت: خرید تضمینی از مرز ۹ میلیون و ۱۳۰ 

هزار تن گذشته است.
 محمدعلی نیکبخت شد با بیان اینکه وزارت جهادکشاورزی 
سیاست گذار در بخش کشاورزی است و کار اصلی تولید 
با کشاورزان است، اظهار کرد: ریل گذاری باید به گونه ای 
باشد که تولیدکنندگان بدون دغدغه تولید کنند و رسانه نیز 

باید در این بخش بسیار کمک کند.
وزیر جهادکشاورزی با اشاره به اینکه باید موانع را از جلوی 
و  کرده  تولید  دغدغه  بدون  تا  برداشت  تولیدکنندگان  پای 
بخش  به  موانع،   این  رفع  بر  علاوه  گفت:  ببرند،  منفعت 

بازرگانی داخلی و خارجی نیز باید کمک کنیم.
وی حرکت به سمت تولید محصولات استراتژیک را مد نظر 
حرکت  محور  برنامه  باید  اینکه  بر  گفت:علاوه  و  داد  قرار 
مخصوصا  پایه  منابع  از  حفاظت  به  ویژه  نگاهی  باید  کنیم، 

آب نیز داشته باشیم.
در  خودکفایی  و  پایداری  به  خواهیم  می  اگر  وی  گفته  به 
این مهم از طریق  باید  یابیم  محصولات اساسی گندم دست 

افزایش عملکرد در واحد سطح باشد.
ظرفیت  ملاحظات،  همه  به   نگاه  با  گفت:  ادامه  در  نیکبخت 
های بزرگی در بخش کشاورزی وجود دارد. باید از دانشگاه 
ها، مراکز تحقیقاتی داخل و کشاورزان پیشرو در این بخش 

استفاده کنیم.
نفر  میلیون   ۹۰ برای  باید  اینکه  بیان  با  وزیر جهادکشاورزی 
غذا تهیه کنیم، افزود: ما جمعیت زیادی داریم و تامین غذای 
مسیر  از  غذا  تامین  برای  است.  مهمی  رسالت  جمعیت  این 
تولید داخل باید از تولیدکننده داخل و تولید داخل حمایت 

کنیم.
وی عنوان کرد: باید از ظرفیت تشکل ها استفاد کرد.تشکل ها 

انجام  خودشان  را  وظایف  همه  که  نیستند  توانمند  همگی 
به  را  امور  گام،  به  گام  آنها  ظرفیت  با  متناسب  باید  دهند. 
امیدواریم روزی برسد که همه تشکل ها  آنها واگذار کنیم. 
برندسازی  کنند.  تامین  را  خودشان  منابع  خودشان  بتوانند 

کرده، نیازهایشان را وارد کنند و صادرات نیز انجام دهند.
وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: با مشارکت مردم برنامه هایی 
در بخش آبخیزداری و آبخوانداری داریم. متاسفانه اعتبارات 
بخش آبخیزداری در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال قبل کمتر شده 
اما قصد داریم دولت و مجلس شورای اسلامی را متوجه این 
نکته کنیم که اگر قرار است به امنیت غذایی برسیم باید توجه 

بیشتری به پروژه های زیرساختی داشته باشیم.
نخواهیم  تشکل ها  مشارکت  بدون  تصمیمی  داد:  ادامه  وی 
داخلی  کننده  تولید  و  داخل  تولید  شود  باعث  که  گرفت 
داخلی  محصول  که  است  براین  تلاشمان  تمام  ببیند،  آسیب 

تولید کنیم.

نیکبخت در بخش دیگری از صحبت هایش به اهمیت صنایع 
تبدیلی و تکمیلی اشاره کرد و گفت: کشورهای توسعه یافته 
یعنی  می کنند،  فرآوری  را  ۹۰ درصد محصولات کشاورزی 
نهایت  در  و  بسته بندی  خوب،  فرآوری  و  تبدیلی  صنایع 
صادرات خوب دارند. ما در این بخش نقصان داریم و تنها 

۲۸ تا ۳۰ درصد از محصولات را فرآوری می کنیم.
و  تبدیلی  صنایع  بخش  در  طرح   ۷۰۰۰ کرد:  تشریح  وی 
خوب  منابع  کمبود  دلیل  به  که  اجراست  دست  در  تکمیلی 

پیش نمی رود.
استان های  کشاورزان  از  برنج  خرید  به  ادامه  در  نیکبخت 
بازار در  تنظیم  برنج  تامین  برای  اشاره کرد و گفت:  شمالی 
داخل کشور به جای خرید برنج از کشاورزان سایر کشورها 
قصد داریم آن را از داخل تهیه کنیم که قرار است در دو رقم 
طارم و هاشمی این خرید از کشاورزان صورت گیرد. دولت 

نیز مصوبه ۲.۵ همتی به این بخش داده است.
کرد  اشاره  شیلات  اهمیت صنعت  به  کشاورزی  جهاد  وزیر 
و افزود: در حوزه شیلات ظرفیت های بی بدیلی برای سرمایه  
گذاری، اشتغال و تولید داریم و از همه شرکت ها و بنگاه های 
اقتصادی نیز دعوت به سرمایه  گذاری در این بخش می کنیم.

وی با بیان این که حوزه دام و طیور کشور آسیب دیده است، 
ادامه داد: با انگیزه در حال رفع مشکلات هستیم و معتقدیم 
و  گله ها  در  زمانی  اگر  ندارد.  وجود  کار  در  بن بستی  هیچ 
فائق  آنها  بر  بتوانیم  باید  شدیم  آسیب  دچار  طیور  صنعت 
البته خبرهای خوشی را برای فعالان این بخش داریم  بیاییم 

که به زودی اعلام خواهیم کرد.
وی در پایان گفت: خرید تضمینی گندم از مرز ۹ میلیون و 
۱۳۰ هزار تن گذشته است. مطالبات ۴۶ درصد از کشاورزان 
پرداخت شده و پرداخت مابقی را هم با دستور رئیس جمهور 
در دستور کار داریم و تا پایان مردادماه مبلغ قابل توجهی به 
کشاورزان پرداخت خواهد شد. همچنین برنامه داریم تا سال 

۱۴۰۳ به خودکفایی در این بخش برسیم.

سرپرست سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه واژگونی 
ندارد،  صحت  وارداتی  کارکرده  خودروهای  محموله  اولین 
گفت: هنوز آیین نامه واردات خودروهای دست دوم نهایی و 
نشده  نشده و هیچ خودروی دست دومی وارد کشور  ابلاغ 

است.
مجازی  فضای  در  شده  منتشر  فیلم  درباره  ضیغمی«  »مهدی 
کارکرده  خودروهای  محموله  نخستین  واژگونی  بر  مبنی 
از  یک  هیچ  کرد:  عنوان  و  دانسته  کذب  را  آن  وارداتی 
شرکت های وارد کننده خودرو هم که ثبت سفارش خودرو 
کرده اند خبری مبنی بر واژگونی محموله وارداتی خود به ما 

اعلام نکرده اند.
فضای  در  آن  فیلم  که  محموله ای  این  احتمالا  افزود:  وی 
مجازی منتشر شده مربوط به خودروهایی است که از طریق 

خاک ایران به کشورهای دیگر ترانزیت می شود.
خاک  طریق  از  خودرو   ۸۰۰۰ گذشته  سال  گفت:  ضیغمی 
ترانزیت شد، خودروهایی  مرکزی  آسیای  و  عراق  به  ایران 
فارس  خلیج  از  که  آمریکا  جمله  از  مختلف  کشورهای  از 
وارد ایران شده و از طریق مرز کردستان عراق و شلمچه و 

همچنین مرزهای شمالی عبور کرده اند.
دوم  دست  خودروهای  واردات  تکذیب  با  پایان  در  وی 
ابلاغ  خودروها  این  واردات  نامه  آیین  هنوز  کرد؛  تاکید 

نشده است.
بر اساس این گزارش در روز گذشته ) ۱۷ مرداد( در فضای 
محموله  نخستین  شده،  ادعا  آن  در  و  منتشر  فیلمی  مجازی 
اصفهان  به  شیراز  محور  در  وارداتی  کارکرده  خودروهای 

واژگون شده است.

جزئیات طرح ساخت مسکن جوانان و زوج های جوان

با یک میلیارد تومان صاحبخانه شوید!

خرید تضمینی گندم از مرز ۹ میلیون تن گذشت
 خبرهای خوش برای صنعت دام و طیور

هیچ خودروی کارکرده ای وارد کشور نشده است

طی روزهای گذشته مطالبی درباره امکانپذیر شدن رجیستری 
آیفون ۱۴ در سامانه همتا منتشر شد و این در حالی است که 
بارها اعلام شده در حال حاضر تصمیمی مبنی بر رجیستری 
این  مسئولان،  رسمی  اعلام  طبق  و  نشده  گرفته   ۱۴ آیفون 

موضوع شایعه است.
 با گذشت چندین ماه از ممنوعیت واردات آیفون ۱۴ و مبهم 
بودن وضعیت آن، همچنان علاقه مندانی هستند که به خرید 
این مدل گوشی تمایل دارند. در ابتدا این مدل از آیفون تنها 
از رویه مسافری و یا سوءاستفاده از این روش وارد کشور 
می شد تا اینکه سال گذشته ممنوعیت آن به صورت رسمی 

اعلام شد.
ممنوعیت  وجود  با  است  این  دارد  وجود  که  مهمی  نکته 
واردات این نوع گوشی و از سوی دیگر تمایل به خرید آن، 
فراهم  این موضوع هم  از  بازار کلاهبرداری و سوءاستفاده 
شده است؛ به گونه ای که چندی پیش تبلیغات گسترده ای در  
برخی شبکه های اجتماعی و برخی واحدهای صنفی مبنی بر 
بازگرداندن آنتن آیفون ۱۴ قاچاق با شگردهایی مانند تغییر 

سیم کارت مشاهده شد. 

کرد  اعلام  و  صادر  اطلاعیه ای  همتا  سامانه  راستا،  این  در 
با توجه به اینکه شبکه اپراتوری به صورت مستمر در حال 
پایش بوده و آنتن دستگاه های قاچاق از جمله این دستگاه ها 
مسدود می شود، از سوی کارشناسان، به مردم اکیداً توصیه 
می شود فریب تبلیغ آنتن موقت را نخورده و از اعتماد به این 
واحدهای  شد  تأکید  اطلاعیه  این  کنند.در  خودداری  افراد 
صنفی هم توجه کنند که قاچاق کالا جرم است و بر اساس 
مواد ۱۸، ۱۸ مکرر، ۲۹ و ۳۲ قانون مبارزه با قاچاق کالا و 
اصلاح  قانون   ۲۰ ماده  و   ۱۳۹۲ ماه  دی  سوم  مصوب  ارز 
قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصوب ۲۰ فروردین ۱۴۰۱ 
علاوه بر ضبط کالا، مشمول جزای نقدی، حبس از دو تا پنج 

سال و شلاق تعزیری حسب مورد خواهد بود.
کلاهبرداری با وعده برگرداندن آنتن آیفون ۱۴

درباره  بعضا خبرهایی  روز گذشته  هم چند  درحال حاضر 
اینکه رجیستری آیفون ۱۴ در سامانه همتا امکان پذیر شده 
منتشر شده است اما براساس بررسی های انجام شده به نظر 
تازه ای  اتفاق  امروز  به  تا  و  است  شایعه  خبر  این  می رسد 
درباره این گوشی رخ نداده و همچنان رجیستر نمی شود و 

واردات مسافری و تجاری آن ممنوع است.
طی  پیش  چندی  موبایل  واردکنندگان  انجمن  است  گفتنی 
مقررات  برخی  اصلاحات  حوزه  در  پیشنهاداتی  نامه ای 
واردات موبایل به معاون اول رئیس جمهوری ارائه کرد و 
گذشته،  سال  از   ۱۴ آیفون  واردات  ممنوعیت  به  اشاره  با 
به   ۱۴ آیفون  هزار   ۱۲۰ تاکنون  شده  زده  تخمین  که  گفته 
وارد  غیرقانونی  طور  به  دلار  میلیون   ۱۵۰ از  بیش  ارزش 
کشور شده است.  همچنین انجمن موبایل هشدار داده که 
اگر استفاده از این روش های جدید به صرفه اقتصادی برای 
همه گوشی های پرمصرف و ارزان قیمت برسد، عملا طرح 
قاچاق  و  داد  خواهد  دست  از  را  خود  کارایی  رجیستری 
مسافری بازار را خواهد گرفت. بنابراین با توجه به شرایط 
دلیل  به  می کنند  توصیه  مسئولان  گوشی  این  برای  موجود 
اینکه این مدل گوشی در ایران سرویسی دریافت نمی کند از 

این رو مردم باید از خرید آن اجتناب کنند.

آغاز رجیستری آیفون ۱۴؛
 از شایعه تا واقعیت
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رشد ۱۷ درصدی صادرات
 فولاد ایران تا پایان تیر

از  ایران  فولاد  تولیدکنندگان  انجمن  آمار  جدیدترین 
سال  ماهه  چهار  در  فولادی  محصولات  انواع  صادرات 
جاری حاکی از افزایش صادرات محصولات میانی، میلگرد 
و تیرآهن است. همچنین براساس این آمار صادرات آهن 

اسفنجی و ورق های پوشش دار کاهش داشت.
براساس این آمار صادرات محصولات میانی زنجیره فولاد 
در  تن  هزار   ۲۱۱ و  میلیون   ۲ از  درصدی   ۲۴.۹ رشد  با 
در  تن  هزار   ۷۶۱ و  میلیون   ۲ به  گذشته  سال  ماهه  چهار 
مدت مشابه امسال رسید.همچنین، صادرات آهن اسفنجی 
هزار   ۵۸ به  گذشته  سال  ماهه  در چهار  تن  هزار   ۱۶۶ از 
این  که  کرد  افت  میلادی  جاری  سال  ماهه  چهار  در  تن 
ارقام تفاوت ۶۵.۱ دارند.برپایه این گزارش، در میان انواع 
پایان  تا  پوشش دار  ورق های  صادرات  تخت  محصولات 
تیرماه امسال تفاوت چشمگیری نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته داشت و از ۲۸ هزار تن به ۲ هزار تن کاهش پیدا 
ماهه  در چهار  تن  هزار   ۶۷۴ از  نیز  میلگرد  کرد.صادرات 
نخست سال گذشته، به ۸۰۰ هزار تن در مدت مشابه سال 
فولاد  تولیدکنندگان  انجمن  آمار  بر  کرد.بنا  رشد  جاری 
تیر  پایان  تا  فروردین  ابتدای  از  فولادسازان کشور  ایران، 
رقم  این  کردند،  صادر  تیرآهن  تن  هزار   ۶۶ جاری  سال 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد بیش از ۲ برابری 
داشت. در مدت مشابه سال گذشته حجم صادرات تیرآهن 

ایران ۳۲ هزار تن بود.

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آیین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع   آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318022002300 مورخه 1402/04/14 هیات  اول 
فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک ماسال  تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی  آقای/ خانم رشید کرامتی کیشه خاله فرزند صفر   به 
به  محصور    زمین  قطعه  در ششدانگ یک  از  12  صادره  شناسنامه  شماره 
 80 مساحت  به  محوطه   و  خانه  باب  یک  بر  مشتمل  مترمربع   789 مساحت 
مترمربع  به شماره فرعی 688 مفروز از پلاک 21 واقع در گیله سرا سنگ 
اصلی 26 بخش 26 گیلان  خریداری از مالک رسمی آقای بخشی بخشی   

محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شودو در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  
تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. رییس ثبت اسناد و املاک - عبادی
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/04 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/19

م الف 915/1880
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استان هااستان ها تکاپوی صیادان بوشهری برای صید طلای صورتی
 مرداد در استان بوشهر که همزمان با موسم برداشت محصول 
رطوبت  و  دما  اوج  بدلیل  و  است  نخیلات  بار  شیرین  میوه 
سرزمین  صیاد  هزاران  است  شهره  پزون  خرما  ماه  به  هوا 
خود  تورهای  انتظار  سال  یک  از  پس  دریا  و  آفتاب  نخل، 
حاصل  تا  می گسترند  دریا  در  صید طلای صورتی  برای  را 
تلاش طاقت فرسای شان طعم خوش قلیه و دمپخت میگو را 

به سفره جنوبی ها هدیه دهد.
در روزهایی که برخی اوقات رطوبت به ۱۰۰ درصد و دما 
نیز حدود ۵۰درجه می رسد و هرکسی از ترس گرمازدگی 
تلاش می کند کمتر در معرض آفتاب قرار گیرد؛ اسکله های 
صیادی این استان با حضور صیادانی که خود را برای صید 

میگو آماده می کنند حال و هوای دیگری دارد.
سال  هر  آفتاب  قدیمی  همسایه  خونگرم  و  دریادل  صیادان 
خلیج  میگوی  مطلوب ترین  از  که  سبز  ببری  میگوی  با صید 
فارس است در تلاش هستند با برداشت این آبزی از خوان 

گسترده خلیج فارس نان حلالی بر سر سفره خود بیاورند.
تحقیقات  نتیجه  براساس  میگو  صید  سازی  آزاد  زمان 
بوشهر  در  مستقر  کشور  میگوی  پژوهشکده  کارشناسان 
کشتی های  اعزام  با  و  می شود  تعیین  صید  کمیته  تصمیم  و 
با  و  ذخایر  بررسی وضعیت  برای  پژوهشکده  این  تحقیقاتی 
توجه به دریابست ۶ روزه )۱۱ تا ۱۶ مرداد( و ممنوعیت صید 
برای ۲ هزار و ۲۰۰ شناور )قایق و لنج( که از سوی اداره 
کل شیلات چند روز قبل از آغاز زمان صید اجرا می شود؛ 

صیادان نیز خود را برای صید این آبزی آماده می کنند.
موسم صید میگو پرمشقت و پرزحمت

سخت  شرایط  آن  در  که  صیادانی  برای  میگو  صید  موسم 
جوی باید به دریا بزنند بسیار پرمشقت و پرزحمت است به 
گونه ای که باید از یک ماه قبل آنان خود را برای صید این 
برای  دلیل  همین  به  کنند  آماده  پرطرفدار  و  ارزش  با  آبزی 
آشنا شدن با روند آماده شدن صیادان قبل از صید میگو به 
سراغ عبدالرسول غریبی از صیادان کهنه کار بوشهری رفتیم.

او به خبرنگار ایرنا می گوید: صیادان در گام نخست و قبل 
از هر کاری برای انجام صیدی ایمن شناورهای خود را بالا 
و  ترمیم  را  بدنه  می زنند،  رنگ ضد خزه  آن ها  به  می کشند؛ 

موتور شناورها را آماده سازی می کنند.
به گفته غریبی باتوجه به اینکه زمان صید میگو در فصل گرما 
باید  کارهایی که صاحبان شناورها  از  یکی  است  و شرجی 
انجام دهند ایجاد سایه بان روی عرشه شناور است که کمتر 

در معرض نور آفتاب قرار گیرند.
او ادامه می دهد: مهمترین کاری که صیادان قبل از رفتن به 
صید میگو باید انجام دهند نوبت گیری برای تامین یخ مورد 
نیاز شناورها است چون کمبود و افزایش قیمت یخ همزمان 
از  برای صید میگو یکی  اعزام شناورها  برای  تعیین زمان  با 

معضلات این قشر در این بازه زمانی است.
پس از آماده سازی شناور تامین تجهیزات صید مهمترین کار 

صیادانی است که باید خود را برای صید میگو آماده کنند.
صید خلافی که تنها برای صید میگو قانونی می شود

به شیوه مخرب ترال )کف  صید میگو بر خلاف ماهی فقط 
روب( انجام می شود و با وجود اینکه این شیوه صید همانند 
و  می کند  صید  را  دریا  کف  در  موجود  آبزیان  همه  جارو 
اثرات مخربی بر زیستگاه آبزیان دارد اما تاکنون هیچ شیوه 
دیگری جایگزین این شیوه نشده و فقط هر سال به مدت یک 

ماه برای شناورهایی که مجوز دارند آزاد می شود.
بیان بومیان به گوفه معروف  به  به گفته غریبی تور ترال که 
به  طرف   ۲ از  که  است  بزرگ  تور  سه  تا   ۲ شامل  است 
تخته هایی متصل می شوند؛ صیادان قبل از رفتن به صید در 
آن ها  تعویض  به  نسبت  باید  تخته ها  مستهلک شدن  صورت 

اقدام کنند.
این تور ترال که به مانند یک قیف عمل می کند در بستر دریا 
را  تور  بازکننده  نقش  که  راست  و  تخته های چپ  به کمک 
به دنبال شناور  باز می شوند و  با فشار موتور  برعهده دارند 
دریا  بستر  به  زنجیرها  وقتی  می شود  کشیده  دریا  بستر  در 
برخورد می کند میگوها تحریک شده و از گلِ رُس در بستر 

دریا خارج و وارد تور می شوند.
و  نقص ها  از  یکی  بوشهری  کار  کهنه  صیاد  این  نظر  از  اما 
انتخابی  شیوه  این  که  است  این  ترال  صید  شیوه  عیب های 

)ماهیانی که  از کف صید ضمنی  دلیل جاروب  به  و  نیست 
هنوز بالغ نشده اند( بالایی به همراه دارد؛ هرچند این روزها 
به دلیل کاهش مدت زمان صید آسیب به دریا کمتر شده اما 
باز هم استفاده از این شیوه صید برای مدت کم به سهم خود 

به دریا آسیب وارد می کند.
این  همه  انجام  از  پس  و  نشده  تمام  صیادان  کار  هنوز  اما 
میگو،  نگهداری  برای  تهیه سبدهای خاص  برای  باید  کارها 
میگو،  نگهداری  برای  شناور  خن  در  حوضچه هایی  ایجاد 
تهیه مواد غذایی برای کارگران شناور یا جاشو و در نهایت 
و شوی  به شست  نسبت  باید  به صید  رفتن  از  قبل  صیادان 

لنج یا قایق اقدام کنند.
کاهش ۲۴ درصدی گله های میگو

خرما و میگو از جمله محصولات استراتژیک استان بوشهر به 
شمار می روند که هر دوی این محصولات وابسته به طبیعت 
هستند و هرچند هر سال به دلیل برخی ناملایمات طبیعی با 
با  این محصولات  بهره برداران  اما  مشکلاتی روبرو می شوند 
عزم  قبل  سال  از  امیدوارتر  سال  هر  ناملایمات  همه  وجود 
خوان  از  شرجی  و  گرما  تحمل  با  تا  می کنند  جزم  را  خود 
خلیج فارس و نخلستان های این استان سهم خود را برداشت 

کنند.
ندارد  همخوانی  گذشته  سال   ۴۰ با  امروز  شناورها  تعداد 
بخار  اسب   ۴۰۰ به   ۵۰ از  شناورها  موتور  قدرت  همچنین 
و دهانه تور ترال نیز از ۱۵ تا ۲۴ متر باز می شود در حالی 
که در گذشته بسیار کمتر باز می شد همچنین عوامل زیست 
محیطی و آلاینده های شهری نیز نسبت به گذشته بسیار بیشتر 

شده همه این عوامل موجب سیر نزولی صید می شود.
اکتشافات  لرزه نگاری ها،  نفتی،  آلودگی های  برخی  وجود 
نفتی، صید بی رویه و افزایش تلاش صیادی از جمله عوامل 
فارس  همیشه  نیلگون  خلیج  در  آبزیان  ذخایر  کاهشی  روند 
است به نحوی که رئیس پژوهشکده میگوی کشور در استان 
بوشهر با اذعان به این نکته می گوید: داده های دریافتی از ۲۴ 
در  فارس  خلیج  مختلف  زیستگاه های  در  تحقیقاتی  ایستگاه  
محدوده استان بوشهر کاهش ۲۴ درصدی جمعیت میگو را 

نشان می دهد.
به گفته عقیل دشتیان نسب بررسی تحقیقات نشان می دهد با 
وجود کاهش جمعیت میگو ولی پراکندگی گونه ببری سبزی 
به عنوان مطلوب ترین ذخیره میگو خلیج فارس بیش از ۹۵ 

درصد است.
بیشترین  می دهد  نشان  تحقیقات  بررسی  می شود:  یادآور  او 
در  مُند  منطقه  تا  عامری  بندر  محدوده  در  میگو  جمعیت 

خلیج فارس شهرستان تنگستان قرار دارد.
نتایج کارشناسان پژوهشکده میگوی کشور  براساس بررسی 
آن هنگامی که ۷۰ درصد جمعیت میگوها در زمان گشایش 
صید به اندازه بیش از ۱۲ سانتی متر رسیده باشد شناورهای 
در همین  دریافت می کنند  را  آبزی  این  اجازه صید  صیادی 
ارتباط مطابق تصمیم کمیته صید استان با توجه به توان پائین 

تردد  نداشتن  امکان  لنج ها و  به  نسبت  قایق ها  قدرت موتور 
 ۱۷ قایق ها  دریاروی  زمان  متر   ۳۰ تا   ۲۰ عمق  در  شناورها 

مرداد و برای لنج ها نیز ۱۸ مرداد تعیین شده است.
به  میگو  صید  خصوص  در  بوشهر  استان  شیلات  مدیرکل 
خبرنگار ایرنا می گوید: امسال ۹ هزار صیاد در قالب یکهزار 
و ۴۲ شناور )لنج و قایق( شامل ۴۶۰ فروند لنج و ۵۸۲ فروند 
شناور قایق دارای مجوز صید میگو از امروز کار صید را در 

آب های استان بوشهر آغاز می کنند.
قایق ها  برای  میگو  صید  مجوز  می شود:  یادآور  امینی  عقیل 
و  گناوه  لنج های  جز  به  صیادی  لنج های  برای  و  روزه  یک  
دیلم به دلیل فاصله از صیدگاه ها که مجوز صید برای آنها ۶ 

روزه صادر و مابقی پنج روزه تعیین شده است.
به گفته امینی سال گذشته صیادان بوشهری توانستند یکهزار 
بینی  پیش  کنند و هرچند  برداشت  از دریا  میگو  تن  و ۳۵۰ 
 ۲۴ کاهش  بوشهر  در  مستقر  کشور  میگوی  پژوهشکده 
میزان  به  نیز  امسال  می رود  انتظار  اما  است  میگو  درصدی 

سال گذشته میگو برداشت شود.
زمانی  بازه  در  کمیته صید، صیادان  تصمیم  براساس  هرچند 
تعیین شده اجازه صید میگو را در پهنه خلیج فارس دارند اما 
باز هم باید مراقب باشند که ظرفیت ذخایر این آبزی محدود 
است و برای حفظ آن باید به الزاماتی که از سوی مسئولان 

کمیته صید تعیین شده مقید باشند.
ساحل  از  فاصله  مایل   ۲ تا  المللی  بین  کنوانسیون  برابر 
اساس  براین  به شمار می رود  آبزیان  نوزادگاه و کودکستان 

صید در این محدوده ممنوع است.
یرَوَل،  مُنگُف،  منطقه  پنج  براین  افزون  امینی  عقیل  گفته  به 
)شمال  گناوه  و  دیر  آب های  در  مناطقی  و  خارگو  جزیره 
و  زیستگاه  عنوان  به  دیر(  جنوب  و  بوشهر  مرکز  گناوه، 
پنج  شعاع  تا  که  می روند  شمار  به  آبزیان  مصنوعی  چراگاه 

مایلی این ایستگاه ها صید ممنوع است.
او ادامه می دهد: همچنین بنا به مصوبه مدیریت کمیته صید، 
به دلیل زادآوری و تخم ریزی میگوها صید زیر عمق پنج متر 

برای قایق های صیادی ممنوع اعلام شده است.
آنطوری که مدیرکل شیلات استان بوشهر می گوید: در زمان 
حاضر مجوز صید میگو برای شناورهای صیادی استان برای 

مدت یک ماه صادر شده است.
صیادان به قوانین احترام بگذارند

اما عبدالرسول غریبی صیاد کهنه کار بوشهری و عقیل امینی 
مدیرکل شیلات استان بوشهر توصیه مشترکی به همه صیادان 
این استان داشتند و آن این بود که صیادان از صید در مناطق 
محافظت شده، نوزادگاه ها و زیستگاه های مصنوعی بپرهیزند 
سفره صیادان  در  به وضوح  قوانین  این  رعایت  نتیجه  چون 
الهی است و حفظ،  نعمت  دیده می شود.خلیج فارس خوان 
دریایی  ذخایر  و  آبزیان  از  نگهداری  و  صیانت  حراست، 
بعنوان یک وظیفه ملی و همگانی است که باید مورد توجه 

بهره برداران قرار گیرد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان خبر داد:

دلالی موجب بالا رفتن قیمت و 
اجاره بها در ایلام شده است

 مدیرکل راه و شهرسازی استان ایلام از بازدید و نظارت 
با  استان  املاک ومستغلات  بازار  تنظیم و کنترل  کارگروه 

هدف ساماندهی بنگاه های مشاورین املاک خبر داد.
»فرشاد دوستی« اظهار کرد: کارگروه تنظیم و کنترل بازار 
املاک و مستغلات استان با هدف مقابله قاطع و سریع با 
بنگاه های  صنف  تخلفات  تکرار  از  پیشگیری  و  تخلفات 
مشاور املاک و همچنین تسریع در اجرای ماده ۵۴ مکرر 
بر خانه های خالی  مالیات  یعنی  مستقیم  مالیات های  قانون 
بنگاه های  عملکرد  بر  روزانه  بازدیدهای  با  و  تشکیل 

مشاورین املاک نظارت می شود.
کرد:  تصریح  ایلام  استان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
و  صوری  معاملات  مردم،  دغدغه های  مهمترین  از  یکی 
و  ها  مغازه  مسکن،  اجاره  نرخ  گسیخته  افسار  وضعیت 
املاک در استان است که عدم تطابق بین عرضه و تقاضا 
شده  بهاء  اجاره  و  زمین  قیمت  رفتن  بالا  باعث  دلالی  و 
بررسی  موضوع  مرتبط  دستگاههای  همکاری  با  باید  که 
و  قاطع  اقدام  مسکن  عالی  شورای  نامه  تصویب  برابر  و 

برخوردهای قانونی انجام داد.
استان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  کرد:  تصریح  دوستی 
ایلام به عنوان دبیر کارگروه تنظیم وکنترل بازار املاک و 
مستغلات با همکاری اداره کل تعزیرات حکومتی، اماکن، 
املاک،  مشاورین  اتحادیه  اصناف،  اتاق  مالیاتی،  امور 
در  اصناف  بسیج  و  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  اداره 
بنگاه های  بر  نظارت  با  ایلام  شهر  اولویت  با  استان  کل 
املاک  مشاورین  جمع آوری  به   نسبت  املاک  مشاورین 
یک  ظرف  دستی  نامه های  مبایعه  آوری  جمع  و  غیرمجاز 

ماه اقدام خواهد کرد.
همکاری  با  و  بازدیدها  این  اجرای  با  اینکه  بیان  با  وی 
اجاره  و  مسکن  قیمت  هستیم  صدد  در  املاک  مشاورین 
بها در استان تنظیم و کنترل و متعادل شود، تصریح کرد: 
هیچ  تحت  مسکن،  تولید  جهش  قانون   ۱۸ ماده  براساس 
شود  نوشته  دستی  صورت  به  نامه  مبایعه  نباید  شرایطی 
بلکه باید حتماً سیستمی باشد و کد رهگیری نیز اخذ شود.

را  طرح  این  از  هدف  استان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
جلوگیری  و  املاک  مشاورین  ساماندهی  راه  نقشه  تدوین 
چرا  کرد:  تصریح  و  عنوان  مستاجران  و  مالکان  زیان   از 
تنظیم  رهگیری  کد  فاقد  اجاره نامه های  که  مالکانی  که 
می کنند ملک آن ها به عنوان خانه خالی شناسایی می شود 
و مستأجر نیز از امکان استفاده از امکانات خدمت رسانی 

عمومی محروم می شود.

گنبدکاووس ۵۷۰ امدادگر و 
نجاتگر سازماندهی شده دارد

سازماندهی  از  گنبدکاووس  احمر  هلال  جمعیت  رییس   
۵۷۰ امدادگر و نجاتگر در این شهرستان خبر داد و گفت: 
یافته در زمان حوادث و مواقع بحرانی  افراد سازمان  این 

خدمات رسانی می کنند.
جمهوری  خبرگزاری  دفتر  در  حضور  با  نودهی  اصغر   
روز  گرامیداشت  مناسبت  به  گنبدکاووس  در  اسلامی 
این  از  نفر   ۱۵۷ عادی  شرایط  در  اظهارکرد:  خبرنگار 
نیروها به صورت چرخشی در طول ماه در ۲ پایگاه امداد 
و نجات جاده ای و حوادث درون شهری خدمات لازم را 

ارائه می دهند.
در  عملیات  هماهنگی  و  کنترل  مرکز  فعال سازی  از  وی 
با  گفت:  و  داد  خبر  گنبدکاووس  احمر  هلال  مجموعه 
توجه به ظرفیت شهرستان برای خدمات رسانی در مواقع 

بحرانی، مجوز فعالیت این مرکز سال گذشته اخذ شد.
همچنین  افزود:  گنبدکاووس  احمر  هلال  جمعیت  رییس 
 ۳۵ )زیر  جوان  اعضای  عنوان  به  نفر  هزار  پنج  تا  چهار 

سال( به عضویت هلال احمر در این شهرستان درآمدند.
سال   ۳۵ بالای  داوطلب  نیرو  نفر   ۹۰۰ کرد:  بیان  نودهی 
و  خیران  مهندسان،  پرستاران،  پزشکان،  مختلف  اقشار  از 

حقوقدانان هم در بخش های مهارتی، حمایتی و هدایتگری 
در کنار جمعیت هلال احمر در گنبدکاووس حضور دارند.
گنبدکاووس ۵۷۰ امدادگر و نجاتگر سازماندهی شده دارد

وی با تاکید بر اهمیت اطلاع رسانی سریع از حوادث برای 
حضوری  ایرنا  خبرنگاران  گفت:  شایعات،  از  جلوگیری 
اطلاع  و  دارند  احمر  هلال  نیروهای  کنار  در  همیشگی 
رسانی سریع آنان از حوادث مانع بروز خیلی از شایعات 

و خبرهای غیرواقعی می شود.
در  ایرنا  افزود:  گنبدکاووس  احمر  هلال  جمعیت  رییس 
میان تمام خبرگزاری های فعال از سرعت بالاتری در اطلاع 
رسانی از خدمات و یا حوادث رخ داده برخوردار است و 

امیدواریم این روند همچنان ادامه داشته باشد.
به گزارش ایرنا، گنبدکاووس با ۴۱۱ هزار نفر جمعیت به 
عنوان دومین شهرستان بزرگ گلستان در شرق این استان 

قرار دارد.

مدیرکل انتقال خون استان کرمان:
هر اهدای خون جان ۳ نفر را 

نجات می دهد
 تنها 5 درصد بانوان کرمانی خون می دهند

مدیرکل انتقال خون استان کرمان با اشاره به اینکه اهدای 
سهم  تنها  و  است  پایین  خیلی  کرمان  استان  بانوان  خون 
پنج درصدی دارند، افزود: باید در این زمینه فرهنگسازی 
جدی صورت بگیرد. شاید بانوان ترس از اهدای خون و 
یا باورهای اشتباه مبنی بر ضعف شدن سیستم ایمنی بدن 
را دارند در حالی که رکورددار اهدای خون در کشور یک 

خانم و اهل استان کرمان است.
مردم  قبال  در  اظهار کرد: خبرنگاران  ایرج شکوهی  دکتر 
اصلی  رسالت  ارتباطات  دنیای  در  و  دارند  مسئولیت 

خبرنگار، تهیه خبر درست و انتقال آن به مخاطب است.
تبیین  جهاد  به  خبرنگاران  پرداختن  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
افزود: اصحاب رسانه نقش بسزایی از بدو انقلاب تاکنون 
در  تحمیلی،  در جنگ  موثر  نقش آفرینی  از  بعد  و  داشتید 
جنگ نرم نیز موثر ظاهر شده و اکنون در جنگ اقتصادی 

هستیم.
اینکه رسالت  به  اشاره  با  شکوهی در بخش دیگر سخنان 
با کیفیت  و  تامین خون سالم  انتقال خون،  اصلی سازمان 
برای نیازمندان به خون است، بیان کرد: بیش از ۲۰۰ هزار 
عمل جراحی سال گذشته در استان کرمان انجام شده که 

قبل از عمل باید خون تامین باشد.
بر  بالغ  اینکه  بیان  با  کرمان  استان  خون  انتقال  مدیرکل 
گفت:  داریم،  استان  در  هموفیلی  و  تالاسمی  بیمار   ۱۵۰۰
این بیماران هر ماه باید دو بار دریافت خون داشته باشند و 

در غیر این صورت جانشان را از دست می دهند.
در  را  خون  مصرف  رانندگی  حوادث  اینکه  بیان  با  وی 
دیگر  از  کرد:  اظهار  می دهد،  افزایش  کرمان  استان 
اینکه  و  است  استان  زیاد  وسعت  خون  انتقال  مشکلات 

در بسیاری از شهرستان ها مرکز ثابت خونگیری نداریم.
شکوهی با اشاره به اینکه در کل استان کرمان شش پایگاه 
خونگیری داریم، افزود: در سال گذشته پاسخ بیمارستانی 
۱۰۰ درصد داشتیم که نقطه قوتی برای انتقال خون است.

در  کرد:  بیان  ادامه  در  کرمان  استان  انتقال خون  مدیرکل 
نفر در استان اهدای خون داشته اند  سال گذشته ۷۸ هزار 
خونگیری  افزایش  درصد  هفت   ۱۴۰۰ سال  به  نسبت  که 
پای کار  استان کرمان همواره  داشتیم و خوشبختانه مردم 

هستند.
وی افزود: در سه شب لیالی قدر امسال حدود ۳۰۰۰ نفر 
رشد  درصد   ۲۷ که  کردند  اقدام  خون  اهدای  به  نسبت 
و  تاسوعا  در  همچنین  می دهد.  نشان  قبل  سال  به  نسبت 

عاشورای امسال بیش از ۸۰۰ نفر خون اهدا کردند.
شکوهی اظهار کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون ۳۳ هزار 
مراجعه  خون  اهدای  برای  کرمان  استان  در  نفر   ۳۸۶ و 
درصد   ۱۷ قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  که  کرده اند 
 ۲۰۰۰ قبل  سال  کرد:  بیان  می دهد.وی  نشان  را  افزایش 
واحد خون به استان سیستان و بلوچستان اهدا کردیم زیرا 

در شبکه ملی خون رسانی همکاری داریم.

مدیر امور منابع آب شهرستان خبر داد

کاهش کسری مخزن آب های 
زیرزمینی در تربت حیدریه

مدیر امور منابع آب شهرستان تربت حیدریه گفت: کسری 
 ۱۰۰ تا   ۳۰ تربت حیدریه  در  زیرزمینی  آب های  مخزن 

کاهش یافت.
مهدی طلعتی با بیان اینکه کسری مخزن آب های زیرزمینی 
در ۸ دشت تربت حیدریه ۳۰ تا ۱۰۰ کاهش یافته است، از 

اجرای سند سازگاری با کم آبی خبر داد.
از  یکی  تربت حیدریه  شهرستان  اینکه  به  اشاره  با  وی 
قطب های کشاورزی و باغداری در خراسان رضوی است، 
منابع  به  گذشته  سال  دو  شدید  خشکسالی  کرد:  عنوان 

زیرزمینی آب فشار بیشتری وارد کرده است.
کرد:  بیان  تربت حیدریه  شهرستان  آب  منابع  امور  مدیر 
افت سطح آب های زیرزمینی در دشت های این منطقه در 
حال حاضر ۷۰ سانتی متر تا حداکثر یک متر است که در 
افت  افزود:  وی  است.  بوده  متر   ۲ از  بیش  قبل  سال های 
منطقه  این  دشت های  برخی  در  زیرزمینی  آب های  سطح 
۳۰ تا ۴۰ درصد و در دشت مه ولات بیش از ۱۰۰ درصد 
نصب  مرهون  را  موفقیت  این  است.طلعتی  شده  کمتر 
کنتورهای هوشمند ذکر کرد و گفت: در این منطقه حدود 
به  چاه ها  این  تمام  که  داریم  چاه کشاورزی  حلقه   ۲۰۰۰
آینده  سال های  در  چنانچه  و  شده  مجهز  هوشمند  کنتور 
بهبود  برای  زیادی  امیدواری  نباشیم  روبرو  خشکسالی  با 

سطح آب های زیرزمینی وجود دارد.
قانون  تناسب  عدم  تربت حیدریه  آب  منابع  امور  مدیر   
توزیع عادلانه آب مصوب سال ۱۳۶۱ با شرایط امروز را 
یادآور شد و افزود: این قانون نمی تواند دشت های بحران 

زده ما را نجات دهد و باید اصلاح شود.
طلعتی، نقش تشکل های کشاورزی و تعاونی های آب بران 
با  افزود:  منابع آبی مهم توصیف کرد و  از  را در صیانت 
حوزه  در  منطقه  این  در  آب  درصد   ۹۰ اینکه  به  توجه 
و  کشاورزی  تشکل های  می شود  مصرف  کشاورزی 
تعاونی های آب بران می توانند در تعادل بخشی منابع آبی 

تأثیرگذار باشد.

اشتغالزایی بیش از ۵۰۰ بانوی »فنوجی« با نخ و سوزن

سوزن دوزی های زنان بلوچ زینت بخش مزون های کانادا و دبی
 یک بانوی کارآفرین صنایع دستی در شهرستان فنوج سیستان 
و بلوچستان با پشتکار فراوان توانست زمینه آموزش و اشتغال 
بیش از ۵۰۰ بانوی سرپرست خانوار را در این شهرستان فراهم 
رسوم  و  آداب  با  وسیع  سرزمینی  بلوچستان  و  سیستان  کند. 
سفالگری،  دوزی،  خامه  همچون  لطیف  هنرهایی  و  خاص 
است  دوزی  سوزن  و  دوزی  سکه  بافی،  حصیربافی، خولک 
که در بین تمام اینها سوزن دوزی نور چشم زنان بلوچ بوده 
و دارای جایگاهی خاص است.زنان این خطه از کشورمان که 
این هنر را از مادربزرگ های خود به ارث برده اند علاوه بر خانه 
داری و همیاری مردان در اموری چون دامداری و کشاورزی 
و  گلیم  دوزی،  سکه  دوزی،  سوزن  مانند  کارهایی  انجام  به 
در  دوزی  سوزن  هستند.هنر  مشغول  حصیربافی  و  قالیبافی 
با دوخت  و  از هنرهای کاربردی است  بلوچستان  سیستان و 
مناطق دیگر ایران کاملا فرق دارد از این حیث به آن »بلوچی 
دوزی« می گویند.امروزه صنایع  دستی و هنرهای سنتی صرف 
نظر از زیبایی و کاربردهایشان، بستر مناسبی برای اشتغالزایی و 
کارآفرینی به شمار می روند و بسیاری از زنان و مردان به ویژه 
در جوامع محلی و شهری از تولید و فروش محصولات صنایع  
دستی امرار معاش می کنند و تعداد زیادی از فعالان اقتصادی 

و اجتماعی در این بخش سرمایه گذاری کرده اند.
سال  بلوچستان  و  سیستان  فرهنگی  میراث  مسوولان  گفته  به 
گذشته براساس آمار گمرک ۶۰۵ هزار دلار صنایع دستی از 
کشورهای  مقصد  به  کیلوگرم   ۸۶۰ و  هزار   ۶ وزن  به  استان 
همسایه و حاشیه خلیج فارس و اسکاندیناوی، کانادا، استرالیا 
و  هنر  از  بخشی  دستی  است.صنایع  شده  صادر  دانمارک  و 
ارزش های  از  برخورداری  علت  به  که  ملت هاست  صنعت 
فرهنگی و هنری و ذوق و اندیشه در تولید، علاوه بر جنبه های 

مصرفی، دارای ارزش های هنری و ظرفیت های ویژه هستند.
در شرایط فعلی که بیکاری از مشکلات اساسی جامعه است، 
راهکاری کم  و کارهای خانگی  توسعه کسب  و  اندازی  راه 
با این معضل است که مشاغل  هزینه و پر بازده برای مقابله 
خانگی علاوه بر درآمدزایی برای اقشار جامعه در افزایش تولید 

ناخالص داخلی نیز نقش دارد.
هنر سوزن دوزی در اکثر شهرهای سیستان و بلوچستان وجود 

کیفیت  بیشتر،  کارگاه های  تعداد  دلیل  به  ایرانشهر  اما  دارد 
شهر  عنوان  به  آن  در  متداول  تکنیک های  و  دوزی  سوزن 
زمینه ۱۳ گروه  استدر همین  انتخاب شده  ملی سوزن دوزی 
شغلی در عرصه صنایع دستی سیستان و بلوچستان در قالب 
زیرمجموعه  از  یکی  سوزن دوزی  که  دارد  فعالیت  رشته   ۲۴
های گروه رودوزی به شمار رفته و صنعتی است که می تواند 
تبدیل  نگار  و  پرنقش   و  هنری  اثری  به  را  ساده  پارچه   یک 
یا  شود،  برده  کار  به  لباس  یک  برای  پارچه  این  خواه  کند؛ 
یک تابلوی زیبا که گوشه ای از خانه را زینت ببخشد.این هنر 
اصیل همانطور که از نامش پیدا است، به کمک سوزن هایی 
ظریف و نخ های رنگی و بر روی انواع بافت و پارچه انجام 
می شود. هنرمند سوزن دوز، طرح مورد نظر خود را به ظرافت 
و دقت روی پارچه می کشد و بعد شروع به دوختن می کند.

عمده پارچه هایی که برای سوزن دوزی به کار برده می شوند 
از جنس کتان، ابریشم و زربافت است. سوزنی که برای این 
از  بیشتر  اما  دارد  پارچه  نوع  به  بستگی  استفاده می  شود  کار 
و سوزن های  می شود  استفاده  شارپ«  »سوزن  نام  به  سوزنی 
هم  منجوق دوزی  سوزن  و  تاپستری  چنایل،  کرویل،  بیتوین، 
کار  به  برای دوخت  که  است.نخ هایی  مناسب  کار  این  برای 
است  جالب  و  هستند  ابریشمی  نخ های  بیشتر  می شوند،  برده 
از چند  تنها  بلوچی  بدانید که در اصل، در هنر سوزن دوزی 
رنگ محدود جگری تیره، سرخ، نارنجی، سیاه، سفید، سبز و 
آبی استفاده می شود و حتی ترکیب شدن این رنگ ها با هم به 
اصول و قواعد خاصی پایبند است.با این تفاسیر سوزن دوزی، 
به عنوان هویت و اصالت زنان بلوچ در سیستان و بلوچستان 
یافت  می توان  منطقه  این  در  را  بلوچی  بانوی  کمتر  و  است 
که با این هنر آشنایی نداشته باشد.هنر سوزن دوزی در اکثر 
شهرهای سیستان و بلوچستان وجود دارد اما ایرانشهر به دلیل 
تکنیک های  و  دوزی  سوزن  کیفیت  بیشتر،  کارگاه های  تعداد 
متداول در آن به عنوان شهر ملی سوزن دوزی انتخاب شده 
است.وجود چهره های سرشناس سوزن دوزی در ایرانشهر به 
است  برخوردار  جهانی  شهرت  از  که  نوروزی  مهتاب  ویژه 

تاثیر بسزایی در ملی شدن این شهرستان داشت.
و  دبی  به  بلوچ  زنان  دست  دوزی  سوزن  هنر  صادرات 

کانادا
یکی از بانوان کارآفرین صنایع دستی در رشته سکه دوزی، 
کرد:  بیان  فنوج  شهرستان  دوخت  وطراحی  دوزی  سوزن 
سوزن دوزی را از کودکی یادگرفتم اما هفت سال است که به 

صورت جدی وارد عرصه کار در این حوزه شده ام.
بندرعباس بودم آنجا  افزود: دانشجوی دانشگاه  اسما نصرتی 
متوجه شدم سوزن دوزی سیستان و بلوچستان خیلی طرفدار 
دارد، تصمیم گرفتم با توجه به علاقه و رشته تحصیلی ام که 
طراحی بود اقدام به طراحی سوزن دوزی بر روی البسه، کیف 
شدم  مواجه  خوبی  استقبال  با  خوشبختانه  که  کنم  کوسن  و 
پس  آن  از  داد:  ادامه  شد.وی  چندان  دو  برایم  کار  انگیزه  و 
در شهرستان فنوج تولیدات خودم را بر روی کالاها و ابزار 
سراسر  نمایشگاه های  به  فروش  برای  و  داده  انجام  مختلف 
کشور به ویژه بندرعباس، چابهار و زاهدان ارسال می کنم که 
مشتریان پروپاقرصی دارند.این بانوی کارآفرین فنوجی تاکید 
دست  شده  دوزی  سکه  و  دوزی  تولیدات سوزن  تمام  کرد: 
بانوانی که این آموزش را فرا گرفته و با من مشغول به کار 
که  شود  می  صادر  نیز  کشور  از  خارج  بازارهای  به  هستند 
مشتریان  بازار  که  هستند  کشورهایی  جمله  از  کانادا  و  دبی 
ثابت محصولات ما را به خود جذب کرده اند.وی اظهارکرد: 
در این زمینه هر سال فصل تابستان اقدام به ارائه آموزش به 
علاقمندان در این حوزه می کنم به گونه ای که طی این سالها 
نیز  آنان  بیشتر  و  فراگرفته  را  این مهارت ها  نفر  از ۵۰۰  بیش 

وارد بازار کار شده اند.
از  گیری  بهره  را  زنان  هنر دست  فروش  بازار  ایجاد  نصرتی 
برپایی  گفت:  و  کرد  عنوان  مجازی  فضای  دریچه  ظرفیت 
نمایشگاه می تواند در معرفی هنر صنایع دستی و رونق بازار 
فروش صنعتگران اثرگذار باشد که خواسته ما از متولیان امر 
تسهلات  و  وام  تخصیص  همچنین  و  زمینه  این  در  حمایت 
کم بهره برای رونق کار و ایجاد اشتغال است.مدیرکل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی سیستان و بلوچستان گفت: 
یکی از ظرفیت هایی که نقش بسیار کلیدی در توسعه پایدار 
ایفا کند، نگاه به کسب و کارهای خرد از جمله فعالیت های 

صنایع دستی است.
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خبرهای خوبی که از اردوی استقلال 
نمی رسد؛ خطر غرق شدن در باتلاق

جنجال بزرگ در اردوی سپاهان؛ 
2 ستاره از دسترس مورایس خار ج 

شدند؟

حاشیه کم دلیل موفقیت پرسپولیس بوده است

اولین واکنش بیرانوند به مذاکره با استقلال؛ قابل احترام اند ولی...
 در پرسپولیس به کسی زیرمیزی نمی دهند

ضمن  قرمزها  یک  شماره  سنگربان  بیرانوند  علیرضا 
سنتی  رقیب  با  مذاکره اش  ماجرای  درباره  این که 
قابل  هوادارانش  و  استقلال  می گوید  کرد،  صحبت 

احترام هستند ولی پرسپولیس عشق است!
مرد اول حواشی نقل و انتقالات تابستانی بدون شک 
علیرضا بیرانوند بود. ستاره پرسپولیسی ها که چند بار 
برای دریافت مطالباتش از این باشگاه اخطار داده بود، 
بعد از این که موفق نشد طلبش را بگیرد قراردادش را 
با پرسپولیس به صورت یک طرفه فسخ کرد و شوک 
وارد  قرمز  هواداران  به ویژه  فوتبال  اهالی  به  بزرگی 
و  نبود  ماجرا  همه  پرسپولیس  با  قرارداد  فسخ  کرد. 
همزمان با این اتفاق، پیشنهاد فوق سنگین استقلال به 
بیرانوند رسانه ای شد. حتی از طرف مدیران استقلال 
در  بیرانوند  حضور  منتظر  آن ها  و  شد  تایید  مذاکره 
این باشگاه بودند تا از او رونمایی کنند و بزرگترین 
انتقال چند سال اخیر فوتبال ایران را رقم بزنند. با این 
حال علیرضا چند بار پیشنهاد جلسه با استقلالی ها را 
رد کرد و حاضر نشد با آن ها قرار حضوری بگذارد. 
فراوان  کش وقوس های  از  بعد  و  نهایت  در  بیرانوند 
در پرسپولیس باقی ماند و حتی انتشار قراردادش هم 

نداشته  افزایش چشمگیری  او  درخواستی  مبلغ  می دهد  نشان 
است. علیرضا سعی کرد بعد از این اتفاقات خیلی وارد حاشیه 
جدید  فصل  شروع  و  پرسپولیس  روی  را  تمرکزش  و  نشود 

بگذارد.
گفت وگوی  مختلف  اتفاقات  خصوص  در  علیرضا  با 

مفصلی انجام دادیم که در ادامه می خوانید.
به  مربوط  اتفاقات  تاثیر  تحت  کاملا  امسال  انتقالات  و  نقل 
سنگین  پیشنهاد  همچنین  و  قراردادت  فسخ  ماجرای  بود.  تو 
افتاده  اتفاقات  خصوص  در  می خواهی  هم  هنوز  استقلال. 

سکوت کنی؟
ببینید خیلی ها از بیرون ماجرا را دیدند ولی بعضی از مسائل را 
نمی دانند. الان در آستانه شروع فصل هستیم و من هر حرفی 
حاشیه  وارد  پرسپولیس  و  می شود  ملتهب  فضا  دوباره  بزنم 
می بینید  اگر  نیست.  تیمم خوب  و  من  برای  حاشیه  می شود. 
دلایلش  از  یکی  بوده،  موفق  اخیر  سال های  در  پرسپولیس 
تیم  به خوبی مدیریت شد و  بود. حواشی  ما  حاشیه های کم 
ما کاملا یک دل و یک دست بود. ماجراهای مربوط به نقل و 
انتقالات هرچه که بود تمام شد. چیزی که اهمیت دارد این 
است که من الان عضو پرسپولیس هستم و با افتخار پیراهن تیم 
محبوبم را بر تن می کنم. همیشه به پرسپولیس علاقه داشتم و 
حسم و تعهدم را نشان دادم. هیچ وقت برای تیمم کم نگذاشتم 
و همیشه با جان و دل بازی کردم. الان هم ماجرا فرقی نکرده 
و من عاشقانه پرسپولیس و هوادارانش را دوست دارم. با همه 
وجود برای تیمم بازی می کنم و می خواهم باز هم با پرسپولیس 
هستند  احترام  قابل  هوادارانش  و  استقلال  کنم.  افتخارآفرینی 
پرسپولیس  عاشق  من  ولی  می گذارم  احترام  آن ها  به  من  و 
دارم.  دوست  را  تیمم  تمام وجودم  با  و  هستم  هوادارانش  و 
بهترین روزهای فوتبالی ام را در پرسپولیس گذراندم و الان هم 

خوشحالم در خدمت این باشگاه بزرگ هستم.
وقتی قرارداد جدیدت با پرسپولیس منتشر شد، خیلی ها از رقم 

قرارداد تعجب کردند و البته عده ای هم می گویند تو به غیر از 
این قرارداد، باز هم پول گرفتی و به صورت زیرمیزی مبلغی را 

به تو دادند. خودت در این خصوص صحبت کن.
من اگر دنبال پول زیاد بودم که شرایط طور دیگری می شد و 
می توانستم اصلا به یک تیم خارجی بروم. خداراشکر قراردادم 
منتشر شد و همه متوجه شدند اولویت من پول نبود. حتی در 
قرارداد جدیدم چند آپشن حذف شده و می بایست با قوانین 
مجموع ضرر  در  شاید  ببندم.  قرارداد  انتقالاتی  و  نقل  جدید 
زیادی  ارزش  من  برای  پرسپولیس  نیست.  مهم  ولی  کردم 
دارد و واقعا دوستش دارم. من نه پول زیرمیزی گرفتم و نه 
خارج از عرف قراردادی امضا کردم. همه چیز شفاف است 
و همه قرارداد من را دیدند. دریافتی من نسبت به سال قبل 
از  خارج  است.  نرمال  چیز  یک  که  شده  بیشتر  درصد  چند 
این قرارداد چیز دیگری وجود ندارد. این آدم هایی که حاشیه 
می سازند و می گویند من پول زیرمیزی گرفتم اطلاعات درستی 
ندارند و نمی دانند در پرسپولیس چنین خبرهایی نیست و به 

کسی زیرمیزی پول نمی دهند.
شرایط تیم در آستانه شروع لیگ چطور است؟

آماده  و  گذاشتیم  سر  پشت  را  خوبی  تمرینات  خداراشکر 
بازی ها هستیم. اکثر بچه ها حفظ شدند و چند بازیکن جدید هم 
به خدمت گرفتیم. لیگ سختی در پیش داریم. تیم ها خودشان 
را تقویت کردند و چند تیم مدعی قهرمانی به حساب می آیند. 
باید شروع خوبی در لیگ داشته باشیم و این موضوع اهمیت 
زیادی برای ما دارد. امیدوارم اتفاقات خوبی برای پرسپولیس 

بیفتد و بتوانیم افتخارات فصل قبل را سپری کنیم.
بازی مقابل آلومینیوم هم در کمال تعجب بدون تماشاگر 

شد!
واقعا نمی دانم چه بگویم. شوک بدی به ما وارد کردند. مگر 
می شود تیم قهرمان در اولین بازی خود که میزبان است نتواند 
از هوادارانش استفاده کند؟ نمی دانم دلیل این کار چه هست 
ولی اصلا برای فوتبال ما قشنگ نیست. خیلی روی هوادارانمان 

برای بازی اول حساب کرده بودیم و دوست داشتیم 
بعد از چند وقت دوباره آن ها را در ورزشگاه ببینیم. 
فقط می توانم بگویم خیلی حیف است و امیدوارم 
و  نباشیم  اتفاقات  این  شاهد  بعدی  بازی های  در 

بتوانیم از حضور هوادارانمان استفاده کنیم.
تو  که  شد  مطرح  اخیر  روزهای  در  شایعاتی 
مصدوم هستی و شاید به اولین بازی پرسپولیس 

نرسی. این موضوع درست است؟
نه خداراشکر مشکلی ندارم و هر روز با انگیزه زیاد 
تمرین می کنم. من مصدومیتی ندارم و بعد از عمل 
جراحی فکم هم مدتی استراحت کردم و حالا از هر 

نظر آماده بازی کردن هستم.
پارسال وقتی چند امتیاز از سپاهان عقب بودید 
پیش بینی کردی که قهرمان خواهید شد ولی 
هم  نهایت  در  بکشید.  زجر  مسیر  این  در  باید 
حرف تو درست از آب در آمد. پیش بینی ات 

از لیگ جدید چیست؟
سختی  البته  و  جذاب  لیگ  واقعا  امسال  نظرم  به 
خواهیم داشت. از الان پیش بینی خیلی مشکل است 
و نمی توانم چیزی بگویم. فکر می کنم بعد از هفته 
دهم بهتر می توانم در این خصوص حرف بزنم و پیش بینی کنم.

قول  به هواداران  پرسپولیس  به  دوباره  بازگشت  از  بعد 
دادی که همه تلاشت را برای قهرمانی در آسیا می کنی. 
امسال بعد از یک فصل غیبت پرسپولیس دوباره در آسیا 
حضور دارد. به نظرت تیم شما پتانسیل قهرمانی در آسیا 

را دارد؟
واقعا این را از ته دلم می گویم که قهرمانی با پرسپولیس در آسیا 
یکی از بزرگترین آرزوهای فوتبالی من است. باورت نمی شود 
که همیشه دعا می کنم و از خدا می خواهم قبل از خداحافظی ام 
از فوتبال با پرسپولیس قهرمان آسیا شوم. امیدوارم این اتفاق 
بیفتد و بتوانیم این اتفاق مهم را رقم بزنیم. از این که دوباره در 
آسیا هستیم خیلی خوشحالم ولی واقعا کار ما در آسیا سخت 
است. نه تنها پرسپولیس بلکه همه تیم های ایرانی کار دشواری 
خواهند داشت. شما می بینید عربستانی ها چه پولی خرج کردند 
و چه بازیکنانی را به خدمت گرفتند. از بهترین تیم های دنیا 
بازیکن می خرند و حتی از تیم های متمول و سرشناس اروپایی 
هم  ما  ولی  است  دشوار  واقعا  کار  می کنند.  هایجک  بازیکن 
پرسپولیس هستیم و اصلا ناامیدی و تسلیم شدن در تیم ما معنا 
ندارد. عربستانی ها پول و امکانات دارند ولی ما هم انگیزه و 
غیرت داریم. مطمئن باشید بهترین نمایش ها را در آسیا خواهیم 

داشت و امیدوارم بتوانیم نتایج خوبی هم بگیریم.
از بین ستاره هایی که به فوتبال عربستان آمدند دوست 

داری مقابل کدام یک از آن ها قرار بگیری؟
خب بازی کردن مقابل هر کدام از این ستاره ها جذاب است 
ولی من به شخصه رونالدو را به همه آن ها ترجیح می دهم و 
خیلی دوست دارم دوباره مقابلش بازی کنم. البته مثلا همین 
به رونالدو خلاصه نمی شود و ستاره های دیگری  النصر فقط 
مثل سادیو مانه را هم دارد. اتفاقا در تیم ملی مقابل مانه بازی 
کردم و فوتبالیست بسیار خوبی هم است. با این حال رونالدو 

چیز دیگری است و تقابل با او همیشه جذاب خواهد بود.

مصاف  به  برتر  لیگ  هفته  اولین  در  حالی  در  سرخ پوشان 
آلومینیوم اراک می روند که به ویژه مهره های جدید این تیم 
انگیزه فراوانی برای گلزنی و درخشش در نخستین بازی فصل 

دارند.
بازیکنان   پرسپولیس در اولین هفته های لیگ برتر هفته های 
آن ها  درخشش  با  که  داشته  خود  ترکیب  در  را  شاخصی 
بارزترین نمونه پوکر علی دایی در بازگشت به  همراه بوده؛ 
پرسپولیس در سومین دوره لیگ برتر بود. در ادامه بازیکنان 
درخشان سرخ پوشان در هفته های اول ادوار مختلف لیگ برتر 

را مرور می کنیم. 
علی دایی

آن  در  ایران  فوتبال  لژیونر  ترین  سرشناس  که  دایی  علی 
و  قطر  اروپا،  فوتبال  در  سال ها حضور  از  پس  بود،  سال ها 
تیم  به  و  ایران گرفت  فوتبال  به  بازگشت  به  امارات تصمیم 
و  گلزن  مهاجمی  همیشه  که  دایی  برگشت.  خود  محبوب 
بازی سومین دوره لیگ  اولین  خطرناک شناخته می شد، در 
برتر جشنواره ای از گل به پا کرد و در دیدار مقابل پگاه گیلان 
که با برتری 8 بر 2 سرخ پوشان به پایان رسید، به تنهایی 4 
گل زد. او تنها بازیکنی است که در تاریخ لیگ برتر موفق به 
پوکر در هفته اول شده و این رکورد تا به امروز به نام او ثبت 
شده است. دایی در اولین بازی لیگ برتر چهارم در حالی که 
به صبا باطری پیوسته بود، یک پاس گل به نام خود ثبت کرد 

تا ستار همدانی روی پاس او گلزنی کند. 
جواد کاظمیان

کاظمیان یکی از بازیکنانی بود که در برد 8 گله مقابل پگاه 
الشعاع  تحت  او  خوب  بازی  اما  داشت  درخشانی  نمایش 
درخشش علی دایی قرار گرفت. جواد کاظمیان در این دیدار 
دبل کرد و در نیمه دوم دو بار دروازه پگاه گیلان را باز کرد. 
دیدنی  و  تیز  و  تند  فرارهای  با  بارها  بازی  این  در  کاظمیان 

انجام  بسیار خوبی  بازی  به هم ریخت و  خود دفاع پگاه را 
داد. البته این تنها گل های زده جواد کاظمیان در هفته های اول 
اول  او در دوره چهارم هم در همان هفته  نیست؛  برتر  لیگ 
توانست با یک ضربه کاشته مستقیم دروازه فولاد خوزستان را 
باز کند هر چند این گل نتوانست مانع از شکست سرخپوشان 
شود. کاظمیان سالها بعد در دوره دوازدهم نیز در همان بازی 
اول توانست دروازه صنعت نفت آبادان را باز کند تا چهارمین 

گل خود در هفته های نخست لیگ برتر را به ثبت برساند. 
رضا جباری

برتر  لیگ  آغازین  دوره های  در  سرخ پوشان  تکنیکی  هافبک 
گلزنی  امیدهای  از  و  شد  می  ظاهر  گلزن  نقش  در  همواره 
در این تیم به حساب می آمد. رضا جباری زننده اولین گل 
پرسپولیس در تاریخ لیگ برتر شناخته می شود، او در اولین 
خوزستان  فولاد  برابر  دیدار  در  توانست  رقابت ها  این  دوره 
در  کرد.  حریف  دروازه  وارد  را  پروین  شاگردان  گل  تنها 
دومین دوره لیگ برتر، پرسپولیس باز هم روی درخشش این 
هافبک خلاق موفق به کسب پیروزی در برابر برق شیراز شد، 
جباری با دو گل پاسخ تک گل علی باغمیشه برای برق شیراز 
را داد تا سرخ پوشان در اولین هفته به نخستین برد فصل خود 
دست یافته و سه امتیاز را کسب کنند. پس از جدایی جباری 
از پرسپولیس، او باز هم در هفته های اول توانست گلزنی کند؛ 
در پنجمین دوره رقابت های لیگ برتر، این هافبک گلزن که 
راهی ابومسلم شده بود، تک گل تیمش را از روی نقطه پنالتی 
وارد دروازه ذوب آهن کرد، هر چند این گل نتوانست مانع 
از شکست سنگین مشهدی ها در برابر حریف اصفهانی شود. 

هادی نوروزی
تیم  این  برتر  چهره های  از  یکی  سرخ پوشان  فقید  کاپیتان 
به شمار می رود.  برتر  لیگ  ادوار مختلف  اول  هفته های  در 
هفته  در  برتر،  لیگ  دوره  نهمین  در  پرسپولیس   24 شماره 

اول مهره برجسته تیمش در مصاف با مس کرمان بود، دوئل 
تماشایی این بازیکن لوسیانو ادینهو هنوز یکی از جذاب ترین 
ماراتن های انفرادی در تاریخ لیگ برتر در ذهن هواداران نقش 
بسته است. وی زننده دو گل اول شاگردان زلاتکو کرانچار 
برزیلی مس پاسخ داده  او توسط مهاجم  بود که هر دو گل 
تمام  سه  بر  سه  تساوی  با  پایان  در  جذاب  بازی  این  شد. 
شد. هادی نوروزی در ادامه، در هفته اول لیگ برتر پانزدهم 
را وارد  پرسپولیس  تماشایی گل دوم  با شلیکی  توانست  نیز 
دروازه پدیده مشهد کند و بازی را به تساوی بکشاند. این گل 
نمادین هرگز از خاطر هواداران پاک نشد زیرا آخرین پرده از 

نمایش وی در زندگی بود. 
حسین بادامکی

بازیکن  را  برتر  لیگ  دوره  در ششمین  پرسپولیس  اولین گل 
مشهدی سرخ پوشان مقابل تیم سابقش به ثمر رساند، هر چند 
 5 شود.  دنیزلی  شاگردان  از شکست  مانع  نتوانست  گل  این 
فصل بعد، بادامکی باز هم در اولین هفته لیگ برتر توانست 
برای سرخپوشان گلزنی کند؛ پرسپولیس در مصاف با ملوان 
انزلی با یک گل عقب بود که بادامکی در آخرین دقایق بازی 
حاشیه های  شود.  تیمش  از شکست  مانع  گلزنی،  با  توانست 
داد  رخ  ورزشگاه  سکوهای  روی  البته  بازی  این  به  مربوط 
به  استیلی  انتخاب حمید  به نحوه حضور و  و هوادارانی که 
علی  مدام  بودند،  معترض  پرسپولیس  جدید  سرمربی  عنوان 
دایی مربی فصل قبل تیم خود را تشویق می کردند. بادامکی 
البته در دو دوره دیگر هم توانست در هفته های اول گلزنی 
پدیده  پیراهن  با  بازیکن  این  پانزدهم،  برتر  لیگ  در  کند. 
به  نام خود را  برابر پرسپولیس در ورزشگاه آزادی  توانست 
عنوان گلزن ثبت کند، و در اولین بازی دوره هفدهم نیز، در 
جامگان  سیاه  برای  گلزنی  به  موفق  آهن  ذوب  برابر  دیدار 

مشهد شد. 

ستارگان پرسپولیس در هفته اول؛ 

دست نیافتنی مثل دایی، موثر مثل کاظمیان

سرنوشت دو ستاره سپاهان در آستانه شروع لیگ بیست وسوم 
نامشخص است.

بازار  در  اصفهان  سپاهان  باشگاه   ،360 فوتبال  گزارش  به 
و  داشت  پرشماری  خریدهای  تابستانه  نقل وانتقالات 
رضا  مانند  ستاره هایی  با  شدند  موفق  اصفهانی  طلایی پوشان 
احسان  و  آل کثیر  عیسی  اسدی،  رضا  رضایی،  کاوه  شکاری، 
پهلوان به توافق برسند و حتی قرارداد قرضی پیام نیازمند را هم 
که در اختیار یک باشگاه پرتغالی بود، دائمی کردند و در آخرین 
تحرک نقل وانتقالاتی به دنبال آن هستند تا قرارداد برایان دابو را 
هم رسمی کنند تا ترکیب شان پرستاره تر از فصل گذشته باشد.

سپاهانی ها در شرایطی ستاره های پرشماری را به خدمت گرفتند 
نقل وانتقالاتی  قوانین  فوتبال  فدراسیون  جدید،  فصل  برای  که 
سقف  موضوع  قوانین  این  از  یکی  و  کرده  وضع  تازه ای 
بودجه است. با توجه به دریافت مجوز حرفه ای و حضور در 
تومان  میلیارد   325 سقف  تا  سپاهانی ها  آسیا،  قهرمانان  لیگ 
می توانستند برای فصل جدید هزینه کنند که مدیران این باشگاه 
نامه ای  در  حتی  و  بودند  شده  وضع  قانون  مخالف  شدت  به 
به کارگروه نقل وانتقالات درخواست اصلاح قوانین و افزایش 
موردپذیرش  آن ها  درخواست  این  که  دادند  را  بودجه  سقف 

قرار نگرفت.
سقف بودجه ای که همچنان رعایت نمی شود!

مدیران باشگاه اصفهانی که به دنبال آن بودند تا برای دریافت 
مجوز حضور بازیکنان شان در هفته نخست، فرم سقف بودجه 
را طبق برنامه  زمان بندی اعلام شده در اختیار سازمان لیگ قرار 
بدهند، پس از کش وقوس های فراوان سرانجام این کار را انجام 
باشگاهی  آخرین  سپاهان،  باشگاه  شرایطی که  در  آن هم  دادند؛ 
بود که سقف بودجه خود را اعلام کرد که سپاهانی ها در فرم 
سقف بودجه خود اعلام کردند که »حداقل« 325 میلیارد تومان 
برآوردشان از هزینه تیم شان در فصل پیش رو است که این فرم 

موردپذیرش مسئولان سازمان لیگ قرار نگرفت.
باشگاه  بودجه  سقف  فرم  شرایطی  در  لیگ  سازمان  مسئولان 
رقم  تعدیل  با  تا  خواستند  آن ها  از  که  نپذیرفتند  را  سپاهان 
کرده  مدیریت  را  بودجه  سقف  بتوانند  خود  بازیکنان  قرارداد 
و نهایتاً با رقم 325 میلیارد تومان بودجه شان برای فصل جدید 
گذشته  روزهای  در  تا  شد  باعث  مسئله  همین  کنند.  نهایی  را 
مذاکرات مدیران باشگاه سپاهان با گزینه های موردنظرشان برای 
تعدیل رقم قرارداد آن ها آغاز شود که گفته می شود برخی از 
بازیکنان با تعدیل رقم امضا شده مخالفت کرده و اعلام کرده اند 
می توانند از مدت قرارداد خود کم کنند تا سقف بودجه باشگاه 

مدیریت شود!
آل کثیر و اسدی، دو ستاره گران قیمت سپاهان؟

منصور قنبرزاده نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال شب گذشته 
این  رسانه ها  با  در گفت وگو  لیگ  مقابل ساختمان سازمان  در 
موضوع را شرح داد و گفت: »سپاهان یک مقدار از قراردادهایش 
را ثبت کرد. به نظر می رسد یک مقدار قراردادهایشان را تعدیل 
نایب رئیس  است«.  شده  ثبت  آن ها  بازیکنان  عمده  و  کردند 
دو  قرارداد  ثبت  از عدم  پرده برداری  با  فوتبال  فدراسیون  دوم 
به  آن ها موفق  بازیکن  »تقریبا دو  داد:  بازیکن سپاهان توضیح 
انجام  خوبی  مدیریت  و  کرده اند  مدیریت  البته  نشده اند.  ثبت 
داده اند که به سقف بودجه رسانده اند. تعدیلاتی داشته اند. بعضا 
که  کردند  بالانس  مقدار  یک  بودند  ساله   2-3 که  بازیکنانی 

سقف بودجه را رعایت کنند«.
باید  جدید  فصل  در  خود  بازی  اولین  در  اصفهان  سپاهان 
تراکتور  مصاف  به  اصفهان  نقش جهان  ورزشگاه  در  فرداشب 
می تواند  جدیدالورود  ستاره  دو  حضور  عدم  و  برود  تبریز 
ژوزه مورایس را چالش انتخاب ترکیب اصلی مواجه کند. در 
از  اما  نکرد  را فاش  نام دو ستاره سپاهان  قنبرزاده  شرایطی که 
شب گذشته در فضای مجازی، گمانه زنی ها درباره هویت دو 

گزینه موردنظر آغاز شده است.
آخرین خبرها حکایت از آن دارد که قرارداد عیسی آل کثیر و 
رضا اسدی به واسطه ارقام به امضا رسیده، ثبت نشده و باید 
دید در فاصله یک روز تا شروع فصل جدید آیا مدیران باشگاه 
اصفهانی می توانند رقم قرارداد دو ستاره جدیدالورود تیم خود 
را تعدیل کنند یا سپاهان در غیاب این دو ستاره کار خود در 

لیگ بیست وسوم را آغاز می کند!

مشکلات مالی باعث شده تا بیش از پیش بحران به اردوی 
تیم استقلال در آستانه آغاز لیگ بیست وسوم رخنه کند.

عملکرد  نتوانسته  تابستانه  نقل وانتقالات  بازار  در  استقلال 
باشگاه در جذب  ناکامی مدیران  و  باشد  داشته  چشمگیری 
هم  تا  شده  باعث  خارجی  و  داخلی  سرشناس  ستاره های 
تیم شان  فعالیت  به  نسبت  استقلال  هواداران  هم  و  کادرفنی 
در بازار تابستانه انتقاد داشته باشند. مدیران باشگاه استقلال 
با توجه به هزینه های انجام شده در فصل گذشته به دنبال آن 
هستند تا تیمی اقتصادی و کم ستاره را برای فصل جدید مهیا 
کنند و نگاهی به سبد خرید آبی ها نشان می دهد که این هدف 

در حال پیگیری است.
خارجی  بازیکن   3 حداقل  جذب  دنبال  به  نکونام  جواد 
جدید برای تیمش بود اما نگاهی به سبد خرید استقلال نشان 
می دهد خواسته های نکونام محقق نشده است. در روزهای 
گذشته گفته می شد که استقلالی ها بدهی چند صدمیلیاردی 
برای  آن ها  تا  شده  باعث  سنگین  بدهی های  همین  و  دارند 
به  بلکه  نروند،  ستاره ها  سراغ جذب  به  نه تنها  فصل جدید 
دنبال آن باشند تا قرارداد بازیکنان فصل گذشته را هم کاهش 
دهند؛ آن هم در شرایطی که رقبا در بازار تابستانه توانسته اند 

عملکرد خوبی را از خود به جای بگذارند.
علی خطیر که در یک ماه اخیر مسئولیت سرپرستی مدیرعاملی 
استقلال را برعهده گرفته، در روزهای گذشته کارش را در 
درباره  صحبتی  فعلًا  گرفته  تصمیم  و  برده  پیش  سکوت 
کارنامه اش نداشته باشد؛ آن هم در شرایطی که در نقطه مقابل 
بارها علیه وضعیت تیمش صحبت کرده و از  جواد نکونام 
عملکرد مدیران باشگاه گلایه کرده است اما به نظر می رسد 
که در آستانه آغاز لیگ بیست وسوم و انجام اولین بازی مقابل 
صنعت نفت آبادان، شرایط در اردوی استقلال بحرانی است 
و حتی احتمال عدم صدور مجوز بازی برای بازیکنان تازه 
به خدمت گرفته شده هم وجود دارد؛ همان طور که منصور 
قنبرزاده نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال شب گذشته اعلام 
کارت  دریافت  برای  استقلال  باشگاه  مدیران  فعلًا  که  کرد 
می تواند  مسئله  این  که  نکرده اند  اقدام  بازیکنان خود  بازی 

بحران را در اردوی آبی ها تشدید کند!
بدهی 201 میلیاردی به بازیکنان!

در  استقلال  باشگاه  هیات مدیره  عضو  سمیعی  فرشید 
گفت وگویی تلویزیونی نسبت به حواشی ایجاد شده واکنش 
نشان داد و گفت: »بالای 80 درصد از قراردادهای بازیکنان 
شاخص فوتبال ایران غیر واقعی است و استقلال بین تیم های 
آیا  است.  واقعی  رقم هایش  تمام  که  استثناست  یک  مدعی 
خود  مصوب  آئین نامه  برای  اجرایی  ضمانت  قانون گذاران 
دارند؟ از آن جایی که می دانند استقلال نمی تواند درآمدش 
را زیاد کند، هزینه فوتبال را بالا می برند. تیم فعلی استقلال 
در دوران مدیریت قبل بسته شده و مدیریت باشگاه به همین 
خاطر نتوانست بازیکنان مدنظر نکونام را جذب کند. بخش 
برای  گذشته  سال  از  هم  استقلال  بودجه  سقف  از  اعظمی 

امسال پر شده است«.
»از  داد:  توضیح  استقلالی ها  بدهی های  به  اشاره  با  سمیعی 
سال گذشته حدود 20۱ میلیارد تومان از مطالبات بازیکنان 
باقی مانده و به آن ها بدهکار هستیم. اگر هر چقدر هم هزینه 
هواداران  پسند  مورد  هم  این  که  بدهیم  کاهش  را  امسال 
نیست، از عهده اسپانسر خصوصی بر نمی آید این مقدار زیاد 
از بدهی ها را پرداخت کند. پولی نداریم که سقف قرارداد را 
رد کنیم و فکر می کنم باید هزینه هایمان را کاهش هم بدهیم. 
ادامه زمان نقل وانتقالات هنوز هم فرصت برای  به  با توجه 

کاهش هزینه ها وجود دارد«.
احتمال دیپورت منتظر محمد به عراق!

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در واکنش به درگیری علی 
خطیر و جواد نکونام گفت: »متاسفانه مشکلاتی از بیرون به 
ما تحمیل شده. نکونام دو بازیکن را می خواهند اما مشکل 
نهادهای  کنید.  رعایت  را  سقف  می گویند  که  این جاست 
است  این  ناراحتی مان  و  آوردند  فشار  ما  به  بارها  نظارتی 
که این سخت گیری ها فقط برای استقلال است. با این حال 
اگر با وحدت و اتحاد پیش برویم و پشت هم باشیم، مدعی 
قهرمانی خواهیم بود. ما تیم پرستاره ای نیستیم، مثل دو سال 
قبل که پرستاره نبودیم اما قهرمان شدیم. اگر افتراهایی که از 
بیرون به ما تحمیل شده را کنار بگذاریم، ما توانایی این را 

داریم که دو بازیکن اضافه کنیم«.
فرشید سمیعی پاسخ عجیبی به آخرین وضعیت منتظر محمد 
بازیکن فعلًا موردپذیرش  این  این مسئله که  تایید  با  داد و 
جواد نکونام قرار نگرفته، توضیح داد: »منتظر محمد به تیم 
اضافه شده و تمرین می کند ولی همه بازیکنان و کادرفنی 
در اختیار سرمربی است که از ایشان استفاده کند یا خیر. اگر 

کادرفنی او را تأیید کند، قراردادش را ثبت می کنیم«.
که  گرفته اند  قرار  بحران  اوج  در  شرایطی  در  استقلالی ها 
بازی  آخرین  در  )پنجشنبه(  فردا  نکونام  جواد  شاگردان 
به  آبادان  صنعت نفت  مقابل  باید  برتر  لیگ  نخست  هفته 
به وجود  شرایط  به  توجه  با  که  می شود  گفته  بروند.  میدان 
تا  در  تا  گرفته اند  تصمیم  نکونام  جواد  شاگردان  آمده، 
برتر  لیگ  جدید  فصل  در  خود  بازی  اولین  انجام  از  بعد 
سکوت کنند و در صورت عدم رفع مشکلات موجود، بعد 
از دیدار با صنعت نفت احتمالًا شکاف در مجموعه استقلال 
عمیق تر خواهد شد و احتمال موضع گیری شدیدتر بازیکنان 
و کادرفنی علیه مدیریت باشگاه وجود دارد که این مسئله 
وضعیت  بحرانی ترین  در  را  آبی ها  اردوی  شرایط  می تواند 

ممکن قرار بدهد!

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد نوجوانان با بیان اینکه حضور 
پژمان درستکار اصلا به معنای دخالت او در کارش نبوده 
است، گفت: من خودم از او خواستم همراه تیم ما باشد و 

حضور او خیلی به ما کمک کرد.
تیم  قهرمانی  درباره  ایسنا،  با  گفت وگو  در  احسانپور  بهنام 
قهرمانی  رقابت های  در  ایران  نوجوانان  آزاد  کشتی  ملی 
جهان که با کسب 2 مدال طلا، 2 نقره و 2 برنز بدست آمد، 
اظهار کرد: مسابقات در سطح بالایی برگزار شد و تیم هایی 
مثل آمریکا با ترکیب بسیار خوبی در این رقابت ها حضور 
در  جهان  نوجوانان  رقابت های  سطح  نمی دانم  من  داشتند. 
سال های قبل به چه صورت بوده اما امسال در برخی اوزان 
کلاس کشتی ها از سطح نوجوانان بالاتر بود. بچه های ما هم 
خوب بودند و در مجموع شاهد رقابت های سخت و جذابی 
بودیم. آمریکا تیم بسیار خوبی داشت و آن ها برای المپیک 

لس آنجلس برنامه ریزی ویژه کرده اند.
این  به  پاسخ  در  نوجوانان،  آزاد  کشتی  ملی  تیم  سرمربی 
سوال که آیا انتظار او از کشتی گیران برآورده شد یا خیر، 
گفت: در یکی دو وزن انتظار بیشتری از بچه ها داشتم. البته 
در مسابقات جهانی همه کشورها برای گرفتن بهترین نتیجه 
به میدان می آیند و کار سخت است اما با این حال مثلا در 
یا  داشتم  مدال طلا  انتظار کسب  کیلوگرم  اوزان 60 و 80 
من خودم  می رسیدیم.  مدال  به  حتما  باید  کیلوگرم   55 در 

پیش بینی 4 مدال طلا را داشتم.
خوب  خیلی  کیلوگرم   45 در  خاطری  اهورا  افزود:  وی 
کار کرد و به مدال طلا رسید، سینا خلیلی هم در وزن 65 
کیلوگرم خیلی خوب بود. او یکی از کشتی گیرانی بود که 
فراتر از سطح نوجوانان کشتی گرفت. یا کشتی حسینی و 
حریف آمریکایی در فینال واقعا فراتر از سطح نوجوانان بود. 
اعتقاد من  به  و  نیز عملکرد خیلی خوبی داشت  سام سیار 
مقابل آمریکا حقش ضایع شد و به فینال نرسید. اگر او هم به 
فینال می رفت طلا می گرفت. به نظر من 80 درصد این تیم 
برای 2 یا 3 سال دیگر شانس رسیدن به تیم ملی بزرگسالان 
هستند. فدراسیون کشتی باید این بچه ها را حفظ کند و با 

برنامه ریزی نگذارد از مسیر خارج شوند.
احسانپور درباره تجربه اول خود به عنوان سرمربی تیم ملی 
مجموع  در  گفت:  جهان،  قهرمانی  مسابقات  در  نوجوانان 
تجربه خوبی بود. کادر فنی ما همه بی ادعا کار می کنند و 
کشتی  در  سازندگی  حال  در  مختلف  شهرهای  در  همگی 
هستند. من هم از عملکرد خودم راضی ام هر چند در یکسری 
ایراداتی وجود دارد که قطعا تلاش می کنیم آن ها را  جاها 

برطرف کنیم.

احسانپور: 
خودم از درستکار خواستم به ترکیه بیاید

توماس توخل، سرمربی بایرن مونیخ، معتقد است که قهرمانی 
نمایش  آنها  اگر  حتی  است،  باشگاه  این  ذات  و  هویت  در 

خوبی ارائه نکنند.
 توخل در شرایط خوبی به بایرن مونیخ ملحق نشد اما با وجود 
تمام مشکلاتی که به وجود آمد توانست خیلی زود اوضاع را 

به سود خودش تغییر دهد. 
بازیکنان بایرن مونیخ با این که از جدایی یولیان ناگلزمان و 
نحوه رخ دادن این اتفاق ناراحت بودند اما با سرمربی جدید 
سازگار شدند و حالا آماده هستند تا با نهایت قدرت و آمادگی 

بالا به استقبال فصل جدید بروند. 
توخل در گفتگو با نشریه باشگاه بایرن درباره این تیم اظهار 
داشت:» من از سن کم عاشق فوتبال بودم. بایرن از نظر من بر 

پایه پیروزی و قهرمانی بنا شده است. این هویت این باشگاه 
قهرمان شود، حتی  احتمالات  تمامی  برخلاف  که  این  است، 

اگر خوب بازی نکند. 
به  تا چه حد  این موضوع  که  متوجه شدم  بزرگتر که شدم، 
ذهنیت و اراده و همچنین باوری که تیم به خودش دارد مربوط 
همیشه  ژن  این  خال،  فن  لوئیس  زمان  از  باشگاه  این  است. 
برنده را با سبک بازی جذاب و سلطه جویانه در زمین ترکیب 

کرده است. 
فوتبالی که بایرن مونیخ ارائه می  دهد همیشه جذاب و تماشایی 
آن  بازیکنان  همه  همیشه  و  است  قدرتمند  تیم  این  است. 
اعتماد به نفس بالایی دارند. همیشه برای بهبود و پیشرفت این 
موضوع سعی و تلاش شده است. این که بازیکنان با هویت 

این باشگاه شناخته شوند اهمیت زیادی در بایرن دارد چون 
آنها به دنبال رقابت در عرصه بین المللی هستند. 

شناخته  باشگاه شان  ارزش های  و  هویت  با  بازیکنان  که  این 
شوند می تواند کمک بسیاری به تعیین سرنوشت تیم کند. وقتی 
در  قدرتمندی  موضع  می تواند  شما  باشد،  قوی  باشگاه  این 
درون و بیرون زمین داشته باشید. این موضوعی است که در 

اینجا بسیار روی آن تاکید می شود. 
بایرن مونیخ در خارج از آلمان بسیار مورد احترام و تحسین 
است و بسیاری از این تیم می ترسند چون باشگاه های سراسر 
دنیا می دانند که با چه قدرت متحدی روبرو هستند. بایرن در 
طول چندین دهه رشد کرده است. ما به دنبال قهرمانی هستیم 

و همیشه یکی از مدعیان لیگ قهرمانان خواهیم بود.«

توخل: 

لیگ بد باشیم هم قهرمانیم! در  پرتغالی  ابرستاره  ورود  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون   
قهرمانان آسیا را اعلام کرد.

کریستیانو رونالدو دارنده 5 توپ طلای بهترین بازیکن دنیا 
که این روزها برای النصر عربستان در فوتبال آسیا بازی می 

کند در آستانه حضور در لیگ قهرمانان آسیا است.
انتشار پوستری  با  در همین رابطه کنفدراسیون فوتبال آسیا 
لیگ  تاریخ  در  بار  اولین  برای  رونالدو  حضور  استقبال  به 
قهرمانان آسیا رفت. AFC ورود رسمی دارنده 5 توپ طلای 
بهترین بازیکن دنیا را به تورنمنت باشگاهی آسیا اعلام کرد.

باشگاه  با  قراردادش  فسخ  از  بعد  گذشته  زمستان  رونالدو 
نکته  شد.  النصر  راهی  رایگان  صورت  به  یونایتد  منچستر 
که  است  ریاض  شهر  در  رونالدو  عجیب  دستمزد  اصلی 

سالیانه به 200 میلیون یورو می رسد.
فوتبالیست  ترین  گران  به  دستمزد  این  با  پرتغالی  ابرستاره 

تاریخ فوتبال تبدیل شد.

رونالدو میهمان تاریخی لیگ قهرمانان آسیا
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رئیس جمهور :

بساط کشف حجاب در جامعه حتماً جمع می شود 

هیروشیما، ناکازاکی و اینک اوکراین: 

چرا آمریکا برای جهان تهدید است؟

10 نکته به بهانه نگاه غیر صنفی ابراهیم رییسی به روز خبرنگار 

آقای رییس جمهور! همه خبرنگاران در
 صدا و سیما نیستند 

عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها:

نمایندگان در عزل و نصب ها دخالت نکنند

حرم  مدافع  شهدای  بزرگداشت  همایش  در  جمهور  رئیس 
خطاب به خانواده های شهدا گفت: بساط کشف حجاب حتماً 
جمع می شود، نگران نباشید. همایش بزرگداشت شهدای مدافع 
جمهور  ریاست  رئیسی  سیدابراهیم  آیت الله  حضور  با  حرم 
امور  و  شهید  بنیاد  رئیس  هاشمی  قاضی زاده  سیدامیرحسین 

ایثارگران در سالن اجلاس سران برگزار شد.
را  جامعه  ضرورت  که  هستند  حقیقی  روشنفکران  شهدا 

درست تشخیص دادند
توفیقی  اینکه  به  اشاره  با  رئیسی طی سخنانی  برنامه  این  در 
است برای من که در جمع صمیمی و باصفا و نورانی خانواده 
شهدای مظلوم مدافع حرم هستم، گفت: شهدای ما با بصیرتی 
که داشتند زمان شناس بودند و نشان دادند روشن فکران حقیقی 
زمان خودش  در  که  است  فکر کسی  هستند، روشن  جامعه 
و  بشناسد  را  دشمن  و  کند  رصد  بشناسد،  را  خود  وظیفه 
ضرورت های جامعه را بداند و آماده خطرپذیری باشد برای 
ایفای نقش و در این عرضه ها خطر کند. آماده باشد برای امنیت 

ایران و منطقه جانفشانی کند.
شهدا خونشان را دادند تا از جامعه جهل زدایی کنند

وی ادامه داد: حضور نیروهای ما در دفاع از حرم امنیت ساز 
شد بر خلاف دشمن و بیگانگان که حضورشان در منطقه امنیت 
را به خطر انداخت. شهدای ما باقی هستند چون نظر کردند به 
»وجه الله«. آنچه بقا دارد »وجه الله« است و این رمز بقای شهدا 

شد تا زمین، زمین است تا زمان، زمان است آنها جلوه گری 
می کنند. نقش شهید بی بدیل است. در زیارت اربعین می خوانید 
خدایا حسین خون قلبش را داد برای آنکه از جامعه جهل زدایی 
به  مبتلا شده ایم، که مجهز  به جاهلیت مدرن  ما  امروز  کند، 
امپراطوری رسانه ای است و قدرتی که می تواند چهره جاهلیت 

مدرن را برملا کند، خون شهیدان است.
خون شهید نفاق را برملا می کند

برملا  را  نفاق  اینکه خون شهید چهره  بیان  با  رئیس جمهور 
می کند، گفت: این برای امروز و دیروز نیست و همواره خون 
برای  سلیمانی  شهید  فرمودند:  رهبری  است.  این گونه  شهدا 
دشمن از قاسم سلیمانی خطرناک تر است و امروز راه و آرمان 
او در جامعه انسان سازی می کند. پیام شهدا خاموش نشدنی 
است، پیام آنها پیام خداپرستی، عدالت خواهی و حق خواهی 
است، پیام دفاع از مظلوم و خروش بر ظالم است و پیام دفاع 
از ولی و پیام امنیت، آرامش و پیشرفت است، پیام ایستادگی 

در راه خدا و سست نشدن در برابر تهدیدات دشمنان است.
شهدای شما متصل به شهدای کربلا هستند و خدا خونشان 

را تضمین کرده
رئیسی افزود: در زیارت حضرت ابوالفضل)ع( می خوانید که 
شهادت می دهم شما در راه حق نه سست شدید و نه نکول 
کردید این راهی است که شهدای ما ادامه دادند و این را در 
چهره های نورانی شهدا می بینید. به شهدای خود افتخار کنید، 

که امروز الگو های جامعه ما هستند، چهره ها در جامه ما امروز 
شهدا هستند و این راه در مسیر و امتداد عاشورا است، خون 
بچه های شما تضمین شده چون متصل است به ثارالله، خدا 
خون حسین و اولادش را تضمین کرد و بچه های شما متصل 
به ثارالله هستند و تضمین کننده آن خود خداوند است. خداوند 
از  را  و سخن  پیام  این  که  کند  مرهمت  شنوا  گوشی  متعال 
آفریده  الهی  آزمون های  برای  انسان  بشنویم،  گرامی  شهیدان 

شده و آنها در این آزمون ها سربلند بیرون آمدند.
و  اسلامی  نظام  حفظ  مردم  و  مسئولان  امروز  امتحان 

امنیت است
امنیت جهان  تا  اینکه دشمن آمده  به  با اشاره  رئیس جمهور 
اسلام را به هم بریزد گفت: دشمن آمده تا خون مسلمانان را 
بریزند و تجاوز کنند و شهدا در این امتحان بزرگ در برابر 
دشمن ایستادند و سربلند بیرون آمدند، شما هم در این ابتلا و 
امتحان نمره آوردید و عزیزانتان را در این راه نثار کردید، آنچه 
خانواده شهدا را آرامش می دهد زینب کبری )س( است که 
در اوج مصیبت گفت: جز زیبایی نمی بینم. نام رقیه و بچه های 
حسین )ع( به بچه های شهدا آرامش داد و شما در آزمون با 
صبر و ایستادگی نمره آوردید و قبول شدید و امروز باید در 
این ابتلا همه مردم و مسئولان با تداوم راه شهدا و حفظ آثار 
شهدا و حفظ امنیت و نظام مقدس که حاج قاسم آن را حرم 

خطاب کرد باید سربلند بیرون بیایند.
قدرت امروز ما از خون شهدا است و باید حفظ شود

رئیس جمهور ادامه داد: قدرت امروز از خون شهدا است و 
امام رضا  توفیق خادمی حرم  باید حفظ شود، آن زمانی که 
)ع( را داشتم، آقا که مشرف می شدند به حرم برنامه هایشان 
را محدود می کردند به جز دیدار با خانواده های معظم شهدا به 
ویژه شهدای مدافع حرم، گاهی چهار ساعت پای صحبت ها و 

درد و دل های خانواده های شهدا می نشستند. 
سرکشی به خانواده شهدا در طول تاریخ انقلاب در دستور کار 
رهبری بود.وی افزود: پرچم شهدا همچنان در اهتزاز خواهد 
بتواند جلوه های بسیاری در  بود تا فرهنگ اصیل اسلامی ما 
تمدن  تحقق  زمینه سازان  شهدا  باشد.  داشته  جهان  و  منطقه 

اسلامی هستند.
حتماً این بساط کشف حجاب جمع می شود، نگران نباشید

از  ابراز نگرانی خانواده های شهدا  به  با اشاره  رئیس جمهور 
بی حجابی ها در جامعه گفت: حتماً این بساط کشف حجاب 
جمع می شود، برخی از افراد بی حجاب غافل هستند و بی اطلاع 
که باید به آنها آگاهی دهیم، اما برخی با برنامه دشمن آمده اند و 
رهبری هم گفتند: دشمن در این میدان با برنامه ریزی آمده و ما 

هم باید با برنامه ریزی به میدان برویم و کار کنیم.

اتمی  بمباران  تنها  عنوان  به  هیروشیما  و  ناکازاکی  بمباران 
تاریخ، آمریکا را رسوا ساخته ؛ کشوری با ۷۵۰ پایگاه نظامی و 
۳۳۶ آزمایشگاه بیولوژیک که نامتعارف ترین تسلیحاتش را در 

اوکراین آزمایش می کند.
۷۸ سال پیش در چنین روزی )۹ آگوست ۱۹۴۵( بزرگترین 
جنایت جنگی تاریخی از سوی آمریکا رقم خورد و با فرود 
آمدن بمب اتم با نام »مرد چاق« بر سر شهروندان ناکازاکی، 

این شهر با خاک یکسان شد.
اتم  بمب  با  هیروشیما  نیز  آگوست(   ۶( آن  از  قبل  روز  سه 
»پسر کوچک« نابود شده بود که در مجموع بیش از ۱۰۰ هزار 
نفر مستقیماً قربانی شدند و حدود ۱۲۰ هزار نفر هم متعاقباً 
به خاطر اثرات مخرب تشعشعات رادیواکتیو جان خود را از 

دست دادند.
متأسفانه مجامع بین المللی تحت سیطره و نفوذ آمریکا در این 
باره سکوت کرده اند و طی نزدیک به هشت دهه گذشته نیز 
هیچ گاه دولت آمریکا بابت ارتکاب بزرگ ترین جنایت جنگی 
عذرخواهی  دوم  جهانی  جنگ  جریان  در  جمعی  کشتار  و 

نکرده است.
طنز تلخ ماجرا اما تداوم این روند از سوی آمریکای متجاوز 
از عمر  دیگر  به جز ۱۶ سال، ۲۳۱ سال  است؛ کشوری که 
۲۴۷ ساله خود را درگیر جنگ های مستقیم و نیابتی خارج از 

خانه بوده است.
از استقرار ۷50 پایگاه نظامی تا ایجاد 33۶ آزمایشگاه 

بیولوژیک
بمباران اتمی ژاپن نه تنها مقامات آمریکا را پشیمان نساخته 
بلکه بستر را برای اشغال نظامی این کشور هموار کرده است. 
کشور   ۸۰ از  بیش  در  نظامی  پایگاه   ۷۵۰ اکنون  هم  آمریکا 
جهان دارد و جالب اینکه ژاپن در صدر کشورهایی قرار دارد 
که همزمان بیشترین پایگاه های نظامی آمریکا )۱۲۰ پایگاه( و 
نیز بیشترین شمار نظامیان آمریکایی )۵۳.۷۱۳ نظامی( را در 
خود جای داده است. آلمان هم به عنوان آغازگر و بازنده جنگ 
جهانی دوم، بعد از ژاپن در جایگاه دوم قرار گرفته است )نقشه 
از حدود  برخورداری  بجز  آمریکا  اینکه  دیگر  تلخ  زیر(.طنز 
۵۵۰۰ بمب اتم در جهان و بمباران اتمی ژاپن، مدت ها است 
که پروژه وحشتناک استقرار آزمایشگاه های بیولوژیک را در 

نقاط مختلف کره خاکی دنبال می کند.
مقام های آمریکا آشکارا بر وجود ۳۳۶ آزمایشگاه بیولوژیکی 
خود در ۳۰ کشور جهان مُهر تأیید زده اند. این کشور از سال 
۱۹۱۸ به استفاده از سموم بیولوژیک در برابر دشمنانش روی 
آورد اما برنامه نوین و جدی تولید سلاح های بیولوژیکی خود 
را سال ۱۹۴۲ آغاز کرد.استفاده این کشور از سلاح بیولوژیکی 
برجسته  پزشک  چند  توسط   ۱۹۵۳ تا   ۱۹۵۰ کره  جنگ  در 
فرانسوی و بیوشیمیست های انگلیسی در ۱۵ سپتامبر ۱۹۵۲ )۲۴ 
شهریور ۱۳۳۱( تأیید شد. همچنین مورخانی همچون »جون 
هالیدی« و »بروس کامینگز« در کتاب »کره و جنگ ناشناخته« 
)۱۹۸۸( به استفاده آمریکا از سلاح بیولوژیکی اشاره کرده اند.

در سال ۱۹۷۱ پس از شیوع گسترده تب خوکی آفریقایی در 
کوبا مقام های این کشور از جمله »فیدل کاسترو«، ایلات متحده 
را مسئول بروز بحران معرفی و این کشور را متهم به استفاده 

از سلاح بیولوژیک علیه مردم کوبا کردند. در فاصله ۱۹۶۰ تا 
۱۹۶۸ ایالات متحده در میان درگیری در جنگ ویتنام از سلاح 
بیولوژیک و عامل ویروسی علیه این کشور استفاده کرده است. 
پوشش  رفتن  بین  از  و  روده ای  بیماری های  طاعون،  افزایش 
گیاهی از جمله پیامدهای استفاده آمریکا از سلاح بیولوژیکی 

در ویتنام است.

دلاری  میلیارد   ۲.۱ بودجه  با  پروژه ای  »بیوسینرژی«  برنامه 
ایجاد  هدف  با  که  آمریکاست  دفاع  وزارت  پشتیبانی  به 
آزمایشگاه های بیولوژیکی در خارج از آمریکا راه اندازی شده 
آزمایشگاه های  در  که  کارکنانی  شمار  کنونی  شرایط  در  و 

آمریکا کار می کنند به ۱۴ هزار نفر می رسد.
به نوشته »گلوبال تایمز«، آمریکا در چارچوب این پروژه، ۳۳۶ 
آزمایشگاه بیولوژیکی در ۳۰ کشور و منطقه از جمله اوکراین، 
مراکز  از  بسیاری  کرده است.اگرچه  ایجاد   … و  گرجستان 
بیولوژیک آمریکا در جهان مخفی و ناشناخته مانده اما برخی 
ارمنستان  )لوگار(،  گرجستان  )آلماتی(،  قزاقستان  در  آنها  از 
)آزمایشگاه های  ازبکستان  دوازده گانه(،  )آزمایشگاه های 
اندیجان، گرگانج و فرغانه(، آفریقا )آزمایشگاه های  تاشکند، 
مصر(،  و  سیرالئون  لبیریا،  تانزانیا،  نیجریه،  کنیا،  اوگاندا، 
کره جنوبی )آزمایشگاه های بوسان، اوسان و گونسان(، کلمبیا، 
سنگال و اندونزی )آزمایشگاه جاکارتا( مستقر هستند.به نوشته 
دموکراسی«  »پرچمدار  را  خود  که  آمریکا  تایمز«،  »گلوبال 
خطرناک  آزمایش های  انجام  در  می کند،  معرفی  جهان  در 
بیولوژیکی و گسترش امپراتوری بیولوژیکی نظامی خود شهره 
است. حدود ۵ هزار و ۶۲۹ قرارداد در مورد آزمایشگاه های 
بیولوژیکی خارج از کشور ایالات متحده فاش شده است. با 
کشور   ۴۹ با  آمریکا  می دهد  نشان  قراردادها  این  حال،  این 
قرارداد امضا کرده ؛ موضوعی که بسیار فراتر از اعتراف ها یعنی 

۳۰ کشور است.
تجمیع سلاح های کشتار جمعی آمریکا در اوکراین

چین  و  روسیه  هم مرز  که  آمریکا  بیولوژیک  آزمایشگاه های 
مقام های  ادعای  اساس  بر  و  می رسد  مورد   ۶۰ به  هستند 
خاک  در  بیولوژیکی  آزمایشگاه   ۲۶ کشور  این  آمریکایی، 
اوکراین دارد.میانه اسفندماه ۱۴۰۰ یعنی حدود ۱۰ روز پس از 
آغاز بحران اوکراین، وزارت دفاع روسیه فاش کرد، اسنادی 
از کارکنان آزمایشگاه های بیولوژیکی اوکراین به دست آمده 
برنامه  اسناد  فوری  نابودی  درصدد  کی یف  آنها،  پایه  بر  که 

بیولوژیکی نظامی این کشور است که زیر نظر وزارت دفاع 
این  درز  نگران  نیز  پنتاگون  و  بوده  اجرا  حال  در  آمریکا 

اطلاعات است. 
آمریکا هر چند که از زمان نخستین استفاده از بمب اتم علیه 
اجتناب  مجدد  بهره گیری  از  کنون  تا  ناکازاکی،  و  هیروشیما 
اتمی  بمب های  از  اوکراین  در  که  دارد  احتمال  اما  کرده 
تاکتیکی استفاده کند. »بمب تاکتیکی« در برابر »بمب راهبردی« 
قرار دارند که قدرت انفجاری آنها تقریباً برابر با ۵۰۰ تا ۸۰۰ 
عظیم  مساحت های  تخریب  برای  و  است  دینامیت  کیلوتنُ 

طراحی شده اند.
البته اشاره به »بازده پایین« برای سلاح های تاکتیکی تا حدودی 
کیلوتن   ۱۰۰ تا  یک  انفجاری  بازده  زیرا  است  گمراه کننده 
کافی  می کند؛  کفایت  بزرگ  ویرانی  ایجاد  برای  دینامیت 
است به یاد داشته باشیم بمب هایی که آمریکا روی شهرهای 
 ۲۱ و   ۱۲ معادل  ترتیب  به  انداخت  ناکازاکی  و  هیروشیما 

کیلوتنُ دینامیت بودند.
برای  را  فرصت  اوکراین  بحران  جریان  در  همواره  آمریکا 
آزمایش انواع تسلیحات نامتعارف مناسب دیده است که تحویل 
بمب خوشه ای به سران کی یف طی هفته های اخیر از آن جمله 
است. این سلاح ها برای اولین بار در جنگ جهانی دوم مورد 
استفاده قرار گرفتند و حداقل ۱۵ بازیگر در سال های پس از آن 

از این بمب ها استفاده کرده اند.
آمریکا رتبه نخست را در بین کشورهای استفاده کننده از این 
بمب های خوشه ای مرگبار و نامتعارف دارد. مردم کشورهایی 
چون افغانستان، آلبانی، بوسنی و هرزگوین، کامبوج، گرانادا، 
عربستان سعودی،  لیبی،  لبنان،  کویت، لائوس،  عراق،  ایران، 
و  نگرو  مونته  )کوزوو،  سابق  یوگسلاوی  ویتنام،  سودان، 
زمره  در  کنون  تا  گوناگون  برهه های  در  یمن  و  صربستان( 

قربانیان جنگ طلبی آمریکا بوده اند.
فرجام سخن

آمریکا نه تنها یگانه کشوری در جهان است که از بمب اتم 
با حدود ۵۵۰۰  بزرگترین زرادخانه  بلکه  استفاده کرده است، 
بر  دوگانه  استانداردی  با  کشور  این  دارد.  هسته ای  کلاهک 
پایه پیمان »ان پی تی« مانع از دستیابی کشورهای ناهمسو به 
سلاح های هسته ای می شود اما در عمل به متحدان خود برای 
خرید و تولید این نوع سلاح کشتار جمعی و نامتعارف کمک 
می کند.رژیم صهیونیستی نمونه ای از این رفتار دوگانه آمریکا 
است؛ رژیمی که گفته می شود که ۹۰ سلاح هسته ای در اختیار 
دارد و برخی نیز شمار کلاهک های اتمی آن را بین ۲۰۰ تا 
۴۰۰ عدد ارزیابی می کنند.آمریکا اگر چه تنها یک  بار از بمب 
و  افروزی  به جنگ  زیادی  اعتیاد  اما  استفاده کرده است،  اتم 
بهره گیری از تسلیحات نامتعارف دیگر دارد. واشنگتن بیش از 
۷۵۰ پایگاه نظامی در ۸۰ کشور و نیز ۳۳۶ آزمایشگاه بیولوژیک 
در ۳۰ کشور جهان دارد که اتفاقاً ۲۶ آزمایشگاه بیولوژیکش 
در اوکراین واقع شده است.بنابراین مقامات کاخ سفید از این 
کشور جنگ زده برای آزمایش نامتعارف ترین تسلیحات خود 
بهره می گیرند که ارسال بمب های خوشه ای به کی یف و تکاپو 
برای استفاده از بمب های هسته ای تاکتیکی در این جنگ در 

این راستا قابل بررسی است.

نشست ها  همه  با  باید  خبرنگاران  با  جمهوری  رییس  دیدار 
متفاوت باشد چون در اینجا نه با محصول که با افراد طرف 
است.صدا و سیما هم چون نهادی کاملا رسمی است بازتاب 
دهندۀ واقعیت خبرنگاری و روزنامه نگاری به مثابه یک حرفه 
هم  اگر  سیما  و  صدا  کارمند  نیست.  کم  درآمد  با  خطر  پر 
خبرنگار باشد حقوق بگیر سازمان است و در استخدام رسمی 
نظر  همه  از  اما  نگاران  روزنامه  و  بیرون  خبرنگاران  .داستان 
البته  سیما  و  صدا  در  رییسی  ابراهیم  است. حضور  متفاوت 
نگاری  روزنامه  و  خبرنگاری  به  نگاهی  چه  دهد  می  نشان 
بحث  یک  رسانه  دارد.  جهانی  متعارف  معنای  در  و  مستقل 

است و دستگاه تبلیغات بحثی دیگر. 
به مناسبت روز  ایران؛ مهرداد خدیر- رییس جمهوری  عصر 
وسیمای  صدا  سازمان  به  جلوتر  روز  یک  البته  و  خبرنگار 
جمهوری اسلامی ایران رفت و ۵ ساعت در آنجا بود.   ذوق 
و شوق برخی به لحاظ سیاسی چنان بود که انگار جایی فتح 
شده و یکی هم فریاد زد: بچه ها ابراهیم آمده. در این دیدار 
مدیران و کارکنان بیش از هر امر دیگر بر کمیت و بزرگی صدا 
وسیما و تعداد تأکید داشتند. صحبت از ۱۵۸ کانال رادیویی 
و تلویزیونی به میان آمد که واقعا حیرت آور است و دیگری 
آمار تعداد ساعات محتواهای تولید شده را ارایه داد و البته 

هیچ کس از نظر و پسند مخاطبان نگفت.
  آقای رییسی دقایقی هم در استودیو خبر نشست و به روش 
مألوف به سلف خود حسن روحانی طعنه زد و گفت: »ما هیچ 

گاه منتقد خود را بی شناسنامه و بی هویت نمی خوانیم.«
جمهوری  خبرگزاری  به  هم  جمهوری  رییس  اول  معاون   
اسلامی رفت زیرا محمود صارمی که در سال ۱۳۷۷ در مزار 
شریف همراه با دیپلمات ها به دست طالبان به شهادت رسید 

خبرنگار این خبرگزاری بود. 
 در دو سال اخیر البته صدا و سیما دیگر بر ارتکاب جنایت 
به دست طالبان تأکید ندارد و بعید نیست امروز بگویند کار 
اول  معاون  و  جمهوری  رییس  دیدار  چند  هر  نبود!  طالبان 
آنهاست  از هر مجموعه حکومتی و دولتی حق مسلم  ایشان 
اما آیا مصداق خبرنگار تنها کارکنان رسانه انحصاری رسمی 
و خبرگزاری رسمی دولتی اند و خبرنگاران بخش خصوصی 

مخاطب این روز نیستند؟
 بازدید رییس جمهوری از صدا وسیما و نه یک رسانه مستقل 
– با هر گرایش – و حتی غیر مستقل اما متفاوت با صدا وسیما 
مثل کیهان و اطلاعات نشان می دهد نگاه دولت فعلی به مقوله 
و  مدرن  تجهیزات  از  استفاده  دریابیم  تا  نیست  مدرن  خبر، 
پیش رفته و صرف بودجه های هنگفت به منزله نگاه مدرن در 

این مقوله نیست.
  نگاه مدرن به معنی ضدیت با سنت نیست. خوانش انتقادی 
سنت و فراتر از کلیشه هاست. بازدید از صدا وسیما در روز 
خبرنگار و نه در جمع خبرنگاران بودن مثل حضور در وزارت 
آموزش و پرورش به مناسبت روز معلم است و نه میان معلمان 

رفتن!
صدا  کارکنان  از  تن  هزار   ۴۰ از  شماری  که  است  درست 
یا  خبرنگار  می توان  را  ایران  اسلامی  جمهوری  وسیمای 
گزارشگر دانست ولی دیگران تنها کارمند سازمان صدا وسیما 
جهان  و  مدرن  تعریف  در  رسانه  مقوله  با  ارتباطی  و  هستند 
یعنی  دولتی.  دیگر  اداره  هر  کارمند  مثل  ندارند  آن  شمول 
هویت و شهرت مستقل ژورنالیستیک ندارند و این سخن نه 
در مقام تخفیف که تنها در بیان توصیف است. کما این که 

بخش قابل توجهی از محتوا هم از بیرون تأمین می شود.
این  از  بیرون  خبرنگاران  با  سیما  و  صدا  کارکنان  چرا  اما 
سازمان و حتی خبرنگاران خبرگزاری های دولتی یا برخوردار 
از بودجه دولت یکسان و از یک جنس نیستند و چرا بازدید 
رییس جمهوری از صدا وسیما را نمی توان از حیث مناسبت 
۱۷ مرداد کامل دانست و در انتظار اقدام دیگر آقای رییسی 

هم باید بود؟
مرئوس  و  رییس  رابطه  قدرت  با  واقعی  خبرنگار  رابطه   .۱
مصاحبه ها  در  نگاران مشهور  روزنامه  خاطر  همین  به  نیست. 
درست رو به روی شخصیت های برجسته سیاسی می نشینند. 
این در حالی است که کارمند صدا و سیما اگر هم خبرنگار 
باشد حقوق بگیر سازمان است و اگر چه صدا و سیما ذیل 
دولت نیست ولی رییس جمهوری به عنوان عالی ترین مقام 
رسمی پس از رهبری رییس هر کارمندی به حساب می آید. 
در تصویر بالا رییس جمهوری به یکی از استودیوها رفته نه 
آن که خبرنگاری سیاسی را رو به روی بنشانند. مانند برنامه 

های دیگر که مجری و میهمان دارد.
۲. کارمندان صدا وسیما و خبرگزاری جمهوری اسلامی در 
استخدام دولت هستند. خبرنگاران مستقل و بخش خصوصی 
خبرنگار  می شوند.  استخدام  کار  قانون  چارچوب  در  اما 
کارمند با خبرنگار کارگر تفاوت دارد. به همین خاطر بیکار 
شدن یک خبرنگار در فلان روزنامه هرگز از جنس بیکار شدن 

احتمالی خبرنگار صدا و سیما نیست.
۳. صدا وسیما در ایران رسانه کاملا انحصاری است و هیچ 
بلعیدن شبکه  تازگی قصد  برنمی تابد و حتی  یا  ندارد  رقیبی 

توسعه  کشورهای  در  است.اگر  کرده  هم  را  خانگی  نمایش 
یافته از گزارشگران رادیو و تلویزیون به عنوان روزنامه نگار 
یاد می شود به خاطر خصوصی و غیر دولتی بودن آنهاست و 
گرنه رسانه حکومتی یا دولتی بیشتر بنگاه تبلیغاتی است. این 
توصیف به معنی منفی دانستن تبلیغ یا آنچه اخیرا تلاش برای 
تبیین وصف می شود یا مقابله با برنامه های فرهنگی سامان 
یافته در بیرون مرزها نیست. اما خبرنگاری چیزی دیگر است. 
نه  است  مردم  به  آن  گزارش  و  واقعیت  کشف  برای  تلاش 

تشریح دیدگاه های رسمی در قالب هاب مختلف.
اوست.  ای  استقلال حرفه  مستقل،  نگار  روزنامه  ویژگی   .۴  
کدام خبرنگار صدا و سیما خارج از اراده رییس خود می تواند 
مطبوعات  در  که  است  درست  کند؟  پخش  و  تهیه  گزارشی 
تبعات  بیم  از  او  اما  می کند  کنترل  مسؤول  مدیر  هم  چاپی 
ولی خط  دهید  تغییر  را  تیتر  یا  کلمه  فلان  می گوید  حقوقی 
مشی روزنامه را تعیین نمی کند بلکه سردبیر است که مشخص 
می کند. رادیو و تلویزیون ایران چند سردبیر حرفه ای به معنی 
جهانی کلمه دارد؟ امثال اسماعیل میرفخرایی آیا روند کنونی 
که  می دانست   اگر  می دانند؟  ای  و حرفه  کنند  می  تأیید  را 

مانده بود.
و  سیاسی  تعلقات  لحاظ  به  وسیما  صدا  کنونی  مدیران   .۵
اجتماعی بدنه خود سازمان را هم نمایندگی نمی کنند چه رسد 
به افکار عمومی را. جدای این ترجیح کارکنان و کارشناسان 
تیم آقای  اما  اوقات فراغت است  برنامه سازان غنی سازی  و 
وحید جلیلی نگاه بسیار غلیظ سیاسی دارند و همین بسیاری 
صدای  اما  واقعی  خبرنگار  است.  کرده  زده  را  مخاطبان  از 

افکار عمومی است.
۶.هدف از نام گذاری روزها مراقبت از بخش ضعیف تر است. 
مادر  یا روز  نداریم!  اما روز کارفرما  داریم  مثلا روز کارگر 
به  بیشتر  مادران  در حاشیه. چون  پدر  روز  اما  است  پررنگ 
تکریم و حمایت نیاز دارند. مادام که پزشک بیکار نداشتیم هم 
روز پزشک هم نداشتیم! گمان نمی کنم غرض از تعیین روز 
خبرنگار نیز دیدار رییس جمهوری با کارکنان و مدیران صدا 
وسیما بوده باشد. اعلام برنامه های حمایتی از یک قشر مظلوم 
است و کاش وزیر ارشاد به جای همراهی با رییس جمهوری 
یا بعد از آن سر زده به دفتر یک نشریه مستقل هم می رفت و 
مثلا می پرسید چگونه با چندرغاز یارانه ما و این همه مشکل 

و تغییر ذایقه مخاطب سرپا مانده اید؟
صدا  در  رییسی  آقای  با  که  خانم  همه  آن  بین  در  اگر   .۷
وسیما عکس یادگاری گرفتند یکی در گوش او گفته باشد دو 
همکار خانم ما بعد از ماجرای مهسا قریب یک سال است در 
زندان اند و قولی و وعده ای می گرفت این حس درمی گرفت 
که خبرنگاران صدا و سیما همان دغدغه های بیرونیان را دارند. 
باشد  افتاده  اتفاق  این  بعید است  اما  نه.  یا  نمی دانیم گفته اند 
نیز  ملاقات  برای  وسیما  کارکنان صدا  ترجیح  دلیل  شاید  و 

همین بوده باشد.
۸. مشکل البته از کارکنان صدا وسیما نیست چرا که می دانیم 
و  زندگی  دولت  کارمندان  دیگر  مثل  آنان  از  عظیمی  بخش 
فکر می کنند. نویسنده خود سابقه اجرا و کارشناسی در رادیو 
باشند کم  بال پرواز داشته  اگر  و دوستانی در آنجا دارد که 
رادیو  بودن  انحصاری  از  اما  مشکل  نیستند.   بیرونی ها  از 
شبکه های  با  مقابله  راه  که  است  تصور  این  و  تلویزیون  و 
انحصاری  و  سیما  و  صدا  کردن  فربه  اینترنتی  و  ماهواره ای 

ماندن آن است. 
۹. اگر قرار بر این است که روز خبرنگار روز تجلیل از صدا 
وسیما شود یک روز را به همین مناسبت اختصاص دهند و 
پایان  در  که  باشد  این  قید  تنها  و  کنند  تعریف  هم  از  مدام 
زمین های  احمدی نژاد  دولت  آخر  مثل  نکنند  هوس  دولت 
نمایشگاه بین المللی را به صدا و سیما ببخشند. اما یک روز 
هم به خبرنگاران و روزنامه نگاران اختصاص یابد تا با رییس 
جمهوری گفت و گو کنند و مثلا بپرسند چرا پس از ۱۲ سال 

خانه روزنامه نگاران ایران بازگشایی نمی شود؟
۱۰. درست است که ایده آل مردان دولت رییسی بازگشت به 
دهۀ ۶۰ است اما زمانه تغییر کرده و امروز هر گوشی هوش مند 
یک رسانه است و کاش صدا وسیما کوچک اما چابک شود. 
معمول  و  لازم  رسمی  رخدادهای  انعکاس  برای  شبکه  چند 
است ولی اصرار بر انحصار و انسداد ره به جایی نمی برد مگر 
به  تنها  و  به جماعت  به جامعه که  نه  ابراهیم رییسی  آن که 

گروه های خاص فکر کند.

مجلس  شوراهای  و  کشور  امورداخلی  کمیسیون  عضو 
معاون  عزل  به  نمایندگان  از  برخی  اصرار  اسلامی،  شورای 
کردن  درست  را  وحیدی  استیضاح  یا  کشور  وزیر  سیاسی 
خوراک رسانه ای برای معاندان نظام عنوان و بر پرهیز از این 

حاشیه سازی تاکید کرد. 
مجلس  نمایندگان  از  برخی  اصرار  درباره  بامیری  حسین 
شورای اسلامی برای استیضاح احمد وحیدی یا عزل معاون 
که  بخشنامه ای  ندارد  وجود  شکی  گفت:  وزیر  سیاسی 
فعالیت  کار  و  نحوه ساز  درباره  معاون سیاسی وزیر کشور 
نمایندگان مجلس در آستانه انتخابات ارسال کرد و در ادامه 
با  همراه  خیرخواهانه  نیت  با  شد،  اصلاح  آن  از  بندهایی 

مسوولیت پذیری بود.
نمایندگان در عزل و نصب ها دخالت نکنند

عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها افزود: اما اینکه 
که  شده  صادر  بخشنامه  برای  بخواهند  نمایندگان  از  برخی 
اصلاح هم شد، استیضاح وزیر کشور را مطرح کنند، عاقلانه 
سیاسی  معاون  عزل  به  نمایندگان  از  برخی  اصرار  و  نیست 
وزیر کشور هم دخالت در عزل و نصب ها بر خلاف منویات 
رهبر معظم انقلاب است. البته مقام معظم رهبری به این نکته 
هم اشاره داشتند که نظر مشورتی نمایندگان در امور مختلف 
گرفته شود.نماینده مردم لردگان در مجلس با تاکید بر اینکه، 
از مدافعان عملکرد وزیر کشور در ۲ سال گذشته هست و 
نیروهای پرتلاش،  خواهد بود، یادآور شد: احمدوحیدی از 
رزمنده، اعتقادی و ارزشی نظام است و از پیشکسوتان جبهه 
و جنگ و حوزه دفاعی کشور محسوب می شود که آزمون 

های مختلفی را با موفقیت پشت سرگذاشته است.


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8



